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گشت های نامحسوس پلیس در  اماکن تفریحی باعث  شد

افزایش احساس امنیت در پارک های شهر
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بیکاران ، راننده تاکسی 
رانندگان تاکسی ، بیکار

تامین اعتبار سد راه پروژه های بزرگ است

تکمیل کنارگذر شرق استان در ابهام 

وی���������ژه ن���ام���ه
دان������������������������ش

گزارشی از خیریه همت 

خیریه اینترنتی که  هفت  میلیارد 
 کمک جمع کرد

با حضور گسترده مردم  استان، پیکر حاج مرتضی اشتری تشییع شد

 خداحافظی 
 با پیشکسوتی 

از هیات های 
مذهبی اصفهان

8

تاکید مدیران شهر بر ضرورت ساماندهی مسافربرهای شخصی؛ 

برای نخستین بار در چند سال اخیر رخ داد

کاهش 25 درصدی طلاق توافقی اصفهانی ها

به نظر می رسد داستان س��ریال پروژه های نیمه تمام استان تمامی ندارد. پروژه 
 کنار گذر ش��رق اصفهان، یکی از پروژه های بر زمین مانده اس��تانی اس��ت که 
علی رغم گستردگی و اهمیت زیاد از دید رس��انه های استان پنهان مانده است. 
این پروژه در سه فاز به طول 91 کیلومتر از آزاد راه نطنز آغاز و در نهایت به جاده 
شیراز منتهی می شود. اردیبهشت ماه 1392 محمود رضا مومن زاده، مدیر پروژه 
آزادراه کنارگذر شرق اصفهان در جلسه ستاد مهر ماندگار استان از تخصیص تنها 
۴ میلیارد تومان از 9۴ میلیارد تومان بودجه در نظر گرفته شده خبر داده بود. وی 

در این نشست در جمع مسوولان استانی و کشوری از تکمیل ۷۸ درصدی کنارگذر 
و پیشرفت 90 درصدی طی دو ماه آینده خبر داده بود؛ اما به نظر می رسد که این 
پروژه یازده ساله همچنان با مشکلاتی همچون سرمایه گذار خصوصی، تامین قیر 
و اعتبارات لازم برای ادامه پروژه دس��ت به گریبان است. آن طور که علي نورزاد، 
معاون وزیر راه و شهرسازي گفته تا کنون ۵0 میلیارد تومان برای تکمیل این پروژه 
هزینه شده است، اما تامین کسری اعتبار 6۵0 میلیارد تومانی نیازمند حضور جدی 

سرمایه گذار بخش خصوصی است و بنابر اعلام مدیرکل راه و شهرسازی استان...

اختتامیه ششمین جشنواره خانوادگی فرهنگی هنری نماز و نیایش
 با حضور شهردار محترم

 و اهداء جوائز به نفرات برگزیده در بخش های مختلف جشنواره
25شهریور ماه  ساعت 20:30

 سالن همایش اهل البیت خیابان نشاط نبش خیابان فرشادی
ستاد اقامه نماز شهرداری با همکاری امور اداری و رفاه

سرعتی باور نکردنی
پاسخی به نیاز اینترنت پر سرعت شما
حتی اگر خط تلفن نداشته باشید
یا مشکل مخابراتی داشته باشید
اینترنت پر سرعت بی سیم شبکیه
با کمترین تعرفه،کیفیت بالاو نصب سریع
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تلفن تماس : 36205196
www.shabakieh.com

لطفا کمربند های ایمنی خود را ببندید

نماینده ولی فقیه و امام جمعه اصفهان گفت: تغییر جایگاه و نقش زن و مردم در خانواده 
منشأ بسیاری از معضلات در جامعه شده که باید برای آن چاره اندیشی کرد.

به گزارش ایرنا، آیت الله سید یوسف طباطبایی نژاد روز دوشنبه در همایش خانواده از منظر 
اهل البیت )ع( افزود: اسلام برای هر یک از زن و مرد در خانواده وظایفی را تعریف کرده 

است و هر کدام از زن و مرد نقش های منحصر به فرد خود را دارند.
وی اظهار کرد: متاسفانه در جامعه امروز، این نقش ها به هم ریخته است و هر یک از زن و 

مرد در جایگاهی غیر از جایگاه اصلی خود نقش آفرینی می کنند.
امام جمعه اصفهان به ویژگی های زن در تربیت فرزندان و مهر و عاطفه زن اش��اره کرد 
و گفت: در فرهنگ ایرانی- اسلامی، تامین تمام مایحتاج و مخارج زندگی به عهده مرد 
قرار داده شده است. وی همچنین به بیان اینکه تشکیل خانواده راهی برای کنترل غریزه 
جنسی است، افزود: در صورتی که غریزه جنسی از مجرای صحیح آن که تشکیل خانواده 

است کنترل نشود، آثار مخربی برای جامعه به همراه دارد.
آیت الله طباطبایی نژاد اظهارکرد: برخی از مکاتب همانند برخی از ارباب کلیسا با تاکید 
بر رهبانیت، غریزه جنسی را غریره ای حیوانی می دانند که توجه به آن مانع رشد معنوی 
انسان می ش��ود.  وی ادامه داد: از سوی دیگر برخی مکاتب مانند دیدگاههای فروید در 

خصوص مسائل جنسی، به تفریط کشیده شده اند.
 نماینده ولی فقیه در استان اصفهان تصریح کرد: اس��لام به عنوان بزرگ ترین مکتب 
انسان س��از راهی اعتدال را برگزیده است و غریزه جنسی را منحصر به تشکیل خانواده 
ضروری می داند. همایش خانواده از منظر اهل البیت )ع( با هدف تبیین دیدگاه قرآن و 

اهل البیت )ع( در خصوص جایگاه و نقش تربیتی، فرهنگی، اقتصادی، اجتماعی و سلامت 
در نظام اسلامی روز دوشنبه در دانشگاه اصفهان برگزار شد.

امام جمعه اصفهان:

زن و مرد در جایگاه حقیقی خود قرار ندارند  



4 نگرانی سایبری مهم آمریکا
بر اساس گزارش��ی که جیمز کلاپر، مدیر اطلاعات ملی ایالات 
متحده برای کمیته منتخب اطلاعاتی آمریکا تهیه کرده، روسیه، 
چین، ایران و کره شمالی در صدر فهرست نگرانی های سایبری 

کاخ سفید قرار دارند.
آمریکا مدعی است که این کشورها در حال ارتقای توانمندی ها 
و قابلیت های خود برای حمله به سیستم های رایانه ای ایالات 

متحده و سرقت اطلاعات حساس و ارزشمند هستند.

انتقاد شدید سردار نقدی 
به صنعت خودرو

رییس س��ازمان بسیج مس��تضعفان در نشس��ت صاحبنظران 
اقتصادی با موض��وع اقتص��اد مقاومتی که در پادگان ش��هید 
برونس��ی برگزار ش��د، گفت: اگ��ر غربی ها وارد اقتص��اد ایران 
ش��وند اقتصاد مصرفی را ارائه خواهند کرد نه اقتصاد تولیدی و 
شروع به ساخت مراکز خرید می کنند و هرگز برای راه اندازی 
صنایع و توس��عه علم تلاش نخواهن��د کرد، بلکه ه��دف آنها 
 پارو کردن س��رمایه ما و ترویج فرهنگ فس��اد و سبک زندگی

 غربی است. 
وی با اش��اره به اینک��ه اگر آنه��ا را زیرفش��ار نیز ق��رار دهیم 
تکنول��وژی قدیمی خ��ود را به ما خواهن��د داد و ن��ه فناوری 
روزش��ان ادامه داد: نمونه بارز آن را می توان در صنعت وابسته 
 خودرو س��ازی ش��اهد باش��یم که پ��س از ۵۰ س��ال هنوز به 
هیچ وجه توان رقابت با قدرت های خارجی را ندارد و با کوچک 
ترین تنش متوقف می شود و زمین می خورد و این نتیجه یک 

اقتصاد عاریتی است.

 ادامه واردات خاک  اره، سنگ  پا 
نان خشک، بند شلوار و ملاقه

آمارهای رسمی نشان می دهد در دولت یازدهم تغییر اساسی 
در مدیریت واردات کشور ایجاد نشده است. 

به گزارش مش��رق، واردات ملاقه، بیل، س��نگ پ��ا، چوب اره، 
س��نجاق قفلی، داس و ... در 8 س��ال دولت قبل نشان می دهد 
در آن سال ها به علت مدیریت نامناسب، بخش زیادی از منابع 
ارزی کشور صرف واردات کالاهایی شده که تولید آنها در داخل 
کشور میسر بوده، اما واردات بی رویه این اجناس، فرصت های 
ش��غلی فراوانی را از اقتصاد کش��ورمان گرفته،در حالی که در 
دولت یازدهم همچنان کالاهای عجیب و غریب و غیرضروری 

به کشور وارد می شود.

امکان تخلف سازماندهی شده 
در انتخابات صفر است 

وزیر کشور در مورد تخلفات انتخاباتی و مکانیزم برخورد با این 
تخلفات، گفت: ب��ا توجه به مکانیزم برگ��زاری انتخابات امکان 

تخلف سازماندهی شده در انتخابات صفر است.
 وی اف��زود: در اجرای انتخاب��ات هیات های اجرای��ی در کنار 
ش��ورای نگهبان که ناظر اصلی محسوب می ش��ود و از ابتدا تا 
انتها موضوع ثبت نام و رای گیری را زیرنظ��ر دارد، نمایندگان 
 نامزدها نیز حضور دارند، بنابراین امکان تخلف سازماندهی شده 

صفر است.
 اما تخلفاتی خارج از موضوع سازماندهی ش��ده انجام می شود 

مانند اینکه فردی با یک شناسنامه چند بار رای می دهد. 

کوتاه از ایران
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فرمانده نیروی زمینی سپاه گفت: همه مناطق مرزی شمال غرب و غرب کشور که مسوولیت آن 
با نیروی زمینی سپاه است، از لوث وجود تروریست ها پاکسازی شده و رزمندگان ما در ارتفاعات 
آن حضور دائمی دارند. به گزارش خبرگزاری فارس، سردار پاکپور با اشاره به شرایطی که به دلیل 
پیچیدگی خاص جغرافیایی و امنیتی منطقه شمال غرب و غرب کش��ور که تا قبل از اقدامات و 
عملیات های سال های اخیر نیروی زمینی سپاه بر این منطقه حاکم بوده و بسیاری از مناطق مرزی 
به ویژه در محدوده شهرهای پیرانشهر، ماکو و اشنویه عملا جولانگاه گروهک های تروریستی و 
قاچاقچیان و سارقان مسلح شده بود، گفت: اقدامات عملیاتی و کارهای اساسی مهندسی رزمی که 

توسط نیروی زمینی سپاه در شمال غرب کشور به نتیجه رسید، روزی از نظر برخی از مسوولان 
و فرماندهان، اقدامی بلند پروازانه و دست نیافتنی تلقی می ش��د. پاکپور افزود: تنها در بعضی از 
عملیات های بزرگ در دوران دفاع مقدس سابقه داش��ته است که پیش از عملیات، این حجم از 
اقدامات آماده سازی مهندسی، آتش های پشتیبانی، آمادی و ... صورت گیرد. فرمانده نیروی زمینی 
سپاه تاکید کرد: نکته حائز اهمیت این است که مناطق و ارتفاعات مهم و حساسی که طی سال های 
اخیر و به ویژه در سال جاری به تصرف رزمندگان دلیر ما درآمده، به گونه ای بود که تا پیش از آن 

هیچ جاده، پاسگاه و پایگاهی بر روی آنها احداث نشده بود. 

 رییس دفتر مقام معظم رهبری از طرف رهبر معظم انق��لاب در تماس تلفنی با نماینده 
ولی فقیه و سرپرست زائران ایرانی، در جریان آخرین وضعیت آسیب دیدگان حادثه مکه 

قرار گرفت و درگذشت تعدادی از زائران ایرانی در این حادثه را تسلیت گفت.
به نقل از پای��گاه اطلاع رس��انی دفتر مقام معظم رهبری، حجت الاس��لام و المس��لمین 
محمدی گلپایگانی، رییس دفتر مقام معظم رهبری از طرف رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در تماس تلفنی با حجت الاسلام والمسلمین قاضی عسگر، نماینده ولی فقیه و سرپرست 
زائران ایرانی، در جریان آخرین وضعیت آسیب دیدگان حادثه مکه قرار گرفت و درگذشت 

تعدادی از زائران ایرانی در این حادثه را تسلیت گفت.
در این تماس تلفنی، رییس دفتر مقام معظم رهبری جویای حال زائران ایرانی و آخرین 
وضعیت مداوای آس��یب دیدگان شد که حجت الاسلام قاضی عس��گر با بیان گزارشی از 
حادثه و آم��ار جان باختگان و مجروحان آن، در خصوص مراحل درمانی آس��یب دیدگان 
توضیح داد.رییس دفتر مق��ام معظم رهبری همچنین از طرف رهبر انقلاب درگذش��ت 
 تعدادی از هم وطن��ان در این حادثه را تس��لیت گفت و عل��وّ درجات آن��ان را از خداوند 

متعال مسالت کرد.

فرمانده نیروی زمینی سپاه:

مرزهای غرب و شمال غرب کشور از وجود تروریست ها پاکسازی شده است
در تماس تلفنی محمدی گلپایگانی با سرپرست زائران ایرانی مطرح شد؛

ابلاغ تسلیت رهبر معظم انقلاب به  دنبال درگذشت تعدادی از هم وطنان در حادثه مکه 

هیات وزیران آیین نامه اجرایی مربوط به یک ماده 
از قانون انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات را به 

تصویب رساند.
به گزارش خبرگزاری مهر هیات وزیران آیین نامه 
اجرای��ی مربوط به یک م��اده از قانون انتش��ار و 

دسترسی آزاد به اطلاعات را به تصویب رساندند.
این آیین نامه بنا به گستردگی اطلاعات موجود در 
دستگاه های اجرایی و لزوم پاسخگویی مناسب در 
کوتاه ترین زمان به درخواست های دسترسی به 
اطلاعات از دستگاه های اجرایی به تصویب رسید.

هیات وزیران همچنین با ابراز تاسف و تاثر از حادثه 
دلخراش جان باختن و زخمی ش��دن تعدادی از 
حجاج بیت الله الحرام از جمله تعدادی از حجاج 
ایرانی، برای مجروحان آرزوی سلامتی و شفای 
عاجل و با خانواده ها و بازمان��دگان آنان نیز ابراز 

همدردی کرد.
دولت با توجه به اهمیت کنوانس��یون تغییرات 
آب و ه��وا و الزامات حقوقی آن )ح��ال و آینده( 
شامل روند انتشار گازهای گلخانه ای در جهان و 
 ایران و ضرورت مقابله با گرمایش جهانی و اثرات 
سوء آن، با پیشنهاد تدوین راهکارهای اقتصادی 
کم کربن منطبق با سیاست های اقتصاد مقاومتی 
ضمن تایید ضرورت موضوع، س��ازمان مدیریت 
و برنامه ریزی را موظف کرد که در برنامه شش��م 
 توس��عه، برنامه اقتصاد کم کربن را لحاظ نماید.

در ای��ن جلس��ه همچنی��ن آیین نام��ه اجرایی 
کنوانسیون تغییر آب و هوا و پروتکل های الحاقی 

آن اصلاح شد.

با تصویب دولت، مبلغ ۵۰ میلیارد ریال اعتبار بابت 
تکمیل بیمارستان شهید باهنر کرمان در اختیار 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی )دانشگاه 
علوم پزشکی و خدمات بهداشتی و درمانی استان 

کرمان( قرار گرفت.
آیین نامه اجرایی قانون اصلاح یک ماده از قانون 
حفاظت و بهره برداری از جنگل ها و مراتع نیز به 

تصویب هیات وزیران رسید.
به موجب این آیین نامه هی��ات نظارت بر اجرای 
طرح های کشاورزی و دامپروری و سایر طرح های 
غیرکشاورزی موظف است توسط عوامل نظارتی 
به صورت مستمر از عرصه های واگذار شده بازدید 
و با بررسی سوابق و طرح مصوب و مفاد قرارداد، 
 بر نحوه اجرای طرح و درصد عملیات انجام شده 
بر اساس زمان بندی و کیفیت اجرای طرح، نظارت 

لازم را معمول کند.

در جلسه هیات دولت؛

آیین نامه قانون انتشار و دسترسی آزاد 
به اطلاعات تصویب شد

رییس ستاد کل نیروهای مس��لح گفت: نیروهای 
مس��لح هم اقتصاد مقاومتی دارن��د؛ البته اقتصاد 
مقاومتی ما، اقتصاد مقاومتی کشور و نظام  نیست، 
بلکه هم سو و هماهنگ با اقتصاد مقاومتی در نظام 
است. به گزارش دفتر ویژه رییس ستاد کل نیروهای 
مسلح، سردار سرلشگر سیدحسن فیروزآبادی در 
جمع فرماندهان و مسوولان س��تاد کل نیروهای 
مسلح، ارتش، سپاه، ناجا و وزارت دفاع در سخنانی 
اظهار داشت: حضرت امام )ره( از روز اول که انقلاب 
پیروز شد، فرمودند که ملت باید اقتصادش دست 

خودش باشد و همت کند.
وی افزود: رهبر عزیز ما فرمودن��د که اقتصاد ما به 
معنای واقعی باید مقاومت کند. امروز حضرت امام 
خامنه ای عزیز هرچه راجع به اقتصاد مقاومتی لازم 
بوده فرموده اند. بنابراین بلند شوید، بچرخید، با نگاه 
نو و با راه های نو و با آن مسیری که در فرمان مبارک 

اقتصاد مقاومتی و سیاست های کلی توسط ولایت 
فقیه، نائب امام عصر و نائب قطب عالم امکان به ملت 

ما ابلاغ شده است، حرکت کنید.
سردار فیروزآبادی تاکید کرد: رهبری فرمودند که 
نیروهای مسلح ظرفیت هایش��ان را به کار بگیرند. 
برای کارکنانشان خانه درس��ت کنند، وام بدهند، 
مشکلاتشان را حل بکنند،   کمک کنند به ازدواج 
فرزندانشان؛ امام علی )ع( نیز به مالک اشتر فرمودند 
که برگزیده ترین فرماندهان لش��کر من کس��انی 
هستند که بیشتر به مس��ائل زندگی شان اهمیت 
می دهند. رییس ستاد کل نیروهای مسلح ادامه داد: 
در اقتصاد مقاومتی هم سپاه، هم نیروهای انتظامی، 
هم ارتش، هم ستاد کل، همه کار اقتصادی کردند و 
پشت این فرمان مبارک جلو رفتند؛ برخی بهتر پیش 
رفتند، برخی بدتر رفتند، آن روز فرمودند آزادشان 
کنید، بروند کار کنند، من ب��ه فرماندهان اعتماد 
کردم، گفتند فرمانده مسوول سازمان است، دلسوز 
است و نظارت می کند و نمی گذارد آسیبی وارد کند.

وی تصریح کرد: اما متاس��فانه در نیمه دوم س��ال 
گذشته مکرر ولی امر مسلمین نهیب زدند به جامعه، 
به ملت انقلابی ایران که بلند بشوید، بچرخید. اقتصاد 
مقاومتی راه نجات ملت ایران است. اقتصاد مقاومتی 
است که انقلاب را تحقق می دهد. پایه های انقلاب را 
محکم می کند. باید توانمندی هایمان را بشناسیم. 
این ظرفیت ها را زنده کنیم. هیچ چیز را نباید اینجا 
بلامصرف بگذاریم و هیچ ف��ردی را نباید بیکار رها 
کنیم. منظور از اقتصاد مقاومتی کم مصرف کردن 
نیست؛ منظور این است که ظرفیت ها را بشناسیم. 

سرلشگر فیروزآبادی:

اقتصاد مقاومتی در نیروهای مسلح هماهنگ 
با نظام دنبال می شود

۵ راهبرد آمریکا بعد از برجام
دکترین سیاست خارجی اوباما، مانند سلف دموکراتش کارتر، بر اصل 
»مهار ایران« استوار اس��ت.  نگاهی به تضمین های امنیتی اوباما در 
نشست کمپ دیوید در ۲۳ و ۲۴ اردیبهشت )۱۳ و ۱۴ مه( به کشورهای 
منطقه داد، نشان دهنده  همین مساله اس��ت که محوریت ترتیبات 
منطقه ای با موضوع »تهدید ایران« کماکان جزء سیاست مهار آمریکا 
محسوب می  شود. این همان چیزی است که بن رودز، معاون مشاور 
امنیت ملی اوباما، در مصاحبه  مطبوعاتی روز ۲ سپتامبر ۲۰۱۵؛یعنی 
۱۱ ش��هریور، بر آن تاکید کرد: »رییس جمهور تلویحا گفته اس��ت 
آمریکا متعهد به امنیت عربستان و کشورهای خلیج فارس و مقابله با 

رفتارهای ایران خواهد بود.«

  راهبرد بازدارندگی استراتژیک متعارف و نامتعارف آمریکا 
در برابر ایران

آمریکا در منطقه از دیرباز دکترین بازدارندگی استراتژیک را در برابر 
ایران اعمال کرده بود. در دولت اوباما نیز س��ند موسوم به »بازنگری 
آرایش هسته ای«، که یک سند امنیت ملی است، تهیه و تنظیم شد. 
در این س��ند، از بازدارندگی متعارف و نامتعارف علیه ایران صحبت 
ش��ده اس��ت.  اوباما در ۵ آوریل ۲۰۱۵؛ یعنی ۱۵ فروردی��ن و بعد از 
بیانیه  لوزان، در مصاحبه ای تحت عنوان »ای��ران و دکترین اوباما« با 
»نیویورک تایمز«، توضیح می  دهد»بودجه  دفاعی ایران ۳۰ میلیارد 
دلار اس��ت و بودجه  دفاعی ما نزدیک به 6۰۰ میلیارد. ایران می داند 
نمی تواند با ما مبارزه کند... دکترین )من( این است: ما تعامل می کنیم، 
اما هم��ه  ظرفیت هایمان را هم حف��ظ می کنی��م... می  گویند ایران 
کنترل  ناپذیر است. این طور نیس��ت. تمام گزینه ها را حفظ کرده ایم، 
ساده لوح هم نیستیم، کسی چه می داند، ایران ممکن است تغییر کند و 
اگر این اتفاق نیفتاد، توانایی های بازدارندگی و برتری نظامی ما همچنان 

سر جایشان هست.«

)SHAMING( »راهبرد »شرمنده سازی  
در کنار دو دکترین یادشده، دولت اوباما راهبردهایی را نیز به منظور 
دستیابی به اهداف کلان خود مدنظر قرار داده است. راهبرد نانوشته  
»بازیگر ش��رمنده« یکی از راهبردهایی است که به وسیله  آن تلاش 
می  شود رفتارهای ایران در س��طح داخلی، منطقه ای و بین المللی، 
به گونه ای به نمایش گذاشته شود که ایران در سطح منطقه و بین الملل، 
از اعمال و اقدامات خود »شرمنده« ش��ود تا همین موضوع به مرور 
موجبات »تغییر رفتار« ای��ران را فراهم کند. ب��رای مثال، در عرصه  
داخلی به »نقض حقوق بشر و آزادی بیان«، »غیردموکراتیک بودن«، 
»ایدئولوژیک بودن« و... متهم می  ش��ود. در عرصه  منطقه ای متهم 
به »مداخله در امور داخلی کش��ورهای دیگر«، »برهم زننده  امنیت 
منطقه«، »بی ثبات کننده  منطقه«، »بخشی از مش��کل« و... جلوه 
داده می  ش��ود. در عین حال، تلاش می  ش��ود تا این گونه اظهار شود 
درصورتی که این رهیافت ها از سوی ایران مورد بازنگری قرار گیرد، 
ای��ران »از حالت انزوا خارج ش��ده« و »به آغ��وش جامعه  بین الملل 
بازمی  گردد.« موضوعی که چند روز بعد از جمع بندی وین، رهبر انقلاب 
در خطبه های نماز عید فطر، به آن جواب صریح و محکم دادند: »چه 
این متن تصویب بشود و چه نشود، به حول وقوه ی الهی، اجازه  هیچ گونه 
سوءاستفاده ای از آن داده نخواهد شد. اجازه  خدشه  در اصول اساسی 
نظام اسلامی به کسی داده نخواهد شد... چه این متن تصویب بشود و 
چه نشود، ما از حمایت دوستانمان در منطقه دست نخواهیم کشید.«

 
  راهبرد »منافع مشترک«

منافع ایران و آمریکا در منطقه  غرب آسیا ۱8۰ درجه با هم اختلاف 
دارد. قید »در برابر هم قرار گرفتن« حتی به معنی »رقابت آمیز« بودن 
نیز نیست، بلکه فراتر از آن، منظور »در تعارض« با هم است. این تعارض 
منافع نه تنها در ابعاد هویتی و ایدئولوژیک، که در منافع ملی دو طرف 
در منطقه نیز ریشه دارد. سیستم تامین امنیت آمریکا در منطقه، در 
اساس در تقابل با سیستم تامین امنیت ایران در منطقه است. برای 
مثال، غربی ها و مخصوصا مقامات آمریکایی به دنبال القای این مساله 
هستند که ایران و غرب درخصوص برخی مسائل منطقه ای مثل مبارزه 
با داعش، منافع مشترک دارند. اگرچه هدف از این راهبرد، در بلندمدت، 
»عادی سازی رابطه« در سایر زمینه هاست، اما این موضوع منطقاصحیح 
نیست. موضوع منافع مشترک ایران و آمریکا حتی در مساله  داعش نیز 
با هم یکسان نیست. بخشی از دلیل این موضوع در رویکرد آمریکا به 
منافع موجود در تروریسم ریش��ه دارد. آمریکا خود به  وجود آورنده و 
پشتیبانی کننده گروهک های تروریستی در منطقه است. اگر بنا بر از بین 
بردن گروه های تروریستی بود، آمریکا هم اکنون نیز از چنین ائتلافی  

بهره می  برد و نیازی به ائتلاف و همکاری جدید نبود.

    سیاست حل »مساله فلسطین«
آمریکایی ها به شدت در تلاشند تا توافق با ایران را سکوی امنیت رژیم 
صهیونیستی معرفی کنند. برای مثال، »المانیتور« به نقل از یک مقام 
وزارت خارجه  آمریکا اعلام کرد: »قصد داریم بر ایرانی ها فشار وارد کنیم 
تا آنها روند افزایش آشوب ها در منطقه را از طریق کمک به حزب الله و 
حماس متوقف کنند« آنگلا مرکل نیز چنین گفت که »لحن ایران در 
قبال اسرائیل قابل پذیرش نیست... اینکه ایران تغییری در مواضع و 
لحن خود در قبال اسرائیل نداده و این رژیم را به رسمیت نمی شناسد، 
ناامیدکننده است.« این موضوع اما به تنهایی نمی تواند به طور واقعی 
امنیت رژیم صهیونیستی را تامین کند. لذا آمریکایی ها با استمساک 
به راهبرد نانوشته  شرمنده سازی ایران به دنبال وادار کردن این کشور 

به »عادی سازی« رابطه با اسرائیل هستند. 
 

    سیاست حفظ »چهارچوب تحریم ها«
در کنار موضوعات یادشده می توان به این موضوع نیز اشاره کرد که 
سیاس��ت کلی آمریکا، حفظ چهارچوب تحریم هاست. این موضوع 
می تواند یا از طریق »برداش��ت ها و تفس��یرهای نادرس��ت« از متن 
جمع بندی وین باشد یا از طریق انتقال تحریم ها به موضوعات دیگری 
از جمله مسائل حقوق بشر یا سیاس��ت های منطقه ای ایران؛ یعنی 

حمایت از محور مقاومت.  

نیم نگاه

آن سوی سیاست

»داعش« مرکز فروش اعضای بدن 
انسان را افتتاح کرد

گروه تروریستی »داعش«،  اولین مرکز فروش اعضای بدن انسان 
را در »موصل« افتتاح کرد و اعضای بدن بازداشت شدگان و کشته 

شدگانش را به حراج گذاشت. 
خبرگزاری روسی »اسپوتنیک« با اعلام این مطلب به نقل از یک 
منبع محلی   افزود: داعش، با خارج کردن اعضا از جسم بازداشت 
ش��دگان، هرکلیه را به قیم��ت 8 هزار دلار می فروش��د... داعش 
بالاترین قیمت اعضای بدن را به قلب انسان اختصاص داده است. 
پیش از این روزنامه انگلیس��ی »دیلی میل« اع��لام کرده بود که 
داعش پزش��کانی را برای خارج کردن اعضای بدن کشته شدگان 
و گروگان ها از جمله کودکان دس��تگیر شده در س��وریه و بغداد 

استخدام کرده است.

جرثقیلی که در مسجد الحرام سجده کرد
اظهارات متفاوت یک مفتی سعودی درباره حادثه مرگبار سقوط 
جرثقیل در مک��ه، با واکنش و اعتراض های فراوانی در عربس��تان 
همراه ش��د. عادل الکلبانی در تویتر خود نوشت: باید بررسی کرد 
چرا بقیه جرثقیل ها سجده نکردند، ش��اید آنها لیبرال هستند. به 
گزارش باش��گاه خبرنگاران جوان، فعالان سعودی در شبکه های 
اجتماعی اعتراض های بس��یاری را علیه الکلبانی مطرح کرده اند، 
زیرا این اظهارات وی درحالی مطرح شده است که بیشتر مسوولان 
س��عودی دلیل این حادثه را قضا و قدر و خواست خدا، و همچنین 

بدی آب و هوا اعلام کردند.  

نایب رییس اول مجلس شورای اسلامی با بیان 
این که لغو قطعنامه های گذش��ته پیروزی بسیار 
بزرگ اس��ت ونمی توان به راحتی از آن گذشت، 
 گفت: تف��اوت وی��ژه ای بین دو مقط��ع مذاکرات 
 می بین��م، اگ��ر در دوره خودتان اج��ازه مباحثه 
می دادید احتمالا قطعنامه ۱9۲9 تصویب نمی شد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی خانه ملت، حجت 
الاسلام و المسلمین سید محمد حسن ابوترابی 
فرد، در نشست روز گذشته این کمیسیون افزود: 
در این تردیدی نیست که در اجرای برجام و چه 
در مسائل دیگر پیشرفت کردیم و این پیشرفت 

به قدرت جمهوری اسلامی ایران بازمی گردد. 
وی اضافه کرد: قدرت ما تعیین کننده است، اگر 
در سال های پیش رو قدرتمان کاهش پیدا کند 
ممکن است بازیمان به هم بخورد اما اگر قدرتمان 
افزایش پیدا کند با شرایط بهتری از وضعیتمان 

عبور خواهیم کرد.

این نماینده مجلس با اشاره به قطعنامه ۲۲۳۱ 
گفت: ما از دو منظر می توانی��م به این قطعنامه 
نگاه کنیم، می توانیم نقدهایی را که بر آن هست  
ببینیم، اما به نظر می رسد که اگر مفاد قطعنامه 

را ببینیم نظرها نسبت به نقدها تغییر می کند.
ابوترابی فرد با بی��ان اینکه قطعنام��ه ها؛ یعنی 
اجماع ق��درت های جهان��ی علیه ای��ران ادامه 
داد: در سایه تلاش��ی که دیروز گروه های هسته 

ای ما داش��تند و مدیریت ش��خص مقام معظم 
رهبری توانسته ایم که در برابر این قطعنامه ها 
 بایستیم و شورای امنیت را مجبور کنیم به اینکه 
قطعنامه ای صادر کن��د ک��ه در آن لغو تمامی 
قطعنامه های گذشته را عنوان کند؛ این پیروزی 
بسیار بزرگی اس��ت و نمی توان به راحتی از آن 
عبور کرد. به نظر من این دس��تاوردها، پیروزی 
یک نظام بر همه قدرت های مس��لط در جهان 

است.
ابوترابی ف��رد ادام��ه داد: در قطعنامه ۱9۲9 به 
صراحت آمده اس��ت که ای��ن قطعنامه ذیل بند 
۴۱ فصل هفت از منشور سازمان ملل است، آنها 
 به روش��نی ما را ذیل فصل 7 آورده اند اما ش��ما 
می فرمایید که بدون احراز تهدید امنیت و صلح 
بی��ن الملل نمی توان��م ذیل این فص��ل ایران را 
بیاورند اما آنها دقیقا این کار را کرده اند، وقتی در 

متن قطعنامه هست قابل انکار نیست.

ابوترابی فرد: 

لغو قطعنامه های گذشته پیروزی بزرگی است

 اواس��ط س��ال جاری میلادی بود ک��ه »ادوارد 
میلیبن��د« رهب��ر پیش��ین ح��زب کارگر پس 
 از ناکامی ای��ن ح��زب در انتخاب��ات پارلمانی، 

استعفا کرد. 
از همان زمان نام »جرمی کوربین« برای رهبری 
این حزب مطرح شد. کوربین در میان نامزدهای 
ریاس��ت حزب کارگر، ج��زء اقلی��ت چپ های 
رادیکال است که کمتر کس��ی برای وی شانس 
پیروزی قائل بود. اما وی توانست با جلب حمایت 
اتحادیه ه��ای صنفی بریتانیا، ب��ر رقبایش غلبه 
کند. کوربین ۵9 درص��د از آرای اعضای حزب 

کارگر را به دست آورده است.
 این رقم از آرای تونی بلر، رهبر پیشین این حزب 

)۵7 درصد( اندکی بیشتر است.
کوربین  در میان دیگ��ر نامزدها که گرایش های 
کمتر محافظه کارانه داش��تند، چه��ره ای تندرو 
با مواضع رادیکال و انتقادی نس��بت به بیش��تر 
سیاست های دولت کامرون بوده است؛ از اقتصاد 

تا صنعت و بهداشت و آموزش و ... 
کوربین به سیاس��ت های دول��ت بریتانیا انتقاد 
دارد و اساس��ا با حاکمیت بخ��ش غیردولتی در 

حوزه های ملی، میانه خوبی ندارد. 

شاهد این گرایش را در وعده ملی کردن راه آهن 
و پست بریتانیا می توان به وضوح مشاهده کرد.

کوربین پس از پیروزی در انتخابات ریاست حزب 
کارگر، اعلام کرد که برای شرکت در راهپیمایی 
حمایت از پناهندگان و مهاجران در لندن شرکت 
خواهد کرد؛ و همین کار را ه��م کرد و در جمع 

حامیان پناهجویان سخنرانی کرد.
به جز حوزه ه��ای داخلی، کوربین در سیاس��ت 
خارجی هم نظراتی متفاوت ب��ا جناح حاکم در 

انگلیس دارد.
عضوی��ت در کمپی��ن حمایت از فلس��طینیان، 
عفو بین الملل، کمپین ضد جنگ و خلع س��لاح 
هس��ته ای، مخالفت با جنگ افغانستان و عراق 
دانست و سازماندهی راهپیمایی های اعتراضی 
گسترده ای در انگلیس و کشورهای دیگر جهان 
در مخالفت ب��ا جنگ طلبی و اش��غالگری و ... از 

جمله اقدامات گذشته اوست.
کوربی��ن زندگ��ی س��اده ای ه��م دارد. غالب��ا 
با لباس ه��ای معمول��ی و دوچرخ��ه رفت وآمد 
می کند و مانند افراد عادی لباس می پوشد تا یک 

دیپلمات یا نماینده پارلمان. 
در رس��وایی بزرگ مال��ی نماین��دگان پارلمان 

انگلیس در س��ال ۲۰۰9 که منجر به اس��تعفا و 
برکناری بس��یاری از اعضای پارلمان این کشور 
ش��د، تحقیقات نش��ان داد که کوربین در میان 
تمام نمایندگان،  کم هزینه ترین نماینده پارلمان 
با حساب های مالی شفاف و در زمره پاکدستان 

پارلمان انگلیس است. 
 طرح انتقال آوارگان سوری از مرزهای ترکیه به 
کشورهای اروپایی از هفته گذشته آغاز شد و با 
پیدا شدن جسد آیلان کودک سه ساله سوری، 
احساس��ات عمومی را به اوج خود رساند و حالا 
هزاران آواره جنگ و تروریس��م در سوریه راهی 
کشورهای اروپایی شده اند که به چالشی جدی 

برای اتحادیه اروپا تبدیل شده است. 
رهبر ت��ازه انتخاب ش��ده حزب کارگ��ر مدافع 

سرسخت پذیرش این پناهجویان است.
کوربین در مورد مذاکرات هسته ای ایران و نحوه 
تعامل با کش��ورمان معتقد است پیش از هرچیز 
باید تحریم های اقتصادی علیه ایران لغو شود و 
پس از توافق با ایران باید به س��راغ س��لاح های 

هسته ای اسرائیل رفت.
کوربی��ن در مقطع��ی ب��ه عن��وان مج��ری و 
 کارش��ناس در ش��بکه پرس تی وی ای��ران نیز 

فعالیت داشته است.
کوربین پس از انتخابات سال 9۲ همراه با جک 
استراو و هیات پارلمانی انگلیس به ایران سفر و با 

وزیر امور خارجه دیدار کرد. 
درباره اسرائیل نیز وی منتقدی سرسخت است. 
در جنگ غزه فعالیت های زیادی در کمپین های 
حمای��ت از م��ردم غ��زه و ضدجنگ داش��ت و 
همچنین هم��واره از مذاکرات صل��ح با حضور 
گروه های مبارز از جمله حماس و حزب الله برای 
پایان دادن به مناقشه اعراب با رژیم صهیونیستی 

حمایت کرده است.

»جرمی  کوربین«؛ 

از تحریم توسط هم حزبی ها تا حمایت از حماس و حزب الله



مدیریت جامع فرهنگ سازمان
در ادامه سلس��له مقالات مدیریت جامع فرهن��گ پس از بیان 
ضرورت موضوع، چند س��وال کلیدی درب��اره فرهنگ مطرح 
کردیم و س��پس به ابعاد مختلف موض��وع مدیریت،فرهنگ و 

مدیریت فرهنگ به صورتی بسیار اجمالی پرداختیم.
 اینک در مقاله دهم؛ اشاره ای مختصر به منظورمان از مدیریت 

جامع فرهنگ می کنیم.
با توجه به مقدماتی که در نه مقاله قبل گذشت؛ با اولین نگاه به 
این مفهوم ترکیبی، متوجه دو عرصه کلان مدیریت و فرهنگ 
و نیز دو قید جامع و س��ازمان خواهیم ش��د، که هرکدام دارای 
فراوانی قابل ملاحظه ای از خرده مفاهیمی هستند که کنکاش 
 و فرورفتن به عم��ق آنها نیازمن��د تالی��ف دایره المعارف های 

بزرگ است. 
لیکن برای منظور این نوش��تار، یک تبیین کوتاه، با بازشناسی 
کلانو از زوایای محدود را می توان تامین کرد. برای روشن شدن 
مس��یر حرکت، در این مفهوم ترکیبی، باید دانس��ت که محور 
بحث »فرهنگ« اس��ت و »مدیریت« نیز در استخدام فرهنگ، 

فرض می شود.
 بدین ترتیب، منظور کلی این اس��ت که می خواهیم فرهنگ 
)هرچه باش��د( را، مدیریت نماییم. )لازم به ذکر اس��ت که این 
یکی از مفاهیم اصلی و پایه در باب مدیریت جامع فرهنگ است، 
که دعواهای بسیار بر سر آن وجود داشته و دارد؛ و تا زمانی که 
متخصصان این عرصه تکلیفشان را با خودشان مشخص نکنند، 

منازعات بعدی این عرصه قابل حل نخواهد بود(
در ابتدای ورود به این ترکیب، حداقل س��ه نظریه را باید مورد 

ملاحظه قرار داد:
فرهنگ قابل مدیریت نیست.

فرهنگ قابل مدیریت )مطلق( است.
فرهنگ، با شرایط و محدودیت هایی قابل مدیریت است.

که دیدگاه حاکم در این نوش��تار، به سمت وسوی نظریه سوم 
قرار دارد. لذا به عنوان یک نظریه میانی، ن��ه با اعتقاد به امکان 
مدیریت کامل و صددرص��دی فرهنگ و نه با اندیش��ه رهایی 
و مدیریت ناپذی��ری صددرصدی فرهنگ، موض��وع مدیریت 

فرهنگ را پی می گیریم. 
)در اینجا از بررسی و مقابله این سه نظریه صرفه نظر می کنیم 
ولی ان شاءالله در مقالات بعدی به پردازش این موضوع خواهیم 

پرداخت(
جامعیت

وقتی می گوییم مدیریت جامع فرهنگ سازمان، این جامعیت 
به سه ساحت مرتبط می شود.

1.جامعیت در مولفه های تشکیل دهنده مدیریت
2.جامعیت در مولفه های تشکیل دهنده فرهنگ

3.جامعیت در سازمان های مرتبط با فرهنگ
 

   شکل شماره 9: منظور از جامعیت در مدیریت جامع 
فرهنگ سازمان

بدین معنا که در مدیریت جامع فرهنگ باید:
•نگاهی جامع به هم��ه مولفه های تش��کیل دهنده مدیریت با 
نگاه علمی شود؛ مانند هدف گذاری، برنامه ریزی، سازماندهی، 
تصمیم گیری، هدایت و رهبری، ارتباطات، هماهنگی و کنترل 

و ارزیابی
•نگاهی جامع به همه ابعاد و مولفه های فرهنگ شود؛ و البته در 
محدوده ماموریت های سازمان )بدین معنا که ابتدا باید کل ابعاد 
و مولفه های فرهنگ را در نظر گرفت، سپس با توجه به حیطه 

ماموریتی و مسوولیتی سازمان، آنها را تحدید کرد(
•و نگاهی جامع به س��ازمان ه��ای مرتبط ب��ا موضوع فرهنگ 

)چنانچه در تعریف سازمان های فرهنگی آمد(داشته باشیم

   سازمان
نکته بعدی که ذکر آن لازم است منظورمان از سازمان در این 

ادبیات است. 
منظور ما از سازمان، مجموعه ای است که برای تحقق اهدافی 
معین بایکدیگرهم��کاری می کنند. عمده ترین س��رمایه تمام 
سازمان ها،نیروی انسانی است.اندازه سازمان می تواندازدونفرتا 

ده هاهزارنفرتغییرکند.
  لذا وقتی صحبت از مدیریت جامع فرهنگ س��ازمان به میان 
می آید، گستردگی این س��ازمان از حد یک کانون فرهنگی در 
یک مس��جد می تواند تعریف شود، تا یک شهرس��تان، تا یک 

استان و برسد تا یک کشور و حتی بالاتر.

   جمع بندی
بر اس��اس مقدمات بیان ش��ده )فرهنگ، مدیری��ت، جامعیت، 
س��ازمان( و تبیی��ن دی��دگاه ما ب��ه هرک��دام از آنه��ا، چنین 
جمع بندی می ش��ود ک��ه منظ��ور از مدیریت جام��ع فرهنگ 
سازمان، فرآیند به کارگیری مؤثر و کارآمد منابع مادی و انسانی 
برای دس��تیابی به اهداف س��ازمان اس��ت که با هدف گذاری، 
برنامه ریزی، س��ازماندهی، تصمیم گیری، هدای��ت و رهبری، 
ارتباط��ات، هماهنگ��ی و کنت��رل و ارزیاب��ی؛ در حیطه همه 
 ابع��اد و مولفه ه��ای فرهن��گ و هم��ه ارکان مرتب��ط ب��ا آن 

محقق می گردند.
و می ت��وان گف��ت: س��تون فق��رات مدیریت جام��ع فرهنگ، 
مهندس��ی فرهنگ اس��ت، زیرا ب��ه تحلی��ل و تجوی��ز در امر 
 فرهنگ می پردازد و ان ش��اء الله در مقالات بعدی ش��رح داده 

خواهد شد.
در آخ��ر از همه صاحبنظ��ران و نخب��گان عرص��ه مدیریت و 
فرهن��گ تقاض��ا م��ی ش��ود ت��ا نقده��ا و نظ��رات تکمیلی 
 خ��ود را از طری��ق س��ایت www.amaher.ir ب��ا نگارنده 

در میان گذارند.

یادداشت
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صدای شهروند مناطق
گروه شهرایمنا

هوش�مند س�ازی  پاركین�گ طبقات�ي 

منــطقـه
هشت بهشت

مدی��ر منطقه 3 اصفه��ان اعلام ک��رد: عملیات 
اجرایي پارکینگ طبقاتي هشت بهشت-بزرگمهر تکمیل 
ش��ده و اکنون هوشمندس��ازي پارکینگ در دست انجام 

است.
منص��ور نجفي گفت: اح��داث پارکینگ طبقاتي هش��ت 
بهشت-بزرگمهر در مساحت یک هزار و ۸۰۰ مترمربع در 

۷ طبقه انجام شده است.
وي با اش��اره به اینکه عملیات هوشمندس��ازي پارکینگ 
هشت بهش��ت- بزرگمهر در دس��ت انجام اس��ت، افزود: 
بر اس��اس برنامه ریزي هاي انجام ش��ده پارکینگ هشت 
بهش��ت-بزرگمهر نیمه اول مهرماه در اختیار شهروندان 

قرار مي گیرد.
 مدیر منطقه 3 شهرداري اصفهان با بیان اینکه پارکینگ 
هشت بهشت- بزرگمهر ظرفیت پارك 3۸۰ دستگاه خودرو 
را دارد، تصریح کرد: احداث ای��ن پارکینگ در کاهش بار 
ترافیک��ي خیابان بزرگمه��ر به خص��وص ترافیک مقابل 

بیمارستان صدوقي بسیار موثر خواهد بود.

 علی ماهر النقش 

 گ�روه ش�هر :مدی��ر و قائ��م مق��ام ش��هردار در ام��ور
مشارکت ها و سرمایه گذاری شهرداری اصفهان به رویکرد 
دفتر سرمایه گذاری و مشارکت شهرداری اصفهان اشاره کرد 
و گفت: ابتدا اطلاعات لازم و اولیه طرح های سر مایه گذاری 
و مشارکت مانند مالکیت و مجوز برسی می شود و پس از آن 

اطلاع رسانی جامع انجام می شود . 

مرتضی حسام نژاد با بیان اینکه اطلاع رسانی جامع در 
دو قالب انجام می شود،عنوان کرد:اطلاع رسانی توسط 
روزنامه های اصفهان زیبا،همش��هری و دنیای اقتصاد 
 انجام می ش��ود و ش��هروندان می تواند ب��رای اطلاع از 
طرح های مش��ارکتی به این روزنامه ها یا س��ایت دفتر 

سرمایه گذاری و مشارکت مراجعه کنند. 

مدیر و قائم مقام شهردار در امور مشارکت ها و سرمایه گذاری 
ش��هرداری اصفهان گفت: دفتر سرمایه گذاری و مشارکت 
شهرداری اصفهان همیشه پاسخگو است و مراجعات بسیاری 
به این دفتر انجام می شود و مشارکت و سرمایه گذاری در 

شرایط فعلی رونق گرفته است. 
حسام نژاد عنوان کرد:2۰ پروژه از سوی معاونت اداری 

مالی و سازمان ها معرفی ش��ده است که پس از تکمیل 
مدارك به سرمایه گذاران ارائه می شود. 

مدیر و قائم مقام شهردار در امور مشارکت ها و سرمایه گذاری 
 ش��هرداری اصفهان مهم ترین مزیت س��رمایه گذاری در 
طرح های ش��هری  را برای س��ر مایه گذاران صرف نشدن 
نقدینگی در خرید زمین دانست و گفت : با سرمایه گذاری 

قدرت مانور س��رمایه گذاران برای به سر انجام رساندن  
پروژ ه بیشتر می شود. 

به گفته وی از س��وی دیگر س��رمایه گذاری برگ برنده 
شهر است و مدیریت ش��هر می تواند از مزیت راندمان 
بالاتر،فکر خلاق تر و سرعت عمل بیشتر سرمایه گذاران 

و بخش خصوصی استفاده کند. 

سرمایه گذاری برگ برنده اصفهان 
20 پروژه آماده مشارکت شهروندان است ؛

در گرم��ای ظهر تابس��تان و یا درغ��روب یک روز 

�ی
یل�

وک
دا 

ن��

زمس��تان هر کدام باش��د فرقی ندارد مسافر بران 
شخصی به راحتی و بدون دغدغه کنارمسافر توقف 
می کنند و بسیاری از مسافران هم رسیدن سریع تر 
به مقصد را به انتظار برای سوار شدن به تاکسی های 
شهری ترجیح می دهند وهمین باعث شده تا به مرور نان 
رانندگان تاکسی آجر شود.داستان مسافربرهای شخصی 
 که خیابان ها و میدان های اصلی اصفهان را قرق کرده اند 
مدت هاست به معضلی برای مدیران و رانندگانی تبدیل 
ش��ده که به صورت قانونمند مش��غول فعالیت هس��تند 
مسافربرهای شخصی یا همان بیکارانی که آسان ترین راه 
درآمد برایشان سر و کله زدن با دنده و ترمز خودروهایشان 
در خیابان های شهر است این روزها وصله ناجورحمل و نقل 
عمومی اصفهان به شمار می روند و »عدم امنیت شغل« 
 رانندگان تاکس��ی را رقم زده اند.این روزها عده زیادی از 
تاکسی داران ناچارند با مسافربرهای شخصی مشاجره کنند 
و یا برای رسیدن به حق خود هر روز درمسابقه سوارکردن 

مسافر با مسافربران شخصی کورس بگذارند.

   امنیت شهروندان با تاكسی های شهری تامین 
می شود

معاون حم��ل و نقل و ترافیک ش��هرداری اصفهان درباره 
حذف مس��افر برهای ش��خصی گفت: این معض��ل به دو 
طریق برخورد از طریق راهور و فرهنگ سازی امکان پذیر 
اس��ت که بدون ش��ک بخش فرهنگی موضوع بیشترین 
تاثیرگذاری را می تواند داشته باشد.علیرضا صلواتی با بیان 
اینکه مشکل فعالیت تاکسی های شخصی موضوع امروز 
و دیروز نیس��ت و از طرفی تنها  مخصوص شهر اصفهان 
 هم نیست خاطر نشان کرد: دربحث فرهنگی شهروندان 
می توانند با اس��تفاده نکردن از تاکس��ی های ش��خصی 
به مدی��ران در این زمین��ه کمک کنند و ب��ه این معضل 
کهنه خاتمه بدهند؛ چ��را که امنیت، ایمنی و آرامش��ی 
که تاکس��ی های ش��هری به هم��راه دارند قطع��ا قابل 
قیاس با تاکس��ی های ش��خصی نیس��ت.وی از برخورد 
پلیس راهور ب��ا رانندگان ش��خصی گفته و اف��زود: یکی 
دیگر از برنامه ریزی ه��ای صورت گرفت��ه در این زمینه 
 کنت��رل از طری��ق دوربی��ن های س��طح ش��هر اس��ت؛

چراکه ای��ن رانندگان اج��ازه ورود و جا به جایی مس��افر 
در محدوده ش��هری را ندارند و حتی ب��رای آنها مجوزی 
برای ورود ب��ه حریم خیابان ها صادر نمی ش��ود بنابراین 
در ص��ورت ورود، بدون ش��ک اعمال قانون می ش��وند و 

در کنار این مورد 6 گش��ت کنت��رل و نظ��ارت با حضور 
 تاکس��یرانی و پلی��س راه��ور تش��کیل ش��ده ک��ه در 
مکان های پرتردد شهر فعال هستند و در صورت مشاهده 
تخلف برای برخورد با مسافر برهای شخصی اقدام می کنند.

صلواتی با اشاره به اینکه در مواقعی مسافر به دلیل کمبود 

ناوگان ناچار به استفاده از تاکسی های شخصی و بدون مجوز 
می شود ،گفت: در حال حاضر تعداد تاکسی های فعال در 
ش��هر اصفهان از استانداردها هم بیشتر اس��ت و بنابراین 
 شهروندان با مشکل کمبود تاکسی روبرو نیستند و به راحتی 

می توانند در امنیت کامل به مقصد برسند.

    فعالیت مسافربرهای شخصی تایید و حمایت 
نمی شود

عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان نیز با تاکید بر اینکه 
طبق قانون وظیفه مدیریت و برنامه ریزی برای حمل و نقل 
عمومی بر عهده شهرداری ها قرار دارد گفت: جا به جایی 

مردم در سطح ش��هر ضوابطی دارد که درآن مردم باید از 
سلامت وامنیت ناوگان مطمئن شوند و این موارد نیز لازم 
است به بهترین شکل تامین ش��ود و برای رسیدن به این 
هدف شهرداری ها آموزش لازم به رانندگانی را که قرار است 
به چرخه حمل و نقل عمومی اضافه شوند ارائه می کند و 
 سلامت آنان نیز تایید می شود تا مسافران با خیالی آسوده از 

حمل و نقل عمومی استفاده کنند.
ابوالفضل قربانی با تاکید بر اینکه مس��افربرهای شخصی 
آموزش��ی برای فعالیت ندیده اند و بخش��ی از آنها شاید 
حتی صلاحیت ورود به حمل و نقل ش��هری را نداش��ته 
باش��ند،افزود: فعالیت ب��دون گذراندن مراح��ل قانونی و 
احراز نشدن صلاحیت و سلامت رانندگان می تواند برای 
مسافران مشکل ساز باش��د به همین خاطر لازم است تا 
شهروندان خود به استفاده از تاکسی های شهری که مورد 
تایید هستند اقدام کنند تا مشکل مسافر برهای شخصی 

کمرنگ شود.
وی در پای��ان گفته ه��ای خود اضاف��ه ک��رد: رانندگان 
 تاکس��ی که با برچس��ب س��ازمان تاکس��یرانی فعالیت 
می کنن��د لازم اس��ت با برخ��ورد مناس��ب با مس��افر، 
دریاف��ت کرای��ه به می��زان تصوی��ب ش��ده و همچنین 
انجام مس��وولیت خود به بهترین ش��کل رغبت مسافران 
 را برای اس��تفاده از تاکس��ی های شهری بیش��تر کنند. 

    فعالیت تاكسی های شخصی امنیت شهروندان 
را نشانه می رود

مدیرعام��ل س��ازمان تاکس��یراني ش��هرداري اصفهان 
نیز با تاکی��د بر ای��ن موضوع ک��ه تعداد تاکس��ی هایی 
 ک��ه ب��ه ص��ورت قانونمن��د در س��طح ش��هر فعالی��ت 
می کنند می تواند نیاز شهروندان را تامین کند گفت: در 
حال حاضر 1۰هزار و 3۰۰تاکسی زرد یا پلاك قرمز و11 
هزارو9۰۰تاکسی پلاك سفید در قالب آژآنس و سرویس 
مدارس تحت نظارت این سازمان فعال است. حسن سقایی 
در ادامه گفته ه��ای خود از اجرای  ط��رح ویژه برخورد با 
مسافربران شخصي با همکاري پلیس راهور نیز خبر داد و 
تصریح کرد: هدف از برگزاري این طرح ایجاد نظم در میادین 
و کاهش ترافیک و جلوگیري از فعالیت مسافربران شخصي 
است.از مسافربرهای شخصی به عنوان یکی از مهم ترین 
معضلات رانندگان تاکسی نام برد که با روش هاي مختلف 
باعث ایجاد اختلال در سیستم حمل و نقل درون شهری و 
معیشت تاکسیرانان میشوند و از طرفی باعث ایجاد ناامنی 

برای شهروندان شده اند.

تاکید مدیران شهر بر ضرورت ساماندهی مسافربرهای شخصی؛ 

بیکاران ، راننده تاکسی 
رانندگان تاکسی ، بیکار

خوانندگان ستون صدای ش��هروند می توانند 
برای بیان معضلات شهری همه روزه با شماره 
تلفن 3221۸1۸2 تم��اس بگیرند یا با پیامک  
3۰۰۰4۸3۰۸۸  مش��کلات خود را ب��ا ما در 

میان بگذارند. 

0913---- 5489
س��ال هاس��ت در کن��ار کوچه ه��ای روبروی 
ترمینال کاوه توقف اتوبوس ها برای ساکنان این 
محل مزاحمت ایجاد کرده اند به صورتی که به 
دلیل تردد اتوبوس ها کوچه ها بسته می شود 
و برخی از تاکسی های ترمینال هم این مشکل 
را مضاعف می کند. اداره گاز سر کوچه شماره 
1۷ یا مصدقفر در داخ��ل کوچه دری باز کرده 
اس��ت و مراجعات مردمی به  این اداره ترافیک 
را افزایش داده است و س��اکنان با سختی وارد 
 این کوچه می شوند. از مسوولان شهری تقاضا 

می شود این معضل را پیگیری کنند.

0913---- 2589

 م��ادر ش��هیدی از س��اکنان ک��وی ام��ام جعف��ر 
 صادق )ع( از مسوولان شهری درخواست کرد که نام 
کوچه های این خیابان را به نام ش��هدا مزین کنند. 
همه کوچه ها به نام گل هاست در حالی که در این 
خیابان چند شهید وجود دارد و نامی از آنها در کوی 

و برزن نیست.

0936---- 1789
در خیابان لاله، خیابان ش��هیدان کوچه های 
تنگ و باریکی وجود دارد که تردد را با مشکل 
مواجه کرده است. دو س��ال پیش قرار شد که 
این خانه ها ب��ا توجه به بافت فرس��ودهای که 
دارند، نوسازی ش��وند و کوچه ها عریض شود، 
اما متاسفانه این اتفاق هنوز عملی نشده است. 
در مهر ماه مدارس باز می ش��ود و عبور دانش 
آموزانی و تردد موتور سیکلت ها در این مسیر 

با مشکل مواجه می شود. 
از مسوولان نوس��ازی و بهس��ازی درخواست 
می ش��ود که نس��بت به این رفع ای��ن معضل 

اقدام کنند.

0913---- 6248
به دلیل عریض ک��ردن خیابان 24 متری عبور 
و مرور ماش��ین ها و عابران با مش��کل مواجه 
شده است. با توجه به اینکه ساکنان این محل 
در کنار این خیابان قرار دارن��د با گرد و خاك 
همنشین شدهاند و این برای ساکنان معضلی 
شده است و مسوولان شهری نسبت به تعریض 
این خیابان سرعت عمل بیشتری داشته باشند.

0937---- 1256
ابتدای خیابان جی مینی بوس های دانش��گاه 
خوراس��گان برای جابجایی دانشجویان توقف 
می کنن��د. گاهی برخی از ای��ن مینی بوس ها 
در جایگاه تاکس��ی ها قرار م��ی گیرند که این 
موضوع برای ش��هروندان معضل ش��ده است. 
تقاضا داریم مسوولان شهری نسبت به رفع این 

موضوع اقدام کنند. 

0913----2497
در بخ��ش هایی از پارك رجای��ی هیچ چراغی 

 وجود ن��دارد و ش��ب ه��ا در تاریک��ی مطلق 
 فرو م��ی رود. دیده ش��ده اس��ت ک��ه در این 
قسمت ها برخی از معتادان و خلافکاران جمع 
می شوند و به اعمال ناشایست دست می زنند. 
ش��اید این موضوع به اداره برق مرتبط باش��د 
 اما ش��هرداری برای جانمایی ای��ن چراغ ها در 
بخش های عنوان ش��ده در پارك اقدام کند تا 

برای شهروندان اتفاقی پیش نیاید.

0913----4289
موضوع ترافیک در اصفهان معضلی جدی شده 
اس��ت و این معضل در اتوبان ها و در س��اعات 

پایانی شب بیشتر است.
 ب��ه دلی��ل اینک��ه ط��رح زوج و ف��رد ت��ا 
 س��اعت 2۰ ش��ب ب��ه اتمام م��ی رس��د و در 
اتوبان ها تا ساعات پایانی شب همچنان ترافیک 
وج��ود دارد مخصوص��ا اتوبان وحی��د. گاهی 
 برخی از این ترافی��ک ها منجر ب��ه تصادفات 
جب��ران ناپذیری می ش��ود. چ��اره ای در این 

خصوص اندیشیده شود. 

خبر روز

ش��هروندان توجه کنند، دوربین ها در محدوده 
زوج و فردپلاك خودرو ها را می خوانند  وتخلفات 
به مرکز پلیس راهور گزارش می شود و جریمه 
ش��امل ح��ال متخلفان می ش��ود .ه��ر روز در 
اصفهان بیش از 2۰ هزار تخلف ثبت می شود.  
مدیر مرکز مدیری��ت و کنترل ترافیک ش��هرداری 
اصفهان گفت: برای آماده ش��دن مرک��ز مدیریت و 
کنترل ترافیک ش��هرداری اصفهان ب��رای خدمت 
رس��انی به دانش آموزان و دانش��جو ی��ان در زمان 
بازگشایی مدارس ودانش��گاه ها،هر سال تمهیداتی 
 پیش بینی می شود تا عبور شهروندان در این روزها 

روان تر شود.  

همایون یزدان پناه از تقویت نظارت بر عبور و مرور در 
شهر خبر داد و عنوان کرد: از دوربین های نظارتی در 
سطح شهر اصفهان استفاده می شود و امسال نیز بر 
دوربین های نظارتی افزوده شده است تا حمل و نقل 

روان تری در شهر داشته باشیم. 
وی به راه اندازی دوربین های ثب��ت تخلف ورود به 

محدوده زوج و فرد ترافیک در مرکز شهر اشاره کرد و 
گفت: این دوربین ها از 15 شهریور به صورت رسمی 
وارد مدارشدند. یزدان پناه از شهروندان خواست که 
قانون را رعایت کنن��د و در روز غیر مجاز به محدوده 
 وارد نش��وند،زیرا ای��ن دوربین ها تخلف��ات را ثبت 
می کنند و به مرکز پلیس راهور گزارش می کنند و 

جریمه شامل حال متخلفان می شود . 
مدیر مرکز مدیری��ت و کنترل ترافیک ش��هرداری 
اصفهان گفت: متاس��فانه شاهد هس��تیم که در روز 
بیش از 2۰ ه��زار تخلف توس��ط دوربی��ن ها  ثبت 
شده اس��ت. وی  با بیان اینکه با توسعه فعالیت های 
جدید، بحث اطلاع رس��انی هم زمان نی��ز از طریق 

تلفن همراه به شهروندانی که در حال انتخاب مسیر 
هس��تند،تحقق می یابد،عنوان کرد:به  ش��هروندان  
اطلاع رسانی می شود تا مس��یرهایی انتخاب کنند 
 که ترافیک کمتری دارند و بر نام��ه کاربردی آن در 
تلفن ه��ای هم��راه قابل نصب اس��ت .مدی��ر مرکز 
مدیریت و کنترل ترافیک شهرداری اصفهان گفت: 
در تصاویری  که از تقاطع ها و ترافیک ش��هر نمایش 
داده می ش��ود، تقاطع هایی که با مش��کل ترافیکی 
مواجه هس��تند با رنگ قرمز به نمای��ش در می آیند 
و شهروندان می توانند مس��یر بهتری را که ترافیک 
کمتری دارد انتخاب کنند . یزدان پناه  بابیان اینکه 
برای ورود وسایل نقلیه ای که استفاده خاص دارند، به 
محدوده زوج و فرد ترافیک تمهیداتی اندیشیده شده 
اس��ت،عنوان کرد: مالکان این خ��ودرو ها می توانند 
درخواست خود برای دریافت مجوز به همراه دلایل 
حضور در محدوده را به معاونت حمل و نقل و ترافیک 
شهرداری اصفهان ارسال کنند تا کارگروه متشکل از 

پلیس راهور و کارشناسان این حوزه بررسی کنند.

دوربین ها در محدوده زوج و فرد پلاک خودرو ها را می خوانند؛ 

ثبت  بیش از 20 هزار تخلف در روز  

مسافربران شخصی به راحتی و بدون دغدغه كنارمسافر توقف می كنند و بسیاری از مسافران هم رسیدن س�ریع تر به مقصد را به انتظار برای 
سوار شدن به تاكسی های ش�هری ترجیح می دهند وهمین مورد باعث ش�ده تا به مرور نان رانندگان تاكسی آجر ش�ود. داستان مسافربرهای 
ش�خصی كه خیابان ها و میدان ه�ای اصلی اصفه�ان را قرق كرده اند مدت هاس�ت به معضل�ی برای مدیران و رانندگانی تبدیل ش�ده اس�ت.
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زمانی كه جابه جا كردن مس�افر تبدیل به یک شغل و حرفه تخصصی 
ش�د، ایهام هم برای واژه تاكس�ی و راننده تاكس�ی قدم به ذهن های 
ما گذاش�ت.در پس پ�رده ذهنی اصفهانی ها هركس�ی ك�ه جابجایی 
 مس�افر را به عنوان ش�غل انتخ�اب می كند، راننده تاكس�ی اس�ت و 

از قضا همین ذهنیت باعث اعتماد نابه جای ما به مسافربرهای شخصی 
شده اس�ت؛ خلاصه اینکه راننده تاكس�ی اولی كه در تیتر آمده است 
مفهومش مسافربرهای شخصی اس�ت و راننده تاكسی دوم، رانندگان 
شزحمتکشی هستند كه صاحبان خودروهای تاكسی  به شمار می آیند.

زار
گ



31

نایب رییس شورای اسلامی شهر اصفهان:
هنوز موزه ای در شان شهدای اصفهان 

احداث نکرده ایم 

نایب رییس شورای اسلامی ش��هر اصفهان با اشاره به ضرورت 
وجود فضایی برای زنده نگه داشتن یاد و خاطره شهدا گفت: ما 
هنوز نتوانسته ایم یک موزه در شان ش��هدای اصفهان احداث 
کنیم؛ آن هم در شهری که در یک روز پیکر 370 شهید تشییع 
و به عنوان روز حماس��ه و ایثار اصفهان نامگذاری ش��د، از این 
رو باید فضایی داش��ته باش��یم تا بتوانیم یاد و خاطره شهدای 
 هشت سال دفاع مقدس و شهدای غواص را به نسل های جدید

 نشان دهیم.
 احمد ش��ریعتی با یادآوری اینکه در شورای دوره چهارم برای 
احداث موزه دفاع مقدس اصفهان مبالغی کمک ش��ده است، 
گفت: ضمن قدردان��ی از زحماتی که برای اح��داث این موزه 
کشیده می ش��ود، اما مکانی که برای این موضوع انتخاب شده 
است در شان کلانشهر اصفهان نیست. وی ادامه داد: اگر به موزه 
دفاع مقدس تهران نگاه کنیم، می بینیم که بهترین مکان شهر 
تهران با فضایی بس��یار بزرگ برای موزه دفاع مقدس انتخاب 
شده است. نایب رییس شورای اسلامی شهر اصفهان با پیشنهاد 
اختصاص یکی از فضاهای باز اطراف اصفهان برای موزه شهدا 
خاطرنشان کرد: پیش��نهاد می کنم حداقل به غیر از موزه دفاع 
مقدس که در حال ساخت است، در یکی از فضاهای باز اطراف 
اصفهان به خص��وص در مکان هایی که ی��ادآور خاطرات اعزام 
به جنگ رزمندگان اصفهان بود، محلی ب��رای زنده کردن یاد 
شهدا در نظر گرفته شود تا در مراس��م ها و همایش هایی که به 
مناسبت های مختلف مثل هفته بسیج، هفته دفاع مقدس و ... 
برگزار می شود، مردم و به خصوص نسل جدید و دانش آموزان 

بیایند و از نزدیک شاهد آن باشند.
ش��ریعتی همچنین تاکید کرد: باید بتوانیم در مدارس و حتی 
کتاب های درسی یاد و خاطره ش��هدا را زنده نگه داریم و حتی 
فرهنگسرایی ویژه تحت عنوان فرهنگسرای شهادت و ایثار برای 
این مهم در نظر گرفته شود. وی با اشاره به اینکه امسال پیشنهاد 
ساخت دو پردیس بزرگ در اصفهان در برنامه دیده شده است، 
گفت: باید یک پردیس ویژه نیز به عنوان پردیس شهدا و شهادت 
یا بسیج و ش��هادت یا مقاومت و شهدا در سال های آتی ساخته 
و نامگذاری ش��ود. نایب رییس شورای اس��لامی شهر اصفهان 
انتقال نسل به نسل رشادت های ش��هدا و همچنین دلجویی از 
خانواده های شهدا را در زنده نگه داشتن یاد شهدا موثر دانسته و 

اظهار داشت: نباید شهدا به فراموشی سپرده شوند.

 عضو کمیسیون فرهنگی اجتماعی 
شورای اسلامی شهر اصفهان مطرح کرد؛
 ضرورت تدوین برنامه جامع 
نیازمندی های زنان اصفهان

عضو کمیس��یون فرهنگی اجتماعی ش��ورای اس��لامی شهر 
اصفهان با اش��اره جایگاه و نقش ویژه زنان در فرهنگ عمومی 
جامعه، گفت: این جایگاه، جایگاهی است که پیوسته سلامت و 
توانمندی فرهنگی و اجتماعی خود را با پرورش دختران آگاه، 

توانمند و پاکدامن دنبال می کند. 
ندا واشیانی پور با بیان اینکه برای ارتقای سطح آگاهی و رشد و 
توانمندی زنان در ابعاد گوناگون لازم است اقداماتی جدی در 
سطح شهر صورت پذیرد، خاطرنشان کرد: از جمله این اقدامات 
ایجاد اماکن تفریحی مناسب و ایمن است که مطابق با خواست 
و نیاز زنان بوده و محلی مناسب جهت تخلیه هیجانات روحی 

نوجوانی و جوانی آنان باشد. 
واشیانی پور ایجاد بانوکده هایی را در شهر اصفهان در این زمینه 
ضروری دانس��ت و اظهار داش��ت: طرح بانوکده ها در ش��ورای 
اسلامی شهر اصفهان به همین منظور تصویب و برای آن ردیف 
بودجه تعریف شد. این عضو شورا خاطرنشان کرد: مقرر شده بود 
تا پایان خردادماه امسال فاز مطالعاتی و طراحی و جانمایی این 
طرح انجام شود و امیدواریم شهرداری با توجه به نیاز دختران 
شهر به اماکن تفریحی س��الم و ایمن، نسبت به اجرای پروژه با 

سرعت بیشتری اقدام کند.
وی تاکید کرد: انج��ام برنامه نیازس��نجی از دخت��ران و زنان 
در زمینه ه��ای فرهنگ��ی، تفریحی، اس��تفاده ی��ا انجام چند 
پ��روژه تحقیقات��ی در رابطه با وضعی��ت موجود این قش��ر در 
زمینه تفریح��ی، میزان تطاب��ق امکانات فرهنگ��ی، تفریحی 
ش��هری با نیازها و س��لایق آنه��ا، تبیین وضعی��ت مطلوب و 
 تدوین برنامه جامع در این رابطه توس��ط ش��هرداری ضروری 
به نظر می رس��د. عضو کمیس��یون فرهنگی اجتماعی شورای 
اسلامی ش��هر اصفهان با تاکید بر این موضوع که زنان نیازمند 
برنامه هایی قوی و پرمحتوا و به روز جهت ارتقای سواد سلامت، 
ارتقای آگاهی های فرهنگی و مذهبی، کارآفرینی و مش��ابه آن 
هستند، اظهار داش��ت: برنامه های ویژه زنان که در شهرداری 
اجرا می ش��ود، باید در جهت توانمندس��ازی دخت��ران از نظر 
فرهنگی اجتماعی و سلامت باشد و امکانات کافی برای تفریح 

و نشاط برای آنها ایجاد شود.

اخبار کوتاه
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رییس کمیس��یون بهداشت و درمان ش��ورای اسلامی 
ش��هر اصفهان ضمن ی��ادآوری اینکه این کمیس��یون 
در راس��تای ارتقای کیفیت نان ورود پیدا کرده اس��ت، 
 گفت: کمیس��یون بهداشت ش��ورا در چند وقت اخیر، 
جلسه ای با حضور مجموعه های مرتبط با حوزه نان اعم 
از شرکت غله، معاونت اقتصادی اس��تانداری، معاونت 
غذا و دارو، معاونت بهداشتی دانش��گاه علوم پزشکی و 
استادان دانش��گاه صنعتی اصفهان تش��کیل داده و در 
 خصوص ارتقای کیفیت نان مصرف��ی مردم تبادل نظر

 داشته است. 

غلامحسین صادقیان با اشاره به مراحل تهیه نان گفت: 
این مراحل ش��امل تامین گندم که نظارت آن بر عهده 
جهاد کشاورزی است، ذخیره گندم در سیلوها که نظارت 
آن با شرکت غله است، صنایع کارخانه ای تولید آرد که 
نظارت آن با معاونت غ��ذا و دارو اس��ت و نانوایی ها که 
 نظارت آن بر عهده معاونت بهداشت و اتحادیه نانوایی ها

و سازمان صنعت و معدن اس��ت، می شود. وی با تاکید 
بر این مهم ک��ه نظارت و کنترل تمام��ی مراحل جهت 
تامین امنی��ت غذایی مصرف کنندگان ضروری اس��ت 
خاطرنش��ان کرد: مهم تری��ن مرحل��ه، کارخانه های 
تولید آرد هستند که باید متولیان مربوط در این بخش 
نظارت لازم را داش��ته باش��ند و گندمی که در اختیار 

این کارخانه ها قرار داده می ش��ود، با توج��ه به میزان 
گلوتن آن، گندمی مناس��ب با ترکیبات مناس��ب باشد 
 تا آرد باکیفیتی از آن تهیه ش��ده و در اختیار نانوایی ها 
قرار بگیرد. رییس کمیسیون بهداشت و درمان شورای 
اسلامی شهر اصفهان یکی از مهم ترین معضلات حوزه 
نان را ارائه نان در سوپرمارکت ها عنوان کرد و گفت: این 

نان ها تحت عنوان نان خانگی در س��وپر مارکت ها ارائه 
می شود، اما در کمال تاسف در محل هایی تهیه می شود 
که شرایط بهداشتی لازم را ندارند و از طرفی، شهروندان 
نیز به دلیل تصور رایج کیفیت نان خانگی، از آن استقبال 
می کنند. صادقیان ضمن تاکید بر این مهم که معاونت 
بهداش��ت باید نظارت لازم را در این حوزه داشته باشد 

خاطرنش��ان کرد: معاونت بهداشت باید کنترل کند که 
فقط نان هایی قابل عرضه در س��وپرمارکت ها باشد که 
دارای کد یا گواهی بهداش��تی اس��ت و از سازمان غذا و 
دارو مجوزهای لازم را اخذ کند تا در صورت مواجه شدن 

با مشکل، قابل پیگیری باشد.
وی ادامه داد: متاس��فانه  در حال حاض��ر عرضه نان در 
س��وپرمارکت ها وضعیت مناس��بی ن��دارد و از جمله 
مطالبات ما این اس��ت که معاونت بهداشتی وارد عمل 
شود و در سطح س��وپرمارکت ها از عرضه نان های فاقد 

کد بهداشتی جلوگیری کند. 

از عرضه نان های فاقد کد بهداشتی در سوپرمارکت ها جلوگیری شود
رییس کمیسیون بهداشت و درمان شورای اسلامی شهر اصفهان:

رییس کمیس��یون اقتصاد و امور گردشگری 
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شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان این مطلب 
که دولت در گرفتن ع��وارض ارزش افزوده با 
محذوراتی مواجه اس��ت، خاطرنشان کرد: در 
نتیجه سهم شهرداری ها هم از این عوارض کم 
می شود، از این رو امیدواریم در بخش هایی که دولت 
موفق به اخذ ع��وارض ارزش افزوده نش��ده اس��ت، 
 ش��هرداری ها این اجازه را داشته باش��ند تا عوارض 

وضع کنند.
فت��ح الله معی��ن، رییس کمیس��یون اقتص��اد و امور 
گردشگری شورای اسلامی شهر اصفهان در گفت و گو 
با اصفهان زیبا با اشاره به چگونگی کسب درآمدهای 
 پایدار برای بودجه شهرداری، گفت: ساختار بودجه،

به گونه ای است که برخی موضوعات را به شهر تحمیل 
می کند. به طور مثال، وقتی درآمد بودجه ناش��ی از 
عوارض ساختمانی باش��د، این درآمد ثابت و مستمر 
نیست؛ یعنی ممکن است براساس وضعیت بازار، یک 
سال ساخت و ساز بیشتر در شهر انجام شود و بالتبع 
درآمد بیشتری نصیب شهرداری ش��ود، اما از طرفی 
ممکن اس��ت یک س��ال بازار در وضعی��ت رکود قرار 

داشته باشد و درآمدی حاصل نشود.
وی با یادآوری این مهم که بر اساس قانون، هر فردی 
که از مزایایی استفاده می کند باید هزینه های آن را 
بپردازد، افزود: از این رو هزینه های اداره ش��هر باید 

توسط شهروندان پرداخته شود.
معین به تشریح اقدامات شورا برای پایدار شدن بودجه 
شهرداری اشاره و تصریح کرد: از جمله ابتکارات شورا 
برای درآمد پایدار، این بوده که عوارض به جای اینکه 
به صورت یکجا و یکب��اره گرفته ش��ود، اجازه دهیم 
س��اخت و س��از با عوارض کمتری ص��ورت بگیرد تا 
س��رمایه گذار جذب ش��ود و ضرر کمتری از رکود یا 
نوسانات بازار ببیند، اما در مقابل، از استفاده کنندگان 
یا مالکان بنا، در طول زمان هزینه متناسبی دریافت 
 شود و این در واقع یعنی سرشکن کردن هزینه های

ع��وارض در ط��ول عم��ر س��اختمان. معی��ن اضافه 

کرد: در این صورت یک درآمد مس��تمر مناسب برای 
شهرداری ها ایجاد می شود و بودجه شهرداری با نوسانات 
 کمتری مواجه خواهد ش��د و مشکلات شهری زودتر 

برطرف می شود. 
رییس کمیس��یون اقتصاد و امور گردشگری شورای 
اسلامی ش��هر اصفهان با تاکید بر این نکته که تحقق 
این راهکار نیازمند یک دوران گذر است، خاطرنشان 
کرد: بخش��ی از این ع��وارض مصوبه مجلس اس��ت 
و بخش��ی از آن هم نیازمند گذش��ت زمان اس��ت تا 
میان م��ردم نهادینه ش��ود؛ البته این م��ورد نیازمند 
 حمای��ت قان��ون گ��ذاران کش��ور اع��م از مجلس و

 دولت است.
وی دریافت عوارض س��وخت را راهکاری دیگر برای 
پایدار شدن درآمد شهرداری ها عنوان کرد و گفت: از 
طرفی دولت گام های خوبی در زمینه برخی عوارض 
همانند سوخت برداشته، اما در چگونگی تخصیص ها 

دچار مشکل است.
 وی اظهار داشت: چنانچه س��از و کاری تعریف شود 
که پول این عوارض راحت تر به ش��هرداری های هر 
محل برسد، روش مناس��ب تری خواهد بود؛ هر چند 
نحوه توزیع این عوارض یک شکل قانونی دارد و برابر 

مصوبات مجلس انجام می شود. 

این عضو ش��ورا گفت: ف��رض کنید در ش��هری مثل 
اصفهان را که شاید بزرگ ترین بخش هزینه هایش به 
حوزه حمل و نقل و ترافیک مربوط می شود، در ردیف 
شهری که تعداد خودروهایش انگشت شمار باشد در 
نظر بگیرند ک��ه در این ص��ورت در پرداخت عوارض 

تناسب چندانی دیده نمی شود.
معین با تاکید بر اینکه ه��دف اصلی وضع این قوانین 
این است که تمام ش��هروندان هزینه های شهروندی 
خود را بپردازند، تصریح کرد: بنابراین وقتی در اصفهان 
تعداد خودروها بیش��تر اس��ت، این موض��وع باید در 
تخصیص عوارض درآمد س��وخت در نظر گرفته شود 

که متاسفانه در حال حاضر اینگونه نیست.
رییس کمیس��یون اقتصاد و امور گردشگری شورای 
اسلامی ش��هر اصفهان به عوارض ارزش افزوده اشاره 
 ک��رد و گف��ت:  از طرفی، قان��ون تجمیع ع��وارض و 
به خص��وص ع��وارض ارزش اف��زوده، قان��ون خوبی 
 اس��ت که باید بازنگری های روزانه هم در آن صورت

 بگیرد. 
وی ادام��ه داد: در ای��ن قانون دولت و مجلس س��هم 
خوبی برای شهرداری ها در نظر گرفته اند، اما با توجه 
به اینکه قان��ون وضع عوارض دیگ��ر را منع می کند، 
 این قانون باید طوری اجرا ش��ود که با وجود گذشت

15سال از تصویب آن و تغییر شرایط جامعه، متناسب 
با شرایط روز در نظر گرفته شود.

معین با بیان این مطلب که دولت در گرفتن عوارض 
ارزش افزوده با محذوراتی مواجه اس��ت، خاطرنشان 
کرد: در نتیجه سهم ش��هرداری ها هم از این عوارض 
کم می ش��ود، از این رو امیدواریم در بخش هایی که 
دولت موفق به اخذ عوارض ارزش افزوده نشده است، 
ش��هرداری ها این اجازه را داشته باش��ند تا عوارض 

وضع کنند.
رییس کمیس��یون اقتصاد و امور گردشگری شورای 
اسلامی شهر اصفهان با اشاره به اینکه در حال حاضر 
گام های خوبی در زمینه هزینه های دفع پس��ماند، 
اس��تفاده از فضای سبز و... وضع ش��ده است، تصریح 
کرد: اما باید قوانین کش��وری هم وضع ش��ود تا تمام 
ش��هروندان ایرانی به صورت عادلانه ای��ن هزینه ها 
را بپردازن��د. معین اضافه کرد: فلس��فه وضع عوارض 
به ص��ورت محلی به این خاطر اس��ت ک��ه نمی توان 
ش��رایط ش��هرهای مختلف را به یک صورت مقایسه 
کرد، بنابراین لازم است دولت از وضع عوارض محلی 
حمایت کند. وی اظهار داش��ت: در مجموع عوارض 
ساختمانی، هزینه خدمات شهری، عوارض آلایندگی 
واحدهای صنعتی، عوارض خودروها و عوارض سوخت 
راهکارهای مناس��ب تری ب��رای درآمده��ای پایدار 

هستند و نتایج بهتری در پی دارند.

رییس کمیسیون اقتصاد و امور گردشگری شورای اسلامی شهر اصفهان:

دولت از تصویب عوارض محلی حمایت کند

رییس کمیس��یون حم��ل و نقل و محیط زیس��ت 
شورای ش��هر اصفهان گفت: اش��کالات اساسی در 
طرح س��امانه هوشمند تاکس��یرانی این شهر وجود 
دارد. غلامرضا شیران در گفت و گو با فارس، با اشاره 
به اینکه تاکنون چهار جلس��ه در کمیسیون حمل و 
نقل شورا به موضوع تاکسیرانی پرداخته شده است، 
اظهار داشت: طرح سامانه هوش��مند تاکسیرانی از 

ریشه دچار اشکال است.
وی در تش��ریح این مطلب افزود: این طرح دو ایراد 
اساس��ی دارد؛ از یک طرف برای اجرای این طرح از 
رانندگان نظرخواهی نش��ده اس��ت و آنها مشارکتی 

در تدوین این طرح نداش��ته اند که به ریش��ه آن در 
مدیریت ه��ای قبلی بازم��ی گردد و از ط��رف دیگر 
مدیریت فعلی تاکسیرانی نیز همت لازم را برای رفع 
مشکلات طرح نداشته، در حالی که مشکلات آن به 

راحتی قابل حل است.
رییس کمیس��یون حم��ل و نقل، محیط زیس��ت و 
فناوری اطلاعات شورای اسلامی اصفهان با تاکید بر 
اینکه تکنولوژی به کار رفته در طرح مشکلاتی دارد 
و نگاه رانندگان در آن در نظر گرفته نش��ده اس��ت، 
تصریح کرد: یک ط��رح موفق را طرح��ی می دانیم 
 که نظر م��ردم و کاربران در آن دیده ش��ده باش��د، 

در حالی که در این طرح کمترین تعامل با رانندگان 
وجود داشته است.

 شیران ادامه داد: از زمان ش��روع امر قیمت تمام شده 
برای رانندگان مهم اس��ت، ام��ا متاس��فانه در این 
خص��وص نیز ط��رح ای��راد دارد و در تاکس��یرانی و 
 معاون��ت حم��ل و نقل ای��ن موضوع ج��دی گرفته 

نشده است.
وی با تاکید بر اینکه در جلس��ات متعدد کمیسیون 
حمل و نقل و هیات رییس��ه ش��ورا ب��ه این موضوع 
پرداخته شده اس��ت، گفت: اما در عمل تا زمانی که 
اقدام موثری انجام نگیرد، اتفاق خاصی رخ نمی دهد.

این عضو شورا خاطرنشان کرد: حوزه اقدام در دست 
ش��هرداری اس��ت و امیدواریم ش��هردار جدید این 
موضوع را از زیرمجموعه خود بخواهد که مشکلات 

این طرح را برطرف کنند.
ش��یران با اش��اره به اینکه مطمئنا در جلسه علنی 
این هفته ش��ورا تذکر خود را به ح��وزه حمل و نقل 
یک بار برای همیش��ه اعلام می کنم، گفت: اگر قرار 
 اس��ت این معاونت بماند، باید ح��رف گوش بدهد و 

اقدام کند.
رییس کمیس��یون حم��ل و نقل، محیط زیس��ت و 
فناوری اطلاعات شورای اس��لامی اصفهان با تاکید 

بر اینکه این موضوع را به طور جدی پیگیری خواهد 
کرد، اظهار داشت: در ابتدا از شهردار منتخب خواهم 
خواس��ت تا به این طرح توجه بیشتری داشته باشد 
و تحت تاثیر شعارهای مدیران و مخصوصا در حوزه 

حمل و نقل قرار نگیرد.

رییس کمیسیون حمل و نقل شورای شهر اصفهان مطرح کرد؛

وجود اشکالات اساسی در طرح سامانه هوشمند تاکسیرانی اصفهان

عضو کمیس��یون فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شورای 
اسلامی شهر اصفهان گفت: توقع اولیه و کف انتظارات از 
سازمان ورزش این است که بتواند مقوله ورزش اصفهان 

را هدایت کند و کم و کاستی های ورزش را بپوشاند. رسول 
جزینی، ضمن قدردانی از شهردار منتخب اصفهان برای 
تسریع در اصلاح اساسنامه س��ازمان ورزش شهرداری، 
گفت: امیدواریم مدیریت سازمان ورزش شهرداری اصفهان 
به دست افرادی سپرده شود که نسبت به مباحث مدیریت 
ورزش��ی و رهبری ورزش آگاهی دارند ت��ا مدیریت این 
سازمان تثبیت و لرزشی را که در بدنه است مدیریت کند.

وی با تاکید بر اینکه موضوع ورزش، از جمله موضوعات 
بسیار مهم در کشور و شهر اصفهان است، خاطر نشان کرد: 

توقع اولیه و کف انتظارات از سازمان ورزش این است که 
یک هم افزایی با تمام نهادهایی که به نوعی با موضوع ورزش 
مرتبط  اند صورت گیرد تا بتواند مقوله ورزش اصفهان را 
هدایت کند و کم وکاستی های ورزش را بپوشاند و با این 
همپوشانی، گام های اساس��ی رو به  جلو در حوزه ورزش 

شهروندی و ورزش همگانی بردارد.
جزینی در خصوص ویژگی های کس��انی که در سازمان 
ورزش باید به کار گرفته شوند، تصریح کرد: در درجه اول 
باید کسانی که در رشته های مختلف ورزشی تخصص دارند 

و یا قهرمانانی که در رشته های دیگر درس  خوانده اند در 
سازمان ورزش مشغول به فعالیت شوند.

وی ادام��ه داد: برای نیروهای��ی که در س��ازمان ورزش 
شهرداری مشغول به کار می شوند باید دو پیش شرط در 
نظر گرفته شود؛ اول اینکه تجربه کافی در رشته ورزشی 
خود داشته باشند و دوم، مدرک مرتبط ورزشی که اخذ 
کرده اند. عضو کمیس��یون فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: در هر صورت، اولویت 
اول به کارگیری نیرو در س��ازمان ورزش با ورزشکاران و 

متخصصان این حوزه است تا بتوانند حرکت رو به جلویی 
داشته باش��ند. جزینی ضمن گلایه از عملکرد نامطلوب 
 س��ازمان ورزش در بحث برنامه ریزی، خاطر نشان کرد:

به نظر می رسد سازمان ورزش در بحث برنامه ریزی خیلی 
خوب عمل نکرده و بیشتر در مسائل خود و حواشی درگیر 
بوده است؛ زیرا در مقوله تاثیرگذاری در ورزش شهر عمل 

چندانی مشاهده نکرده ایم.
وی در پایان اظهار داش��ت: امیدوارم در س��ازمان ورزش 

شهرداری، فقط و فقط به حوزه ورزش پرداخته شود.

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

سازمان ورزش شهرداری کاستی های این حوزه را بپوشاند

عضو کمیسیون گردشگری شورای شهر اصفهان:
اصفهان بهترین پایلوت  برای 

گردشگری سلامت در منطقه است

عضو کمیسیون اقتصاد و امور گردشگری شورای اسلامی شهر اصفهان 
با اشاره به اینکه اصفهان در بخش گردشگری سلامت پتانسیل بسیار 
بالایی دارد، گفت: علی رغم وجود ظرفیت های بالای گردش��گری 
سلامت در اصفهان، در عمل نزدیک به صفر  هستیم. کریم داوودی 
ضمن مقایسه شرایط درمان در اصفهان به نسبت دیگر شهرها افزود: 
اصفهان با دارا بودن بیمارستان های تخصصی و متخصصان بزرگ و 
تعرفه های ارزان به نسبت شهرهایی که با دلار سر وکار دارند، بهترین 
پایلوت برای گردشگری سلامت در منطقه است. وی خاطرنشان کرد: 
متاسفانه در این زمینه شرکت هایی که باید فعال باشند محدود و کم 
 هستند. داوودی با ضروری خواندن تشکیل گروه هایی از بیمارستان ها
برای توریس��م درمانی، تصریح کرد: باید در این حوزه شاهد حضور 
ش��رکت هایی باش��یم که فرایند جذب بیمار، انتقال از فرودگاه به 
بیمارس��تان، انجام فرایند درم��ان، تدارک برنامه ه��ای تفریحی و 
گردش��گری در کنار درمان و ... را دنبال کنند، ام��ا در عمل اینگونه 
شرکت ها یا وجود ندارند و یا تعداد آنها بسیار اندک است. وی با تاکید 
بر این مهم که در حوزه کشورهای عربی منطقه می توانیم عملکرد 
خوبی داشته باشیم، گفت:  با بهره برداری از مجموعه شهرک سلامت 
و ایجاد شرکت های متعدد گردشگری سلامت و اطلاع رسانی مطلوب 
در این زمینه و همچنین توجه ویژه به توریسم الکترونیکی، می توانیم 
عملکردی عالی در گردشگری سلامت داشته باشیم.عضو کمیسیون 
اقتصاد و امور گردشگری شورای اسلامی ش��هر اصفهان با اشاره به 
اینکه وقتی مقایسه شود هزینه یک عمل جراحی در اصفهان ممکن 
اس��ت با هزینه ویزیت یک متخصص در دیگر کشورها برابری کند، 
اظهار داشت: فضای بسیار مطلوبی برای توسعه گردشگری سلامت 
در اصفهان وجود دارد و چند شرکت جدید نیز در این زمینه راه اندازی 
شده، اما هنوز حمایت خاصی از این حوزه و شرکت ها صورت نگرفته 
است. داوودی در خصوص نقش شورا در توسعه گردشگری سلامت 
اصفهان گفت: شورا می تواند شرکت ها یا مراکز درمانی که در حوزه 
گردشگری سلامت فعال هستند یا قصد فعالیت در این حوزه را دارند 
با کمیته سلامت شورای اسلامی شهر اصفهان مرتبط کند تا در جهت 
روان سازی و پیگیری کار آنها همکاری کند. وی با تاکید بر ضرورت 
حمایت مسوولان و متولیان امر از شرکت هایی که قصد فعالیت در 
زمینه گردشگری سلامت دارند، خاطرنشان کرد: حرف زدن به تنهایی 
فایده ای ندارد و باید در عمل از گردشگری سلامت حمایت شود. این 
عضو شورا با بیان این واقعیت که در شهرهایی همچون اهواز هتل ها 
به دلیل توریسم درمانی پر شده است، گفت: اما اصفهان با وجود این 

همه ظرفیت گردشگری سلامت، از دیگر شهرها عقب افتاده است.
داوودی با اش��اره به اینکه بخش دولتی، عمومی و خصوصی هر یک 
نقشی در این حوزه دارند، ادامه داد: توسعه گردشگری یک فرایند است 
که باید نهادینه شده و وظایف هر بخش در این راستا تعریف شود و همه 
رسالت خود را به خوبی انجام دهند. عضو کمیسیون گردشگری اظهار 
داشت: در حال حاضر خوشبختانه مسوولان به این نتیجه رسیده اند 
که توسعه استان تنها با گردشگری امکان پذیر است و این نتیجه گام 
مهمی در راستای توسعه گردشگری است. داوودی افزود: باید برای 
 رس��یدن به این منظور هم برنامه ریزی و سیاست های بلندمدت و  

کوتاه مدت در بخش های مختلف تعریف و عملیاتی شود.

عضو کمیسیون فرهنگی شورای شهر اصفهان:
 تفریح در کنار تحصیل

از  الزامات زندگی یک نوجوان است
عضو کمیس��یون فرهنگی، اجتماعی و ورزش��ی ش��ورای اسلامی 
 ش��هر اصفهان گفت: تفریح در کنار تحصیل، یکی از الزامات زندگی 
یک نوجوان اس��ت. به گزارش روابط عمومی ش��ورای اسلامی شهر 
اصفهان، ندا واشیانی پور در جلسه هم اندیشی با فرهنگیان در خصوص 
مشکلات نوجوانان در ش��هر اصفهان، با اش��اره به جایگاه نوجوانان 
در جامعه بیان داشت: نوجوان ها س��رمایه های اجتماعی ما هستند 
 و هویت شناسی، بالا بردن س��طح آگاهی و بینش در ارتقای قدرت 
تجزیه و تحلیل و اندیشه آنان همواره باید مد نظر باشد. وی در خصوص 
جایگاه تفریح در رشد نوجوانان اظهار داش��ت: تفریح و تحصیل در 
دوران بحرانی نوجوانی دو عامل مهم جهت رش��د فیزیکی و روحی 
هر نوجوان است و یکی از وظایف ما، کمک به آنان جهت به سلامت 
پشت سر گذاشتن این مرحله رشد است. وی خاطرنشان کرد: ما در 
شهری زندگی می کنیم که به پایتخت فرهنگ و تمدن معروف است 
و مجبوریم که پرورش دهندگان ما در هر سطحی که هستند فرزندان 
و نوجوانان ما را به گونه ای پرورش دهند که رفتار و عملکردشان الگو 
و نمادی از پایتخت فرهنگ و تمدن اسلامی - ایرانی باشد و بتوانند 
انتقال دهنده فرهنگ ما به دیگران باش��ند. واش��یانی پور با اشاره به 
نیازهای متفاوت نوجوانان بیان داش��ت: ما باید نیازسنجی دقیق و 
جامعی در خصوص نوجوانان داشته باشیم و به رویکرد محله محوری 
در این خصوص توجه کنیم؛ چرا که خواسته ها و طرز تفکر نوجوانان در 
محله های مختلف نسبتا با هم متفاوت است و البته این نوع نیازسنجی 
نیازمند صرف وقت قابل توجهی اس��ت. وی تاکید کرد: تفریح باید 
مطابق خواسته های نوجوانان و در دسترس آنان و بسیار کم هزینه 
باشد و ورزش به عنوان یک رکن در سبد تفریح نوجوانان گنجانده شود.

 سبد خبر
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گروه شورا

 اگر به پایتخت 
فرهنگ و تمدن 
بودن اصفهان 

معتقدیم، 
این اعتقاد 

باید در عمل 
به منصه ظهور 
برسد و یکی از 

راهکارهای اصلی 
رسیدن به آن 

ارتقای فرهنگ 
شهروندان است

 یونس��کو، آغاز هر توس��عه ای را در گرو آموزش 
می داند. از سویی، انسان به عنوان عاملی محوری 
برای هرگون��ه نقش آفرین��ی در جوامع جایگاه 
ویژه ای دارد. حال وقتی این دو مهم را در بستر 
ش��هر مورد مطالعه قرار دهیم، ب��ه این نتیجه 
منطقی می رسیم که آموزش ش��هروندان زمینه ساز 
توسعه همه جانبه شهرهاس��ت و به تعبیری آموزش 
شهروندی حرکتي از »نقص« به سمت »کمال« است. 
طبق گفته کارشناس��ان، برنامه ریزي جهت آموزش 
شهري و ش��هروندي به منظور حرکت از وضع موجود 
شهر و شهروندان به سمت وضعیت مطلوب، مستلزم 
 تدوین برنامه ه��اي تدریجي، اج��را و ارزیابي مطلوب

 آن است. 
اگر ما به دنبال مش��ارکت ش��هروندان در مدیریت و 
اداره بهتر ش��هر و فراه��م کردن ش��رایط یک زندگی 
مطلوب برای ش��هروندان هس��تیم، گریزی از جدی 
گرفتن آموزش شهروندی نیست. البته نباید فراموش 
کرد این مه��م، یعنی آم��وزش فرهنگ ش��هروندی، 
مس��وولیتی اس��ت که بر دوش همگان قرار دارد؛ هم 
نهاده��ای دولتی، ه��م نهادهای عموم��ی و هم خود 
ش��هروندان و در صورتی که هر یک از این س��ه محور 
عملکرد مطلوبی نداش��ته باش��ند، هیچ موفقیتی در 
کار نخواهد بود، حتی اگر ه��ر کدام به تنهایی بهترین 
عملکرد را داشته باشند. بنابراین هم آموزش ضرورت 
دارد، هم هماهنگی و همدلی مسوولان و شهروندان و 
هم سنجش میزان اثربخشی و احتمالا تقویت یا اصلاح 
محتوای آموزشی. در این زمینه گفت و گویی داشته ایم 
 با برخی از اعضای شورای اسلامی شهر اصفهان که در

 ادامه می خوانید.

  آموزش به تنهایی جواب نمی دهد
عدنان زادهوش، عضو کمیس��یون فرهنگی اجتماعی 
شورای اسلامی شهر اصفهان با اش��اره به اینکه برای 
 س��نجش جایگاه اصفهان در بحث آموزش شهروندی 
در نهایت ناگزیر از قیاس هس��تیم، گفت: اصفهان در 
مقایس��ه با دیگر ش��هرها به لحاظ آموزش شهروندی 
وضعیت خوب��ی دارد؛ هر چن��د با توجه ب��ه جایگاه و 
شانیت اصفهان، در واقع اشتباهات و مشکلات زیادی 
 در این زمینه وجود دارد. وی با طرح این پرسش که آیا
آموزش هایی که داده می ش��ود نتیج��ه بخش و موثر 
بوده و به هدف خود که آموزش شهروندان بوده است 
 رسیده، افزود: باید اذعان کرد که در این خصوص موفق

نبوده ایم؛ چرا که انتقال علم به تنهایی کافی نیست.

  ساز ناکوک نهادهای فرهنگی
این عضو شورا با ذکر این مثال که هر چند آموزش داده 
می شود که مصرف س��یگار ضرر دارد و حتی شخصی 
که خود سیگار می کشد هم می داند سیگار مضر است، 
تصریح کرد: این نوع آموزش صرفا آموزش علم است در 
حدی که یک موضوع را منتقل کرده باشیم، اما نتوانسته 
است منجر به ایجاد تغییر در رفتار شهروندان شود؛ چرا 
 که همانطور که گفته ش��د، آموزش به تنهایی جواب 
نمی دهد. زادهوش با بیان این مطل��ب که ایراد کار از 
آنجاست که هر کس س��از خود را می زند، اضافه کرد: 
مشکل این است که نهادهای مختلف بدون هماهنگی 

با یکدیگر در این زمینه فعالیت می کنند، حتی ممکن 
اس��ت به تنهایی عملکرد خوبی هم داشته باشند، اما 

وقتی در کنار هم قرار می گیرند س��از 
ناکوک می زنند.

  مربیانی که خود عمل نمی کنند
این عضو ش��ورا با ذکر مثالی دیگر کلاه 
ایمنی موتورس��وارها را یادآور ش��ده و 
تصریح ک��رد: با وجود اینک��ه همه می 
دانند که کلاه ایمنی واجب اس��ت و از 
طرفی پلیس نیز در این زمینه س��خت 
گیری می کند، اما هنوز بسیاری از موتور 
سواران بدون کلاه هس��تند. زادهوش 
با بی��ان اینکه هن��وز نتوانس��ته ایم در 
ش��هروندان تغییر رفتار  ایج��اد کنیم، 
گف��ت: وقتی پدری ب��ه فرزند خود می 
گوید درس بخوان، این نوع انتقال علم، 
به نوعی از س��ر وا کردن است؛ هرچند 
حرفی اصولی است، اما جواب نمی دهد؛ 

چرا که منِ پدر به این گفته خود عم��ل نمی کنم و با 
صرف گفتن، چیزی تغییر نمی کند.

  تکریم شهروندان آموزش ها را نتیجه بخش 
می کند 

زادهوش خاطرنشان کرد: در آموزش شهروندی وقتی 
نوع رفتار و برخورد با ش��هروندان از سر تکریم نباشد، 
مردم ناراضی هس��تند و هر چه حرف های خوب را به 
وسیله بیلبوردها در معرض دید شهروندان قرار دهیم، 
به آن عمل نمی کنند. این عضو کمیس��یون فرهنگی 
اجتماعی شورای اسلامی ش��هر اصفهان ضمن تقدیر 
از فعالیت های کمیته فرهنگ شهروندی اظهار داشت: 
باید موانع آموزش ش��هروندی را رف��ع کنیم؛ از جمله 
اینکه باید همه نهادهای مس��وول و متولی با یکدیگر 
و هماهنگ فعالیت کنند. زادهوش ادامه داد: اگر قرار 

است تغییری در رفتار ش��هروندان صورت بگیرد، باید 
در این حوزه اولویت بندی ش��ود. به طور مثال، ممکن 
است اولویت شهرداری حرکت عابران 
پیاده در پیاده روها باشد و اولویت نیروی 
انتظامی استفاده از کلاه ایمنی و هر کدام 
ساز خود را بزنند و حتی بهترین عملکرد 
را داش��ته باش��ند، اما چون با یکدیگر 
هماهنگ نیس��تند جواب نمی گیرند. 
وی خاطرنش��ان کرد: از این رو مدیران 
فرهنگی شهر باید اولویت ها را مشخص 

کرده و با یکدیگر هماهنگ باشند.

  هماهنگ�ی م�ا را ب�ه ت�وان 
می رساند

عضو کمیس��یون فرهنگ��ی اجتماعی 
شورای اسلامی ش��هر اصفهان با تاکید 
بر اهمیت هماهنگی نهادهای فرهنگی 
برای تغییر رفتار در ش��هروندان، گفت: 
در فیزیک قانونی هست که اگر به یک 
شیء هفت واحد نیرو وارد شود و آن شیء حرکت نکند، 
زمانی که یک نیروی سه واحدی دیگر اضافه می کنیم 
تجمیع نیروها باعث حرکت آن شیء نمی شود، بلکه 
این نیروها به توان می رسد و باعث حرکت می شود. وی 
ادامه داد: در فرهنگ ش��هروندی نیز این قانون صادق 
است؛ یعنی نهادهای فرهنگی باید با یکدیگر کار کنند 
تا نتیجه بگیرند و اینکه یک گروه یا یک نهاد به تنهایی 

کار کند موفق نخواهیم بود.

  منیت ها کنار گذاشته شود
زادهوش با ی��ادآوری این مهم ک��ه محوریت آموزش 
فرهنگ ش��هروندی در اصل با مدیریت شهری است 
تصریح ک��رد: با توج��ه به ای��ن محوری��ت، مدیریت 
ش��هری باید دیگ��ران را با خ��ود هم��راه و هماهنگ 
کند و م��ردم از همه س��و در معرض ای��ن آموزش ها 

قرار بگیرند. وی افزود: یعنی اگ��ر می خواهیم نتیجه 
بگیریم، بای��د ش��هروندان را غرق در آم��وزش کنیم. 
 این عضو ش��ورا خاطرنش��ان کرد: از دیگر مش��کلات

اثربخش نبودن آموزش های شهروندی، این است که 
هر دستگاهی خود را محور می داند و از دیگر دستگاه 
ها می خواهد که زیر پوشش آن دس��تگاه بروند و این 
اشتباه است و در این کار باید منیت ها را کنار گذاشت.

  برنامه نبض فرهنگ شهر تجربه خوبی بوده 
است

زادهوش با اشاره به اینکه برگزاری برنامه نبض فرهنگ 
شهر توسط شورا در راس��تای هماهنگی دستگاه های 
متولی اس��ت گفت: تجربه برنامه نبض فرهنگ شهر 
تاکنون خوب بوده است، اما در اصل باید همدل باشیم 
تا نتیجه بگیریم. وی افزود: امروز به شعار سال که همان 
همزبانی و همدلی است، واقعا احتیاج داریم و هر چند 
به ظاهر موضوعی ساده است، اما باید آنقدر گفته شود 

تا نتیجه دلخواه به دست آید.

  شهروندان باید نسبت به قوانین محل زندگی 
خود آگاه باشند

دیگر عضو ش��ورای اسلامی ش��هر اصفهان با تاکید بر 
اینکه آموزش یکی از وظایف مهم مدیریت شهری است، 
گفت: وظیفه هر شهروندی است که نسبت به قوانین 
و مقرراتی که در آنجا زندگی می کند آگاهی داشته و 
ملزم به رعایت آنها باشد. ابوالفضل قربانی ادامه داد: این 
قوانین و مقررات باید به صورت دائمی آموزش داده شود 
تا فرهنگ سازی شده و به صورت عملی همه افراد آن را 
رعایت کنند. وی تاکید کرد: در کنار آموزش باید اسباب 
و ابزارهای لازم برای کس��ی که خود را ملزم به رعایت 
قوانین و مقررات نمی داند وجود داشته باشد. قربانی در 
رابطه با جایگاه اصفهان در فرهنگ شهروندی تصریح 
کرد: اگر قرار بر مقایسه باش��د، بهتر است با شهرهای 
مطرح دنیا صورت بگیرد و باید اذعان کرد که وضعیت 

فرهنگ ش��هروندی در ش��هرهایی همچون س��ئول، 
سنگاپور و حتی برخی کشورهای اطراف خودمان بهتر 
 اس��ت و نظم اجتماعی بیش��تری در این شهرها دیده

می شود. وی اضافه کرد: حتی در داخل کشور نیز برخی 
نقاط نسبت به دیگر نقاط وضعیت بهتری دارد.

  این مرام در هیچ جای دنیا پذیرفته نیست
این عضو شورا خاطرنشان کرد: اما در مقایسه با گذشته، 
وضعیت فرهنگ ش��هروندی در اصفهان به طور قطع 
بسیار بهتر شده است، اما باید تلاش بیشتری صورت 
بگیرد؛ چرا که با وضعیت مطلوب فاصله زیادی داریم. 
قربانی اظهار داشت: هر شهروندی وظیفه دارد قوانین 
منطقه خود را رعایت کند و اینگونه نیست که هر کاری 
دلش خواست انجام دهد؛ چرا که این مرام در هیچ جای 
دنیا و در هیچ مکتبی پذیرفته نیست. وی خاطرنشان 
کرد: افراد آزاد نیس��تند هرکاری را انجام دهند، حتی 
در درون خانه های خود و ضرب المثل »چهاردیواری 
اختیاری« اصطلاح غلطی است که رایج شده و به طور 
مثال ما مجاز نیستیم در خانه خود صدای تلویزیون را 

تا حدی بلند کنیم که موجب آزار همسایه ها شود. 

  متولیان زیادند، اما ناهماهنگ
عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان گفت: باید هر چه 
سریع تر موارد غلطی که در میان مردم رایج شده است 
از فرهنگ شهر زدوده شود؛ البته این به معنی در نظر 
نگرفتن آزادی های مشروع و قانونی نیست، بلکه انسان 
موجودی چارچوب دار است و در عین حال باید رشد 
و تعالی خود را در نظر داش��ته باش��د و در محدوده ای 
که زندگی می کند آداب و قوانی��ن آن را رعایت کند، 
حتی ممکن اس��ت آن محدوده قانونی نداشته باشد، 
اما آداب خاص خود را داشته باش��د. قربانی با اشاره به 
مسوولیت دستگاه ها در فرهنگ شهروندی، گفت: در 
حوزه فرهنگ شهروندی متولیان زیادی وجود دارد، اما 
هماهنگی بین آنها وجود ندارد، در نتیجه آموزش های 
شهروندی اثربخش��ی نخواهد داشت. وی خاطرنشان 
ک��رد: چنانچه دس��تگاه ها با یکدیگ��ر هماهنگ بوده 
و تقس��یم کار صورت بگیرد ش��اهد به نتیجه رسیدن 

آموزش های شهروندی خواهیم بود.

  آموزش پذیری شهروندان اصفهانی بالاست
دیگر عضو شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: مشکلات 
را به گردن دیگران انداختن، حکایت از نبود آموزش و 
پذیرش مش��کلات نشان از ش��روع آموزش و رفتن به 
دنبال حل مش��کلات نش��ان از تکمیل آموزش دارد. 
علیرضا نصر اصفهانی افزود: در ش��هر اقدامات خوبی 
در حوزه های عمرانی و زیرس��اختی ص��ورت گرفته 
است و با توجه به جایگاه جهانی اصفهان در این زمینه 
عملکرد قابل دفاع اس��ت، اما در فرهنگ ش��هروندی 
 و ارتق��ای آم��وزش های ش��هروندی چن��دان موفق 

عمل نکرده ایم. 
وی ب��ا تاکی��د بر اینک��ه این موض��وع نبای��د موجب 
سرخوردگی باشد، تصریح کرد: به هر میزان به اشکالات 
 خود اعتراف کنیم، ب��ه همان میزان س��رمایه گذاری و 
برنام��ه ریزی ب��رای رف��ع آن نیز بیش��تر می ش��ود. 
نصراصفهانی ب��ا بیان این مطلب ک��ه آموزش پذیری 

در گفت و گو با برخی از اعضای شورا در ضرورت آموزش فرهنگ شهروندی مطرح شد؛

مدعی زیاد است و هماهنگی کم

�لو
ش�

منت
بر 
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عضو شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: مخابرات اصفهان باید به سمت نصب یک دکل واحد 
مخابراتی با دیگر اپراتورهای تلفن همراه برود. عباس حاج رسولیها در گفت وگو با مهر اظهار 
داش��ت: مخابرات و اپراتورهای دیگر تلفن همراه به جای نصب دکل های جداگانه که منجر 
به مخدوش کردن چهره شهر نیز می شود، یک دکل واحد برای آنتن دهی به مشترکان خود 
نصب کنند. وی با بیان اینکه اهالی هر منطقه نگرانی دارند که نصب آنتن های مخابراتی برای 
سلامتی شان مضر باشد، افزود: این نگرانی بجاست و باید شرکت مخابرات در این زمینه به 
مردم اطمینان خاطر بدهند. عضو شورای اس��لامی شهر اصفهان تصریح کرد: اینکه شرکت 

مخابرات و دیگر اپراتورها هر کدام به صورت جداگانه اقدام به نصب آنتن و سایت می کنند، 
از منظر زیباسازی شهری صحیح نیست. وی با بیان اینکه باید دکل مادری ایجاد شود و تمام 
دکل ها روی آن قرار گیرد و این حالت پراکنده س��ایت ها، در شهر دیگر وجود نداشته باشد، 
ادامه داد: در حال حاضر در تهران ش��اهد این موضوع هستیم و می بینیم که دو اپراتور روی 
 یک دکل واحد اقدام به راه اندازی س��ایت می کنند که این اتفاق باید در اصفهان نیز بیفتد. 
حاج رسولیها اظهار داشت: در جلساتی که با شرکت مخابرات داشتیم، مقرر شد این کار انجام 

گیرد، اما تا کنون عملیاتی نشده است.

عضو کمیسیون حمل و نقل، محیط زیست و فناوری اطلاعات شورای اسلامی شهر اصفهان 
در رابطه با ورود موتورس��یکلت ها به فضای پارک ها و محل اس��تراحت خانواده ها، گفت: 
 پیش از این معاونت خدمات ش��هری از ورود موتورس��یکلت ها به این مکان ها جلوگیری 
می کرد و حتی در مواردی منجر به برخورد قضایی می شد. وحید فولادگر با بیان این مطلب 
که علی رغم وجود موانع در ورودی پارک ها محل هایی وجود دارد که موتورسیکلت ها از 
آنجا وارد فضای پارک می شوند، افزود: باید به صورت جدی و حتی با برخورد قضایی از ورود 
موتورسیکلت به پارک ها ممانعت به عمل آید و چنانچه برخورد قضایی نیز در دستور کار قرار 

بگیرد، تاثیرگذار خواهد بود. وی تصریح کرد: از طرفی باید بحث فرهنگ سازی نیز پیگیری 
شود. این عضو شورا خاطرنش��ان کرد: هرچند برخی از خانواده ها که تمکن مالی ندارند با 
موتورسیکلت تردد می کنند و به پارک ها می آیند و باید برای این خانواده ها پارکینگ های 
ویژه ای در نظر گرفته شود، اما اکثر موتورسوارانی که وارد فضای پارک می شوند جوان هایی 
هستند که مزاحم خانواده ها شده و در پارک مانور می دهند. فولادگر اظهار داشت: از یک سو  
باید کار فرهنگی برای مقابله با این پدیده صورت بگیرد و از طرفی ورودی پارک ها کنترل و 

حتی برخورد قضایی انجام شود.

عضو شورا با اشاره به ضرورت ایجاد دکل واحد مخابراتی:

دکل های جداگانه چهره شهر را مخدوش کرده است
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان خواستار شد؛

برخورد قضایی با موتورسواران مزاحم در فضای پارک ها

  آگهي مناقصه  

سازمان ميادين ميوه و تره بار و ساماندهي مشاغل شهري شهرداري اصفهان

سازمان ميادين ميوه و تره بار و ساماندهي مشاغل شهري شهرداري اصفهان در نظر دارد عمليات تهيه مصالح و اجراي سيستم دوربين هاي مدار بسته ميدان مركزي ميوه و تره بار به مبلغ 
تقريبي 3/455/675/000 ريال را بر اساس آيتم هاي عملياتي واقع در  كيلومتر 5 جاده اصفهان _ نائين ، از طريق مناقصه به پيمانكار واجد صلاحيت واگذار نمايد. متقاضيان مي توانند از تاريخ 
94/6/24 تا پايان وقت اداري مورخه 94/7/8 با ارائه معرفي نامه معتبر و مدارك مربوطه و سوابق كاري به دفتر فني سازمان واقع در خيابان آمادگاه ، روبروي هتل عباسي ، مجتمع عباسي 
، طبقه همكف ، واحد 107 مراجعه نموده و پس از اخذ تأييديه دفتر فني اقدام به واريز مبلغ 500/000 ريال بابت هزينه تهيه اسناد مناقصه در وجه حساب جاري شماره 3100003041007 نزد بانك 

ملي ايران شعبه اصفهان ) قابل پرداخت در كليه شعب بانك ملي ( نموده و اسناد مناقصه را دريافت نمايند . تلفن تماس : 32225535 - 32211442
1- شركت كنندگان بايستي اشخاص حقوقي داراي تخصص و توان اجرايي مناسب و حسن سابقه در اين زمينه باشند .
2_ ارائه سپرده شركت در مناقصه به مبلغ 16/867/025 ريال طي ضمانت نامه بانكي يا فيش پرداختي الزامي است . 

3_ مدت اجراء : دو ماه شمسي مي باشد .
4_ مهلت ارسال پيشنهادات تا ساعت 13 مورخه 94/7/9 مي باشد . 

5_ پيشنهادات در مورخه 94/7/11 بازگشايي مي شوند . 
6_ سازمان در رد يا قبول پيشنهادات مختار مي باشد .
7_ هزينه انتشار آگهي به عهده برنده مناقصه است . 

)نوبت اول(

 بر اساس قانون 
هر فردی که از 

مزایایی استفاده 
می کند، باید 

هزینه های آن 
را بپردازد. از این 
رو هزینه های 
اداره شهر باید 

توسط شهروندان 
پرداخته شود



  حتما ش��ما هم از ش��نیدن این حرف که گوگل هم م��ی تواند در 
رقم زدن نتیجه انتخابات ریاست جمهوری در سراسر جهان نقش 
بسزایی داشته باشد تعجب خواهید کرد. گوگل برگرفته شده از واژه 
»گوگول« به معنای »یک عدد یک و صد صفر جلوی آن« است که 
نوعی ش��عار و در واقع مقصود موضوع است. بدین معنی که گوگل 
قصد دارد تا سرویس ها، اهداف و اطلاع رسانی و اطلاعات خود را تا 
آن مقدار در وب در جهان گس��ترش دهد. گوگل به طور تخمینی 
دارای بیش از یک میلیون س��رور در سراسر جهان بوده و روزانه بر 
روی بیش از یک میلیارد درخواست جس��ت وجو توسط کاربران 

پردازش انجام می دهد.
واشنگتن پست در مطلبی در رابطه با نقش گوگل در تغییر نتایج 
انتخابات ها )به ویژه انتخابات آمریکا( به س��راغ »رابرت اپستین« 
روانشناس و خبرنگار آمریکایی رفته و این خبرنگار می گوید: »از 
دیدن نتایج تحقیقات متعجب شدم. ما همان چیزی را می خوانیم 
که مدیران گوگل می خواهند! و تفکر و عقیده ما نس��بت به آنچه 
 که در گوگل جست وجو می کنیم تا حدی تحت تاثیر گوگل قرار 

می گیرد، بدون اینکه خود از آن خبر داشته باشیم!«
بر اس��اس این گزارش، دانسته های ما تا حد بس��یار زیادی همان 
چیزهایی است که در رسانه های اجتماعی یا به اصطلاح رسانه های 
موثق گفته می شود. بدون شک می توان گفت رسانه های اجتماعی 

نقش بسیار بزرگی در هر همه پرسی یا انتخاب دارند.
این محقق آمریکایی معتقد اس��ت که گوگل به عنوان رایج ترین 
موتور جست وجوگر در سرتاس��ر جهان می تواند عقیده شما را در 
انتخابات بعدی شکل دهد. اگر در گوگل در مورد یک حزب یا یک 
نامزد ریاست جمهوری جست وجو کنید، نتایج جست وجوی شما، 
چه مثبت و چه منفی، در انتخاب کردن یا نکردن آن نامزد توسط 
شما تاثیر زیادی دارد، بنابراین در ایام انتخابات سایت هایی مانند 
گوگل و فیس بوک می توانند در سرنوشت انتخابات در کشور شما 

نقش بسزایی داشته باشند.
رابرت اپس��ین از ای��ن تاثیر با عب��ارت »قدرت دس��تکاری رای« 
)VMP( یاد کرده و می گوید: بر اس��اس حواش��ی پیروزی های 
انتخابات در سراسر جهان، گوگل می تواند نتایج بیش از ۲۵ درصد 

انتخابات را رقم بزند.

گوگل می تواند نتیجه انتخابات  را عوض کند!

دانش
در این شماره می خوانیم...

جشنواره رونمایی از محصولات اپل

در رویداد ملی کارآفرینی »هم نت« 
چه گذشت؟

گزارشی از خیریه همت 

شب عشاق آیفون 

گوگل می تواند 
نتیجه انتخابات  را 

عوض کند!

چگونه به روزرسان 
خودکار ویندوز 10 

را غیرفعال کنیم؟

پیوند اتاق اصفهان 
با نخبگان 

خیریه اینترنتی که  
هفت میلیارد 

 کمک جمع کرد
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7

6
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همین صفحه

6

7

اخبار کوتاه 

با صدور مجوز از سوی مقامات ایالت کالیفرنیا، 
خودروهای هوش��مند و بدون نیاز ب��ه راننده 
س��اخت هوندا مجوز تردد در خیابان های این 

ایالت را کسب کردند.

1

2

3

4

5

6

ش��رکت امنیت��ی کاسپراس��کای از شناس��ایی 
 بدافزاری خب��ر داده ک��ه از ارتباطات ماه��واره ای

ب��رای مخف��ی ک��ردن خ��ود و فعالی��ت هایش 
سوءاستفاده می کند.  

 ی��ک ش��رکت فن��اوری از عرض��ه لنزه��ای 
تعویض شونده جدیدی خبر داده که تهیه عکس 

با کیفیت 4K را ممکن می کنند.  

مدیر پروژه موتور جس��ت وجوی بومی با بیان اینکه 
۹۷ درصد درآم��د گوگل از پرداخ��ت کلیکی تامین 
می  شود، گفت: سال گذشته ۵۹ میلیارد دلار از درآمد 
۶۶ میلیارد دلاری گوگل از محل تبلیغات بوده است. 

مدیرعامل همراه اول گفت: اس��تراتژی این اپراتور 
توسعه کامل نسل 3 برای اس��تفاده تعداد زیادی از 
مش��ترکان اس��ت و با توجه به اینکه تعداد کمی از 
مش��ترکان قابلیت بهره مندی از نس��ل 4 را دارند، 
توسعه نسل 4 در مرحله بعد در دستور کار خواهد بود.

رییس س��ازمان نظام صنفی رایان��ه ای ایران گفت: 
پس از بی نتیجه ماندن مذاکره با مجری نمایشگاه 
تلکام برای برگزاری نمایشگاه الکامپ، اجرای الکامپ 
 امسال به مجری نمایش��گاه نفت و گاز و نمایشگاه 

آب و برق سپرده شد.

با اجرای طرح فیلترینگ هوشمند بر روی اینستاگرام، کاربران 
اینترنت مخابرات برای اس��تفاده از این ش��بکه اجتماعی با 
مشکلاتی روبرو ش��ده اند. حالا درحالی که کارشناس سامانه 
۲0۲0 راه��کار حل این مش��کل را ک��د »DNS« می داند، 
مدیرعامل مخابرات استان اصفهان نظر کارشناس مخابرات 
را به کل��ی رد می کن��د و معتقد اس��ت این کارش��ناس نظر 

شخصی اش را گفته است.
 به گزارش ایمن��ا، با آغ��از طرح»فیلترینگ هوش��مند« در 
کش��ور ش��بکه اینس��تاگرام با اختلالات��ی همراه ش��ده که 
این اختلالات هوش را از س��رکاربران بی ش��مار  این ش��بکه 
اجتماع��ی در ایران برده، این درحالی اس��ت که این ش��بکه 
اجتماعی بر روی بستر اینترنت ش��رکت های پپ مشکلات 
کمتری دارد، اما با اینترنت مخابرات کاملا ناس��ازگار اس��ت 
به طوری که کاربران برای اس��تفاده از این ش��بکه اجتماعی 
در بس��تر اینترنت مخابرات مجبور به استفاده از فیلترشکن 

هس��تند. این مش��کلات درحالی رقم می خورد که واعظی، 
وزیر ارتباطات و فن��اوری اطلاعات چندی پی��ش از اجرای 
فاز دوم ط��رح فیلترینگ هوش��مند در آین��ده نزدیک خبر 
داد؛ اتفاقی که اگر رخ بدهد، معلوم نیس��ت شبکه اجتماعی 
 اینس��تاگرام و کارب��ران ب��ی ش��مارش را در چ��ه وضعیتی 
ق��رار دهد. ب��ا توجه ب��ه اینکه کارب��ران اصفهان��ی اینترنت 
مخاب��رات ه��م ب��رای اس��تفاده از اینس��تاگرام با مش��کل 
روبرو هس��تند، در تماس��ی که ب��ا س��امانه ۲0۲0 اینترنت 
مخاب��رات اصفهان داش��تیم، عل��ت اختلال اینس��تاگرام بر 
 روی بس��تر اینترنت مخابرات را از کارش��ناس این ش��رکت 

جویا شدیم.
این کارشناس مخابرات در پاس��خ به ایمنا می گوید: اختلال 
 »DNS« اینستاگرام بر روی بستر اینترنت مخابرات با یک کد
قابل حل ش��دن اس��ت. وی می افزاید: »DNS« کدی است 
 که برای مش��ترکان مخابرات که با این مشکل روبرو هستند 

می خوانیم و کاربران می توانند با این کد مشکل اینستاگرام 
خود را بر روی بستر اینترنت مخابرات بر طرف کنند. 

این اظهارات کارش��ناس مخابرات در حالی است که حسین 
کشایی، مدیرعامل مخابرات اس��تان اصفهان نظر کارشناس 
۲0۲0 را رد می کن��د و می گوید: » این نظر ما نیس��ت و این 
نظر شخص کارش��ناس بوده اس��ت و ما این موضوع را تایید 
نمی کنیم؛ شاید کارش��ناس ما تجربه ش��خصی اش را بیان 

کرده است!« 
اینکه مشکل اینستاگرام با راهنمایی های کارشناس مخابرات 
قابل حل است یا خیر، مساله ای است که باید در عمل پاسخ 
آن را یافت، اما به نظر می رسد عدم تایید اظهار نظر کارشناس 
سامانه ۲0۲0 مخابرات از س��وی مدیرعامل مخابرات استان 
اصفهان، موضوعی است که کمی تعجب بر انگیز است؛ چراکه 
کارشناسان این س��امانه با تایید مس��تقیم مخابرات استان 

اصفهان در این جایگاه پذیرش می شوند.

آیا با کد DNSمشکل اینستاگرام در بستر اینترنت مخابرات حل می شود؟

وقتیآقایمدیرنظرکارشناس2020راتاییدنمیکند

6sدربرابراپلآیفونS6مقایسهسامسونگگلکسی

موبایلدربرابرموبایل
 6s آی ف�ون  از  رونمای�ی  ب�ا 
 تصمی�م گرفتیم این گوش�ی را با 
گلکس�ی S6 مقایس�ه کنی�م. با 
 6s توجه ب�ه رونمای�ی از آی فون
تصمی�م گرفته ایم این گوش�ی را 
در کنار Galaxy S6 سامسونگ 
ق�رار دهی�م و قابلیت ه�ای آن 
دو را ب�ا ه�م مقایس�ه کنی�م.

ساخت جناغ سینه بیمار 
سرطانی با پرینت سه بعدی

بازگشت ۳ فضانورد  ایستگاه 
فضایی  بین المللی به زمین 

دانشمندان اس��ترالیایی با اس��تفاده از چاپ سه بعدی موفق به س��اخت جناغ و دنده 
قفسه سینه تیتانیومی بیمار سرطانی ۵4 ساله ای ش��دند تا بتوانند به نجات جان وی 
بپردازند. این بیمار س��رطانی اهل اس��پانیا بوده و مبتلا به بیماری »سارکوم« دیواره 

قفسه سینه بود. 

س��ه فضانورد ایس��تگاه فضایی بین المللی روز شنبه )۲۱ ش��هریور( به طور ایمن و با 
موفقیت از این ایس��تگاه به زمین ف��رود آمدند. به گزارش مهر، ف��رود این فضانوردان 
 در خاک قزاقس��تان در حالی با موفقیت انجام شد که شمار س��اکنان ایستگاه فضایی

بین المللی به همان شش نفر عادی بازگشت.
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سه فضانورد ایس��تگاه فضایی بین المللی روز شنبه )۲۱ ش��هریور( به طور ایمن و با موفقیت از این ایستگاه به زمین 
فرود آمدند.

به گزارش مهر، فرود این فضانوردان در خاک قزاقستان در حالی با موفقیت انجام شد که شمار ساکنان ایستگاه فضایی 
بین المللی به همان شش نفر عادی بازگشت.

 کپسول سایوز ساخت روسیه »گنادی پادالکا« فضانورد این کشور، »آندرس موگنسن« فضانورد آژانس فضانوردی 
اروپا و »آیدین آمبیتف« فضانورد قزاقستان را به زمین بازگرداند. این اتفاق سه ساعت ونیم پس از جداشدن از ایستگاه 

فضایی بین المللی روی داد.
 در حال حاضر به جز کورینکو، کلی و وولکو، لیندگرن از ناس��ا، کیمیا یوئی از ژاپن و اولگ کونوننکو از روس��یه جمع 

شش نفره فضانوردان ایستگاه فضایی بین المللی را تشکیل می دهند.

دانشمندان استرالیایی با اس��تفاده از چاپ سه بعدی موفق به س��اخت جناغ و دنده قفسه س��ینه تیتانیومی بیمار 
سرطانی ۵۴ ساله ای شدند تا بتوانند به نجات جان وی بپردازند. این بیمار سرطانی اهل اسپانیا بوده و مبتلا به بیماری 

»سارکوم« دیواره قفسه سینه بود. 
»س��ارکوم«  نوعی از س��رطان اس��ت که پزش��کان معتقدند دلیل ابتلا به آن ناشناخته اس��ت. جناغ و قفسه سینه 
 دارای ش��کلی پیچیده اس��ت، به همین دلیل کاش��ت صفح��ات مختل��ف در این بخش پ��س از مدت��ی ناکارآمد

 می شوند.
 محققان استرالیایی با استفاده از سی تی اس��کن هایی با وضوح بالا موفق به چاپ و جراحان اسپانیایی نیز موفق به 
کاشت ویژه و سفارشی شدند که کاملا با قفسه سینه بیمار مطابقت داش��ته و پس زده نمی شود. نتایج این جراحی 

موفقیت آمیز بوده و بیمار پس از ۱۲روز از بیمارستان مرخص شده است. 

ساخت جناغ سینه بیمار 
سرطانی با پرینت سه بعدی

بازگشت ۳ فضانورد  ایستگاه 
فضایی  بین المللی به زمین 

ترفندهای ویندوز

 چگونه به روزرسان خودکار 
ویندوز 10 را غیرفعال کنیم؟

ویندوز ۱0 به صورتی طراحی شده که به شکل خودکار به روزرسان های 
مهم و به روزرسان های روزانه را دانلود کند. البته در بعضی مواقع ممکن 
اس��ت روی عملکرد سیس��تم  عامل هم در آن زمان تاثی��ر بگذارند. به 
 همین دلی��ل در بعضی مواق��ع باید قابلیت به روزرس��ان خ��ودکار این 
سیستم عامل را از کار انداخت. در این مطلب با این روند آشنا خواهید شد. 

  غیرفعال کردن به روزرسان خودکار
بهترین کار برای غیرفعال کردن به روزرس��ان خودکار، رفتن به قسمت 
Administrative Tools است. در این قسمت می توانید به روزرسان 
خودکار را به ش��کلی غیرفعال کنید که حتی سیستم، به روزرسان های 
 Control جدید را هم جس��ت وجو نکند. برای این کار باید به قسمت
Panel ویندوز ۱0 بروید. بهتر اس��ت عب��ارت Control Panel را در 
قسمت جست وجوی منوی اس��تارت تایپ کنید. سپس گزینه مربوط 
 Control به نمایش در می آید که باید روی آن کلیک کنید. در قسمت
Panel روی System and Security کلیک کنید. در این قس��مت 
هم بای��د وارد بخ��ش Administrative Tools ش��وید. در صفحه 
باز ش��ده، تمام گزینه های موج��ود در Administrative Tools را 
می بینید. در ای��ن صفحه باید به دنب��ال Services باش��ید. وقتی که 
آن را پی��دا کردید، روی آن دابل کلیک کنید. با وارد ش��دن به قس��مت 
Services به دنب��ال گزینه ای به نام Windows Update باش��ید. 
روی آن دابل کلیک کنید و به تنظیمات مخصوص این بخش وارد شوید. 
قس��مت Startup Type را روی Disabled قرار دهید و در قسمت 
Service Status روی Stop کلیک کنی��د. چند ثانیه طول خواهید 
کش��ید تا این سرویس به ش��کل کلی غیرفعال ش��ود. اگر در آینده نیاز 
داشتید که این قس��مت را فعال کنید، باید تمام مراحل بالا را طی کنید 
و در آخر روی گزینه Start کلیک کنید. بعد از این کار باید به قس��مت 
Windows Update بروی��د. عب��ارت Windows Update را 
در محیط جس��ت وجوی من��وی اس��تارت تایپ کنی��د و در صفحه به 
 نمایش در آمده بای��د روی Retry کلیک کنید تا سیس��تم عامل تمام

به روزرسان ها را دانلود کند.

گزارش عکس 

بافتنی ، پرینتر و تصویر هنری 
در گالری های نقاشی و عکاسی ش��ما تنها می توانید از تماشا کردن 
به آن آثار هنری لذت ببرید.  ش��ما اجازه  دس��ت زدن به آنها را ندارید 
و فقط می توانید یک تجربه  بصری داش��ته باش��ید، اما در نمایشگاه 
این هفته کانن که هر پنج س��ال یک بار برگزار می شود، این شرکت 
 تکنولوژی جدیدی معرفی کرده که رابطه  شما را با تصاویر روی دیوار

 تغییر می دهد. ای��ن تکنولوژی آنها را به اش��یایی تبدیل می کند که 
انگشتان شما هم می توانند مانند چشمان تان آنها را تجربه کنند، اما این 

کار چطور ممکن است؟ 
به کمک پرینتر بافتی می توان اثر هنری را عینا چ��اپ کرد. باید این 
نکته  را در نظر داشته باشید که آثار بزرگ نقاشی تصاویر تخت نیستند، 
بلکه عمق فیزیکی دارند؛  بدین معنی که در بعضی از آنها ممکن است 
 قسمتی از بدن یا چهر ه سوژه  نقاشی برجسته باشد یا اینکه بوم نقاشی 
پستی بلندی هایی داشته باشد یا قس��متی از تابلو ترک داشته باشد.  
پرینتر بافتی می تواند اثر هنری را عینا و با تمام جزئیات آن چاپ کند؛ 
جزئیاتی که در چاپ های معمولی غیرممکن است. حتی جنس یک 

اثر مثل فلز، پارچه یا مواد دیگر به کمک این تکنولوژی کپی می شود. 
این باعث می ش��ود که بتوان یک اثر هنری بزرگ مث��ل »دختری با 
گوشواره ی مروارید« یوهانس ورمیر )Johannes Vermeer( دقیقا 

مثل نمونه اصلی تولید شود.
 این نسخه  کپی را می توان در هرجایی از دنیا با خیال راحت به نمایش 
گذاشت و نسخه  اصلی را در مکان امن و دور از دسترسی نگهداری کرد.  
البته کانن هیچ وقت نمی تواند شور ناشی از تماشای اثر واقعی را هم در 
اهالی هنر ایجاد کند، اما در هر صورت حالا که اثر هنری عینا بازتولید 

شده، اهمیتی ندارد که حتما نقاشی اصلی به نمایش گذاشته شود.

راهکارها و آموزش

انتخاب رمزهای سخت را فراموش کنید

 انتخ��اب رمز یکی از راهکارهایی اس��ت که اجازه دسترس��ی هکرها 
 یا س��ارقان را به حس��اب های ش��خصی کاربران مح��دود می کند. 
هر ساله گزارشات متعددی از سوی سازمان های مختلف مبنی بر عدم 
انتخاب رمزهای ساده منتشر می شود تا بتوان آگاهی مخاطبان را در 
انتخاب رمزها افزایش داد. برای مثال، شرکت SplashData موسسه 
تحقیقاتی است که در زمینه مدیریت رمزهای عبوری و همینطور امنیت 
شبکه فعالیت دارد و می کوشد تا با افشای بیشترین رمزهای عبوری یا 
بدترین آنها، امنیت حساب ها و همینطور اطلاعات شخصی کاربران را 
افزایش دهد. در سال گذشته میلادی )۲0۱۴( بدترین رمزهای عبوری 
 ،۱۲۳۴۵۶۷۸ ،۱۲۳۴۵،password   ۱۲۳۴۵۶ : بدین شرح بودند

.baseball، dragon  ،۱۲۳۴ ،۱۲۳۴۵۶۷۸۹ ، qwerty
این آمار در حالی است که س��تاد ارتباطات دولت انگلیس مشهور به 
GCHQ در جدیدترین راهنمای امنیتی خود با نام »راهنمای رمز 
کاربری« Password guidance به ش��هروندان خود توصیه کرد 
تا از رمزهای ساده تری استفاده کنند. در این راهنمای امنیتی، دولت 
انگلیس به شهروندانش توصیه می کند تا از انتخاب رمزهای سخت و 
پچیده اجتناب کنند؛ زیرا انتخاب چنین رمزهایی باعث می شود که 
کاربران مجبور به یادداشت رمزها شوند و این موضوع می تواند تهدیدی 
برای کاربران محسوب شود. در ادامه این راهنما، توصیه ها و راهکارهای 
مختلفی برای مردم عادی یا حتی متخصصان امور رایانه ای مطرح شده تا 
با استفاده از این راهکارها بتوانند از سرقت رمزهای عبوریشان ممانعت 
کنند. در راهنمای امنیتی دستگاه جاسوس��ی انگلیس که از طریق 
 سایت رسمی و دولتی این کشور قابل دس��ترس است، نوشته شده: 
» نرم افزارهایی ب��رای مدیریت رمز کاربران وج��ود دارد که می تواند 
رمزهایی را به کاربران پیش��نهاد داده یا رمزهای آن را ذخیره کند تا 
کاربران از یادداشت رمزهای عبوری خود بی نیاز باشند، اما این برنامه ها نیز 
از نفوذ هکرها در امان نیستند و چندی پیش یکی از این نرم افزارهای 
مشهور هدف هکرها قرار گرفته و اطلاعات شخصی کاربران با تهدید 

مواجه شد.«
اما باید گفت که شرکت SplashData توصیه هایی را بدین شرح برای 

انتخاب رمز ورودی به کاربران عرضه می کند:
  اگر رمز ورودی شما جزء رمزهای عبوری نام برده شده است، حتما 

آن را تغییر دهید.
  رمزهای عبوری تان حداقل ۱0 کاراکتر داشته باشد.

  رمزه��ای عب��وری ت��ان ترکیب��ی از ح��روف کوچ��ک و بزرگ 
باشد. 

  رمزها بایستی ترکیبی از حروف و اعداد باشد.
  کلمات خاصی ک��ه در فرهنگ لغات وج��ود دارد را برای رمز عبور 

انتخاب نکنید.

گروه علمی اصفهان زیبا: رویداد ملی کارآفرینی 
»هم نت« با ۱۳0 شرکت کننده از سراسر کشور از 
۲۱ تا ۲۴ شهریور در اتاق بازرگانی اصفهان برگزار 
 شد. در رویداد هم نت صنعتگران، سرمایه گذاران و 
صاحبان فناوری درباره مس��ائل و معضلاتشان به 
امید پیداکردن راه حل گفت وگو کرده و آموزش های 
فشرده ای در موضوع کسب و کار دریافت می کنند. 
شرکت کنندگان این رویداد در چهار روز کار تیمی، 
یک چالش واقع��ی در زمینه فن��اوری اطلاعات و 
ارتباطات را تجربه کرده و در صورت پیدا شدن راه 
حل ها، کسب و کار جدیدی در آینده با حضور آنها 
و سرمایه گذاری شرکت مخابرات استان اصفهان و 

دیگر حامیان حوزه ICT شکل می گیرد. 
در همین راستا از میان ایده های مطرح شده توسط 
شرکت کنندگان ۱۵ الی۲0 تیم برگزیده می شوند 
که پس از تش��کیل تیم های خود به مدت سه روز 
مهلت انجام کار تیمی بر روی ایده هایشان را دارند. 
ش��رکت کنندگان هم نت علاوه ب��ر اینکه فرصتی 
برای تجربه واقعی بازار، کار گروهی و کمک گرفتن 
از حرفه ای های صنعت خواهند داشت، از فرصت 
همراهی گروهی از مش��اوران و کارآفرینان موفق 
داخلی و بین المللی نیز در طول رویداد برخوردار 

خواهند شد. 

»هم نت«؛ پیوند کسب و کار و نخبگان
 

مهم تری��ن دغدغه افراد مس��تعد و دانش��جویان 
ایجاد یک زمینه مطل��وب برای تبدی��ل نظریه و 
دانش آکادمیک خود به عم��ل،  محصول و ارزش 
افزوده است که تاکنون کش��ور ما در آن موفقیت 
چشمگیری نداشته است، ازاین رو معاونت علمی و 
فناوری  ریاست جمهوری، شرکت مخابرات استان، 
بنیاد امور نخبگان و اتاق بازرگانی اصفهان دس��ت 
به دس��ت هم دادند تا نخبگان و  اف��راد توانمند در 
حوزه »فناوری اطلاعات و ارتباطات« را شناسایی 
کنند. افراد مس��تعد و صاحب ای��ده در رویدادی 
کم سابقه با نام   هم نت )همکاری، مشکل گشایی، 
نوآوری و توانمندس��ازی( به تبادل نظر و تجربیات 
با یکدیگر پرداختند و از کارگاه های  آموزش��ی آن 
اس��تفاده کردند. مهم ترین بخ��ش دومین رویداد 
ملی کارآفرینی هم نت، معرفی و داوری ایده های 
شرکت کنندگان  در زمینه  ICT  بود. ایده های برتر 
با سرمایه گذاری شرکت مخابرات اصفهان و حمایت 
بنیاد نخبگان، به کسب کاری جدید و  در نهایت به 
تولید محصول و خدمات کاربردی تبدیل می شوند. 

به دنبال تبلیغ شرکت مخابرات نبودیم
   

رویداد ملی کارآفرینی هم نت همچنین پذیرای 

اس��تادان و چهره های ش��اخص ح��وزه فناوری 
اطلاعات و ارتباطات بود. میثم  زرگرپور، ش��قایق 
حق جوی، امیر مهرانی، محمد اطرج، احسان طریقت 
و حسین کشایی از جمله چهره های شاخص حوزه 
 فناوری اطلاع��ات و ارتباطات بودند ک��ه در این 
رویداد حضور داشتند. مدیرعامل شرکت مخابرات 
استان اصفهان در مراس��م  افتتاح رویداد ملی هم 
نت گفت: ما با برگزاری ای��ن رویداد به هیچ عنوان 
به دنبال تبلیغ ش��رکت مخاب��رات نبودیم و این 
موضوع را  تنها یک وظیفه اجتماعی برای خودمان 
می دانیم. کش��ایی بابیان اینکه راه های ساده تری 
برای تبلیغات وجود دارد، افزود:  ما در راه کارآفرینی 
قدم گذاشته ایم و برقراری ارتباط با متخصصان و 
کارآفرینان را یک امر مهم برای شرکت مخابرات 
 می دانیم. وی با تاکید بر اینکه مخابرات راهی جز 

ایجاد ارزش افزوده برای کارب��ران ندارد، تصریح 
کرد: مخابرات استان اصفهان ۲ میلیون و ۳00 هزار 
نفر مشترک دارد که فرصت بسیار مناسبی برای 
فعالیت های اقتصادی در بستر ارتباطات به حساب 
 می آید. وی در ادامه صحبت های خود افزود: تلاش 
می کنیم در روی��داد کارآفرینی هم نت و س��ایر 
 برنامه های مشابه،  فرصت های سرمایه گذاری را به 

ایده پردازان و افراد خلاق و مستعد معرفی کنیم.
 

کار گروهی با رویدادهای علمی رونق می گیرد

معاون توسعه مدیریت و منابع انس��انی استاندار 
اصفهان نیز ب��ا تاکید ب��ر اینکه اس��تاندار توجه 
ویژه ای به حوزه ش��هرِ الکترونیک دارد، گفت: در 
ش��هر اصفهان با توجه به حضور  س��رمایه گذاران 

متع��دد و خوش فک��ر و همچنی��ن ویژگی های 
سازمانی نظام صنفی رایانه ای، این عرصه توانایی 
 جذب و توس��عه  فوق العاده ای ب��رای کارآفرینان

را دارد. وی با اشاره به اینکه در کشور کار گروهی 
رونق و ش��کوفایی چندانی نداشته اس��ت، افزود: 
 دوران دفاع مقدس نمونه شاخص کار گروهی در 
ایران بود که جوانان بای��د از آن الگو بگیرند؛ البته 
برگزاری چنین رویدادهای  علمی باعث تقویت کار 

گروهی می شود. 
سیستانی ادامه داد: گاهی یک پافشاری کوچک، 
تحمل مش��کلات و مدیریت چالش ه��ا  همراه با 
همگرای��ی و هم فک��ری در مورد ای��ده و موضوع 
می تواند گروه های کوچک را تبدیل به شرکت های 
بزرگ کن��د.  وی در رابط��ه با روی��داد کارآفرینی 
هم نت اظهار داش��ت: این روی��داد درصدد ایجاد 
همگرایی، همنشینی و همدلی جوانان  متخصص 
و سرمایه گذاران اس��ت و با ایجاد محیط مشاوره 
و افزایش خودباوری در جوان��ان ایده ها تبدیل به 
س��رمایه می ش��وند.  وی  بابیان اینکه خودباوری 
کلید استفاده از همه ظرفیت هاست و با آن می توان 
بسیاری از مشکلات را حل کرد، گفت: باید به خود 
 متکی باشیم تا از فرصت سوزی در کشور جلوگیری 
شود. درست نیست که مردم ایران با سابقه فرهنگی 
و تاریخی شان وابسته  به بیگانگان باشند. اگر جوانان 
در بستر رشد و توسعه و در کنار استادان قرار گیرند، 

می توانند کشور را از وابستگی ها نجات  دهند. 

»هم نت« یک مدل ایرانی برای کارآفرینی است

ریی��س بنیاد نخب��گان اس��تان اصفه��ان گفت: 
زمان تبدیل اقتصاد نفتی ب��ه  اقتصاد دانش بنیان 
فرارسیده اس��ت. تبدیل اقتصاد مبتنی به نفت به 
اقتصاد مبتن��ی بر دانش نیاز به یک اکوسیس��تم 
کارآفرینی  جدید دارد و باید با مطالعه و بررس��ی 
مدل های موجود در کشورهای خارجی و بررسی 
وضعیت کنونی کش��ور، یک م��دل ایرانی را  برای 

کارآفرین ایرانی مهیا کنیم.
ش��قایق حق جو رویداد هم نت را یک مدل ایرانی 
برای کارآفرینی دانس��ت و افزود: ای��ن رویداد  در 
رده رویدادهای پیش ش��تاب دهنده به حس��اب 
می آید و با توجه به خواست و استقبال بسیار خوب 
 مخابرات، مش��کل نبود  س��رمایه گذار در آن حل

 شده است. 
وی تصری��ح ک��رد: ه��م نت ب��ر پایه هم��کاری، 
مشکل گش��ایی، نوآوری و توانمندسازی بناشده 
و  ی��ک م��دل ایران��ی ب��رای کارآفرین��ان ایرانی 
است؛ اما اس��تارتاپ و رویدادهای دیگر کلمه ای 
 بیگانه و مدلی خارجی اس��ت که مناس��ب  حال 

کشور نیست. 

در رویداد ملی کارآفرینی »هم نت« چه گذشت؟

پیوند اتاق اصفهان با نخبگان 

  همت از یک پیامک شروع شد
همه چیز از یک پیامک س��اده برای خرید یک 
یخچال برای جهیزیه ش��روع ش��د. پیامکی که 
 یکی از دوس��تانش برایش می فرس��تد و باعث 
م��ی ش��ود نقط��ه عطف��ی در زندگ��ی مهدی 
قمصریان اتفاق بیفتد و خیریه همت متولد شود. 
» ۱۳ ش��هریور ۹0 یک پیامکی ب��رای من آمد 
که نوش��ته بود می خواهیم برای یک جهیزیه 
یخچال بگیریم. ۳00 هزارتومان کم داریم. اتفاقا 
در آن دوره در ش��رایطی بودم که شرایط مالی 
خیلی مناسبی نداشتم. گفتم من همین کار را 
انجام بدهم و برای عده ای از دوستانم بفرستم. 
متن پیامک را عوض کردم و یک متن مرتب تر 
نوشتم و گفتم: » هرکی پایه س. بسم الله، همت 
کنید این پول جمع بش��ه. به فاصله نیم ساعت 
این پول جمع شد و من به دوستم اطلاع دادم.«

   همت مثل یک رودخانه است
در آن زمان ایمیل و شماره های دوستان رسانه ای 
زیادی داش��تم که به آنه��ا اط��لاع دادم و آنها 
 هم ب��رای کمک داوطلب ش��دند. بع��د یکی از

 حس��اب های ش��خصی را ب��رای جم��ع آوری 

کمک ها خالی کردم. آنها هم لوگوی همت را در 
کنار سایت خبری و رسانه شان گذشتند. ما یک 
ریال هم بابت این تبلیغات به کسی پول ندادیم. 
خوشبختانه دوستان رس��انه ای با گرایش های 
سیاسی مختلف در این کار به ما کمک کردند. 
در یک مصاحبه از من پرسیدند چشم انداز شما 
چیست؟ من گفتم چشم اندازی ندارم. هر زمان 
مردم مایل به کمک بودند در اینجا باز است. هر 
زمان نبودند، اینجا درش بسته است. همت مثل 
رودخانه اس��ت. ما چیزی جمع نمی کنیم؛ سد 
نیس��تیم، هرپولی بیاید برای کار خیر می رود. 
قصد کارهای بزرگ و س��رمایه گ��ذاری کردن 
نداریم. من توان کار بزرگ کردن ندارم. از عهده 

من بر نمی آید.

  اولویت، درمان و جهیزیه است
اولویت کمک های مالی در خیریه همت، درمان 
و جهیزیه اس��ت. دلیل انتخاب درمان این است  
که کمک های بیمه ای خیلی کم هستند و عملا 
دردی از بیماران دوا نمی کنند، برای همین اگر 
س��ایت خیریه را نگاه کنی��د، در معرفی به این 
نکته خوب اشاره شده است، البته این چندوقت 

طرح تح��ول نظ��ام س��لامت کمک ش��ایانی 
 کرده است، اما هنوز برخی مش��کلات زیادی در 
هزینه های دارو و درمان دارند. در قرآن کریم هم 
در س��وره مائده آمده: »هرکس یک نفر را بدون 
جرمی بکشد، مانند این اس��ت که همه مردم را 
کشته و اگر کسی را زنده کند، مانند آن است که 
همه را زنده کرده است.« دلیل انتخاب جهیزیه 
هم شروع زندگی بود. متاس��فانه این چندساله 
بحث ازدواج س��فید و معضلات اجتماعی بسیار 
مطرح است. این معضلات بالا و پایین شهر هم 
ندارد. معضلات اجتماعی اهمیتش از »برجام« 
اگر بیش��تر نباش��د کمت��ر نیس��ت. این جنس 
مش��کلات داخلی از درون جامعه را تخریب می 

کند که آسیبش به مراتب بیشتر است.
 ما س��عی کردیم که ب��ه ازدواج کم��ک کنیم. 
بس��ته های جهیزیه ما ه��م ۴.۵میلیون تومان 
 است. اقلام را هم جنس خوب ایرانی می گیریم.

دوس��تانی ک��ه در ب��ازار ل��وازم خانگ��ی 
 هس��تند به ما کمک م��ی کنند و چ��ون عمده 
می خرند قیمت خیلی پایین تر درمی آید، البته 
کارهای دیگری هم مثل مسکن انجام داده ایم، 
ولی اولویت ما قرار ش��د درمان و جهیزیه باشد. 

مسکن متقاضی های زیادی دارد؛ چون از همه 
ما اگر بپرس��ند یک جورایی درگیر مش��کلات 
مسکن هستیم و از عهده خیریه همت خارج بود.

  استفاده از چهره ها به تیپ ما نمی خورد
در گوش��ه س��مت پایین س��ایت خیریه همت 
قیمت دقیق ارزش ریالی کمک هایی که همت 
تاکنون توانسته جمع کند نوشته شده که تا این 
لحظه حدود ۷میلیارد تومان اس��ت. قمصریان 
می گوید که طبق اساسنامه قانونی، هرخیریه 
می تواند۱0درص��د از درآمدش را خرج حقوق 
 و مزای��ای کارکنانش کند، ام��ا در همت به جز 
دومورد که مجبور شده اند، این کار انجام نشده 
اس��ت: »ما می توانس��تیم از ای��ن ۶ میلیارد و 
۸00 میلیون که تا الان خرج شده، حدود ۶۸0 

میلیون را خودمان خرج کنیم، اما نکردیم. 
اصلا چنین قصدی نداشتیم، اما ناجا به ما گفت 
که حتم��ا باید یک م��کان قابل نظ��ارت وجود 
داشته باش��د که ما مجبور ش��دیم ۸0 میلیون 
تومان برای ره��ن یک م��کان اداری پرداخت 
کنیم. ۵00 هزارتومان هم برای خرید س��ایت 

همت است.

گزارشی از خیریه همت 

خیریه اینترنتی که  هفت میلیارد  کمک جمع کرد

 ش�اید باور کردنش س�خت باش�د که ایده خیریه ای ک�ه تاکنون توانس�ته با جمع 
آوری ح�دود ۷میلیارد تومان به ه�زار و ۷۷۵ مورد از نیازمندان رس�یدگی کند، از 
یک پیامک دوس�تانه شروع ش�ده باش�د. پیامکی که تبدیل به یکی از خیریه های 
محبوب شد تا بسیاری از رسانه ها و مردم بتوانند با خیال راحت به آن اعتماد کرده 
و حتی نذوراتشان را از طریق درگاه های بانکی ارس�ال کنند. در این خیریه مجازی 
هیچ لیس�تی وجود ندارد و نام هیچ کس ثبت نمی شود. حتی مهم نیست که در این 
چهارسال چه تعدادی کمک کرده اند و بیشتر کمک ها توسط چه کسانی انجام گرفته 
است. هیچ فرم ماهیانه و قید زمانی خاصی وجود ندارد. اینجا »خیریه همت« است. 

در یک صبح تابس�تانی با مهدی قمصریان، از هسته تش�کیل دهنده خیریه قرار 
گذاشتیم تا ابتدا درباره ش�یرینی ها و سختی های این کار بپرس�یم و اینکه قصه 

خیریه همت از کجا شروع شد.

Z۵ تبلیغ جیمز باندی سونی برای اکسپریا
سونی برای گوشی Z۵ تبلیغی شبیه فیلم های جیمز باند جدید ساخته 
است. همین چند وقت پیش بود که وب سایت ویکی لیکس، ایمیل هایی 
از سونی منتشر کرد که توقع مالی بالای جیمز باند فعلی برای تبلیغ یک 
گوشی را نشان می داد. دنیل کریگ به سونی گفته بود برای اینکه با یک 
اکسپریا Z۴ عکس بگیرد، پنج میلیون دلار می خواهد. البته سونی هم 
این پول را پرداخت نکرده بود. با تمام این اوصاف، اگر چند فیلم اخیر باند 
را دیده باشید، مطمئنا چشم تان به تعداد زیادی از محصولات سونی هم 
افتاده است. سونی جدیدا تبلیغی برای باند ساخته است. در این تبلیغ، دو 
محصول اکسپریا Z۵ و دوربین Mark IV RX۱00 به تصویر کشیده 

شده. این محصولات، با شعار »Made for Bond« تبلیغ شده اند.
نکته جالب درباره این تبلیغ، حضور نداشتن خود باند در آن است؛ به 
طوری که تبلیغ با محوریت شخصیت »مانی پنی« ساخته شده است. 
کارگردان این تبلیغ اکشن هم »دنی کلاین من«، کارگردان تیتراژهای 

آغازین چند فیلم باند بوده است.

تازه ترین خبر
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کارگ��ردان فیل��م مع��روف Citizenfour، جولیان آس��انژ را به عنوان 
س��وژه  بع��دی اش انتخ��اب ک��رده اس��ت.»لورا پویت��رس«، کارگردان 
فیلم ب��زرگ Citizenfour اس��ت. او اخیرا پ��روژه  جدی��دی را به راه 
 انداخته؛ پروژه ای که طبق صحبت هایش، »فیلم س��ازی جورنالیس��تی«

 نامیده شده است.
 Field of Vision این پروژه  جدید پویترس، شرکت مستندسازی جدیدی به نام 
است. این شرکت قرار است۴۰ تا۵۰ قسمت فیلم کوتاه مستند تولید کند.

پخش این فیلم ها هم از ۲۹ سپتامبر شروع می ش��ود و تا سه فصل آینده 
ادامه پیدا می کند. قرار است خود پویترس قس��مت ها را کارگردانی کند. 
اولین مجموعه از مس��تندها هم درباره  موسس وب سایت Wikileaks؛ 
یعنی »جولیان آس��انژ« خواهد بود و از انتشار اطلاعات توسط او گرفته تا 

پناهندگی اش در سفارت اکوادور را پوشش خواهد داد.
پویترس می گوید» ش��رکت Field of Vision با هدف گسترش زبان 
خبرنگاری تاس��یس ش��ده اس��ت. او گفته که ممکن اس��ت مستندهای 

کوتاهش، اخبار مهم روز دنیا را هم بررسی کنند. 
پویترس با اشاره به س��ریالی مثل House of Cards گفته که بهتر است 
داستانی را در این ساختار )سریالی و قسمتی( به مردم ارائه کرد. فیلم سازهای 
دیگری که با پویترس کار خواهند کرد، AJ Schnack و »شارلوت کوک« 

خواهند بود.
 فیلم هایی که توس��ط ش��رکت Field of Vision س��اخته می شود، در 

فستیوال های فیلم یا سرویس های استریم فیلم پخش خواهند شد.

نوبت به مستند جولیان آسانژ رسیده است

 ها
ره

چه
با 

جشنواره رونمایی از محصولات اپل

ش���ب ع���ش���اق آی��ف��ون 
ب�زرگ تری�ن ش�وی اپَ�ل در آمری�کا برگ�زار و انبوه�ی از محص�ولات جدی�دش 
معرفی ش�د. کمپانی آمریکای�ی اپل در قال�ب کنفرانس�ی رس�انه ای از محصولات 
جدی�د خ�ود ک�ه س�رآمد آنه�ا آیفون ه�ای 6S و 6S پ�اس ب�ود، رونمای�ی کرد. 
در زیر ه�ر یک از محص�ولات را مورد بررس�ی ق�رار داده و با هم م�رور خواهیم کرد:

عمر باتری گوشی اندرویدتان 
را افزایش دهید

عرضه دیرتر رنگ رز گلد
 iPhone s 6 Plus

متاس��فانه یک��ی از بزرگ تری��ن مش��کلات در گوش��ی های اندرویدی 
عمر باتری آنهاس��ت؛ به این دلیل که برخ��ی از نرم افزارها در پس زمینه 
گوش��ی اندرویدی به ط��ور م��داوم کار می کنند و باعث می ش��وند عمر 
باتری گوش��ی ش��ما کاهش یابد. برهمین اس��اس به گزارش وب سایت 
Edgadget، پژوهش��گران دانش��گاه Purdue ب��رای کم��ک به حل 
این مش��کل یک برنامه  جدید به نام Hush را طراح��ی و تولید کرده اند.

این برنامه با همکاری دو ش��رکت اینتل و یک اس��تارت آپ تولیدکننده 
گوش��ی های هوش��مند به نام Enerlytics تولید شده اس��ت. با نصب 
برنامه  Hush روی گوش��ی هوش��مند اندرویدی تم��ام برنامه هایی که 
 در حالت Sleep گوش��ی هم در پس زمین��ه  آن در حال اجرا هس��تند،

 متوقف می شوند. به طور کلی این برنامه قادر است اپلیکیشن هایی که بیشتر 
استفاده می ش��وند را در اولویت قرار داده و برنامه هایی که باعث می شوند 
عمر باتری کاهش یابد را کمتر مورد اس��تفاده ق��رار دهد. به گفته  یکی از 
استادان الکترونیک دانشگاه Purdue، زمانی که صفحه نمایش گوشی 
اندرویدی خاموش باشد، سخت افزار گوش��ی باید در حالت Sleep قرار 
گیرد و میزان مصرف انرژی در این حالت نزدیک به صفر باشد. همچنین 
Charlie Hu، مهندس کامپیوتر این دانش��گاه معتقد است، زمانی که 
از اپلیکیشن های گوشی تان استفاده نمی کنید باید صفحه نمایش آن را 
خاموش کرده تا گوش��ی در حالت Sleep قرار گیرد. این در حالی است 
Sleep که در حال حاضر برنامه های روی گوش��ی اندروی��دی در حالت 

 متوقف نمی ش��وند. به گفته  او دلیل ای��ن موضوع یک ب��اگ نرم افزاری 
اس��ت و به این خاطر اس��ت که برنامه نویس��ان قادر نبودن��د از کدهای 
اندروید برای کنترل مصرف انرژی در گوش��ی های اندرویدی اس��تفاده 
کنن��د. در ح��ال حاضر ب��ا توجه ب��ه پیش��رفت  فن��اوری و تلاش های 
زیادی ک��ه ب��رای افزای��ش عم��ر بات��ری در گوش��ی های هوش��مند 
 انج��ام می ش��ود، برنام��ه  Hush یک اق��دام مناس��ب در ای��ن زمینه

 محسوب می ش��ود. اگر ش��ما هم یکی از کاربران گوشی های هوشمند 
اندرویدی هستید که عمر باتری  گوشی تان دوام چندانی ندارد، می توانید 
این برنامه را از طریق Google Play Store دانلود کرده و روی دستگاه 

خود نصب و اجرا کنید.

 ش��رکت اپل، رنگ رز گل��د آیف��ون 6s پلاس را اندک��ی دیرتر 
دیگ��ر رنگ های این محص��ول عرضه می کند. اپل از یکش��نبه 
ثبت نام ب��رای پیش ف��روش آیفون های 6s و 6s پ��لاس را آغاز 
کرده است. براین اساس علاقه مندان به هر یک از این گوشی ها 
می توانند با اس��تفاده از برنام��ه  Apple Store که روی تمام 
 محصولات ش��رکت اپل وج��ود دارد، یکی از ای��ن آیفون ها را

پیش خرید کنند.
ش��اید برای تان جالب باش��د که بدانید در ح��ال حاضر پس از 
گذشت دو  روز، اس��تقبال از رنگ رز گلد آیفون 6s پلاس بسیار 
بیشتر از دیگر رنگ های این محصول بوده است. پیش از این قرار 
بود اپل سری اول از این محصولات را در تاریخ سه مهرماه امسال 
)۲۵ سپتامبر( برای خریداران ارسال کند. این در حالی است که 
به دلیل استقبال زیاد از رنگ رز گلد آیفون 6s پلاس، ارسال این 
محصول اندکی دیرتر از تاریخ اعلام ش��ده، آغاز می شود. براین 
اساس علاقه مندان به آیفون 6s پلاس با رنگ رزگلد باید اندکی 
بیشتر از افرادی که دیگر رنگ های آیفون 6s پلاس را سفارش 
داده اند، منتظر بمانند. شرکت اپل در جریان برگزاری کنفرانس 
مطبوعاتی خود که روز چهارش��نبه هفته گذش��ته برگزار شد 
آیفون 6s و 6s پلاس را به طور رس��می معرفی کرد. اصلی ترین 
تفاوت این نسل از آیفون با محصولات قبلی این شرکت لمس سه 
بعدی یا همان فورس  تاچ است. همچنین شرکت سازنده در این 
محصولات یک دوربین اصلی1۲ مگاپیکس��لی، دوربین سلفی 
پنج مگاپیکس��لی و چیپ س��ت جدید A۹ اپل را به کار گرفته 
است. اپل این نسل از آیفون را در چهار رنگ خاکستری، نقره ای، 

طلایی و رز گلد تولید کرده است.

iphone s6 در برابر اپل Galaxy S6 مقایسه سامسونگ

موبایل در برابر موبایل 
با رونمایی از iphone s6تصمیم به مقایسه  Galaxy S6با این گوشی گرفته ایم. با توجه به رونمایی از iphone s6تصمیم گرفته ایم 

این گوشی را در کنار Galaxy S6 سامسونگ قرار دهیم و قابلیت های آن دو را با هم مقایسه کنیم.

با توجه ب��ه اینکه آیفون 6S یک به روزرس��انی محس��وب 
می شود، صفحه اش همان صفحه  آیفون 6 است. در نتیجه 
صفحه های گلکس��ی ها هن��وز بزرگ تر هس��تند.  با توجه 
به وضوح تصویر و تعداد پیکس��ل های بیش��تر دو گوش��ی 
گلکس��ی، کیفیت بهتری نس��بت به آیفون ارائه می دهند. 
   تغییری صورت نگرفته اس��ت و صفحه ه��ا مثل قبل همان

 IPS و AMOLED هستند.

صفحه نمایش 

گلکس��ی S6 و نس��خه  Edge آن هر دو کمی از آیفون جدید 
بزرگ تر هس��تند. گوش��ی S6 سامس��ونگ ۴ درصد بلندتر و 
6 درصد پهن تر اس��ت. در حال��ی که نس��خه  Edge 3درصد 
 بلندتر و۴ درصد پهن تر اس��ت. آیفون جدید کمی از آیفون 6 
 Edge S6 پهن تر است. در حالی که اندازه  آیفون جدید با گلکسی
برابری می کند، گلکس��ی S6 معمول��ی6 درصد باریک تر 
است. البته به خاطر داشته باشید که هر سه گوشی بسیار 
باریک هستند.آیفون S 6 همچنین ۴ درصد سنگین تر از 
S6 معمولی و 8 درصد سنگین تر از Edge S6 است. البته 

تفاوت ها بسیار کم و غیرقابل تشخیص هستند.

بزرگ ترین قابلیت جدی��د آیفونS 6، قابلیتی اس��ت که 
اپل آن را  D Touch3 نامیده است. صفحه  گوشی مثل 
صفحه ه��ای Apple Watch و مک بوک ه��ای جدید، 
قابلیت فورس تاچ را دارد و بر حس��ب مقدار فش��اری که 
رویش وارد می ش��ود، فرمان های مختلفی می گیرد؛ برای 
مثال می توان روی یک ایمیل، فشاری کوتاه داد و محتوای 
آن را به صورت خلاصه دید، یا اینکه مقدار فش��ار را بیشتر 
کرد تا ایمیل کاملا باز شود. اسکنر اثر انگشت هر دو گوشی 
از بهترین حسگرهایی اس��ت که در گوشی های هوشمند 
از آنها استفاده ش��ده است. هم سامس��ونگ و هم اپل دو 
 Apple Pay و Samsung Pay سرویس جداگانه به اسم

برای پرداخت توسط گوشی دارند.

اندازه و وزن

قابلیت های متفاوت  

پش��ت آیفون از آلومینیوم س��اخته ش��ده و گلکسی هم 
پشتش یک شیشه  Gorilla Glass  دارد. 

بدنه  آلومینیومی آیف��ون تا کناره هایش ه��م می آید، در 
حالی که سامس��ونگ برای کناره ه��ای S6 از آلومینیوم 
اس��تفاده کرده و شیش��ه  پش��تش تا کن��ارش ادامه پیدا 
نمی کند. همچنین اپل امس��ال رن��گ »رز گلد« را هم به 
رنگ های آیفون اضافه کرده است. رنگ های دیگر هم که 

در نسخه های قبلی آیفون وجود داشتند.

جنس بدنه و رنگ 

اپل از سرعت و تعداد هسته  پردازنده  A۹ صحبت نکرده است، 
اما صحبت درباره  س��رعت آیفون از روی آمار و ارقام  هیچ وقت 
تخمین خوبی از قدرت آن نزده است؛ طوری که می توان گفت 
س��رعت آیفون با توجه به چیزی که از س��خت افزارش انتظار 
داشته اید همیشه بهتر عمل کرده است. اپل معمولا حرفی از 
س��خت افزار دقیق داخل محصولاتش نمی زند. نسخه  ارزان تر 
گلکسی S6 میزان حافظه  بیشتری نس��بت به آیفون دارد، اما 
بقیه  مدل ها مثل هم هس��تند. همچنین قیمت های گلکسی 
 رسمی نیستند، اما در هر صورتی که حساب کنید، قیمت مدل 

S6 سامسونگ از آیفون کمتر می شود.

سخت افزار کدامیک؟ 

تراشه پردازشیA۹ اپل با معماری 1۴ نانومتری سامسونگ طراحی 
شده است و تراش��ه گرافیکی آن )A۹X( نس��بت به تراشه نسل اول 

آی پد 36۰ برابر سریع تر است.
 این پردازنده )سومین نس��ل از پردازنده های 6۴ بیتی اپل( نسبت به 
A8 حدودا 1.8 برابر س��ریع تر بوده و از منظر گرافیکی نیز قدرتی دو 

برابری دارد.
 A8 پهنای حافظه و کارایی تراش��ه جدید هر کدام به میزان دو برابر
بوده و امکان ویرایش س��ه فیلم با کیفی��ت K۴ را به صورت همزمان 

می دهد.

آی پد مینی۴ دیگر محصول رونمایی ش��ده بود که قرار است حداقل با 
قیمت 3۹۹ دلار در رنگ های نقره ای، خاکس��تری و طلایی مسی روانه 
بازار ش��ود. آن طور که گفته ش��ده این تبلت با قابلی��ت چند وظیفه ای 
)مالتی تس��کینگ(، مخصوص کاربرانی اس��ت که نیازی به استفاده از 

قلم اپل ندارند. 
این تبلت دارای نمایشگر 7.۹ اینچی اس��ت و از آن جهت که گفته شد 
تمام مشخصات آی پد Air۲ را دارد و می توان اینطور استنباط کرد که 
پردازنده A8 در آن به کار رفته است. آی پد مینی۴ دارای دو گیگابایت 

رم و دوربینی هشت مگاپیکسلی است.

اپَل گوشی های جدید آیفون 6S و 6S پلاس را با شباهتی بسیار از منظر ظاهری 
به نمونه های پیشین 6،  معرفی و رونمایی کرد.گوشی های جدید آیفون دارای 
تاچ جدید D Touch3 هستند که با توجه به میزان و حالت لمس نمایشگر، 
فرامین به پردازنده منتقل می شوند. دوربین این گوشی نیز ارتقا یافته و به 1۲ 
مگاپیکسل رسیده است؛ قابلیت دیگر آن فیلمبرداری به شکل K۴  است. لنز 
 جلویی به عنوان دوربین سلفی نیز پنج مگاپیکسل اس��ت و برای آن قابلیتی

 در نظر گرفته شده که در هنگام سلفی گرفتن، نور نمایشگر را تا سه برابر حالت 
عادی روش��ن تر می کند؛ این قابلیت رتینا فلش نام گذاری شده است. قیمت 

آیفون های 6S از 1۹۹ تا 3۹۹ دلار و 6S پلاس از ۲۹۹ تا ۴۹۹ دلار است.

آخرین رونمایی اپل بدون در نظر گرفتن قلم )پنسل( مربوط به آی پد پرو، 
نسخه جدید سیستم  عامل ساعت هوشمند )Watch OS( بود. 

مدیر عامل اپل با بی��ان اینکه بیش از1۰ هزار اپلیکیش��ن برای این 
ساعت توس��عه یافته به ویژگی های جدید این س��اعت نظیر برنامه 
 AirStrip کنترل سلامت کاربران اشاره کرد. این برنامه تحت عنون
است و می تواند دستیار پزشکان به حس��اب آید؛ نکته جالب آن نیز 
ش��نیدن صدای ضربان قلب توس��ط این برنامه اس��ت. پیغام رسان 
فیس بوک و مس��یریابی از جمله امکانات دیگری است که برای این 

ساعت در نظر گرفته شده است.

تلویزی��ون اینترنتی نی��ز محصول دیگ��ری بود که نس��ل جدید اپل 
تی وی به حس��اب می آید و امکان جابه جایی س��ریع تر، س��ازگارتر با 
اپلیکیش��ن های اپ اس��تور و کنترل از راه دور را فراهم می آورد. تیم 
کوک، مدیر عامل این کمپانی معتقد است که ستاپ باکس های جدید 
تلویزیون اپل می تواند س��رآغاز تولیدات جدی��دی در تلویزیون های 
هوشمند باش��د. سیس��تم عامل این تلویزیون )TvOS( به گونه ای 
طراحی ش��ده که امکان تولی��د برنامه های اختصاصی را به توس��عه 
دهندگان می دهد هرچند که سال آینده شاهد تحولات عظیم تری در 

بخش تلویزیون های هوشمند این شرکت خواهیم بود.

محصول ممتاز دیگر اپ��ل در رونمایی های» آی پد پرو« با نمایش��گر 
1۲.۹ اینچی بود که مدت زمان بسیاری است علاقه مندان به این برند 
را معطل خود نگاه داشته اس��ت. این محصول که به گفته مدیر عامل 
 IOS۹ اپل بزرگ ترین خبر در زمینه آی پد اس��ت از سیس��تم عامل 
بهره می برد و می توان��د کارهایی را انجام دهد ک��ه آیفون از انجامش 
عاجز است. وضوح نمایشگر این تبلت ۲73۲*۲۰۴8 پیکسل است و 
اعمال مالتی تسکینگ )چند وظیفه ای( جدیدی را در اختیار کاربران 
قرار می دهد. در این محصول تازه معرفی شده قلم استایلوس که پنِسل 

نامیده می شود، گنجانده شده است. 

پردازنده قدرتمند اپل 

آی پد مینی 4 رونمایی شد

آیفون های جدید با دوربین  قوی تر  آپدیت سیستم عامل ساعت هوشمند

تلویزیون اپل با کنترل هوشمند

متفاوت ترین تبلت اپل رسید
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به نظر می رسد داستان سریال پروژه های نیمه تمام 
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اس��تان تمامی ندارد. پروژه کنار گذر شرق اصفهان، 
 یکی از پروژه های بر زمین مانده اس��تانی است که 
علی رغم گستردگی و اهمیت زیاد از دید رسانه های 
استان پنهان مانده است. این پروژه در سه فاز به طول 
91 کیلومتر از آزاد راه نطنز آغاز و در نهایت به جاده شیراز 
منتهی می ش��ود. اردیبهش��ت ماه 1392 محم��ود رضا 
مومن زاده، مدیر پروژه آزادراه کنارگذر ش��رق اصفهان در 
جلسه ستاد مهر ماندگار استان از تخصیص تنها 4 میلیارد 
تومان از 94 میلیارد تومان بودجه در نظر گرفته شده خبر 
داده بود. وی در این نشس��ت در جمع مسوولان استانی و 
کش��وری از تکمیل ۷۸ درصدی کنارگذر و پیشرفت 90 
درصدی طی دو ماه آینده خبر داده بود؛ اما به نظر می رسد 
که این پروژه یازده س��اله همچنان با مش��کلاتی همچون 
سرمایه گذار خصوصی، تامین قیر و اعتبارات لازم برای ادامه 
پروژه دست به گریبان است. آن طور که علي نورزاد، معاون 
وزیر راه و شهرسازي گفته تا کنون ۵0 میلیارد تومان برای 
تکمیل این پروژه هزینه شده است، اما تامین کسری اعتبار 
6۵0 میلیارد تومانی نیازمند حضور جدی سرمایه گذار بخش 
خصوصی است و بنابر اعلام مدیرکل راه و شهرسازی استان 
اصفهان طی یک توافقنامه با سازمان بازنشستگی کشوری و 
با مش��ارکت بخش خصوصی کس��ری ۷0 درصدی پروژه 
تامین خواهد ش��د. اصفهان زیبا در این گ��زارش آخرین 

وضعیت این پروژه را بررسی کرده است.  
حجت الاسلام سید ناصر موسوی لارگانی، رییس مجمع 
نمایندگان اس��تان اصفهان در گفت وگو ب��ا اصفهان زیبا 
درخصوص آخرین وضعیت کنارگذر شرق گفت: تا جایی که 
بنده اطلاع دارم، قرار بر این بوده که در بودجه 139۵ دولت 
ردیف بودجه ای برای این پروژه بزرگ و مهم اختصاص دهد. 
نماینده مردم فلاورجان در مجلس شورای اسلامی در پاسخ 
به پیگیری مجمع نمایندگان نیز خاطر نشان کرد: در جلسات 
مجمع نمایندگان با وزیر راه و شهرسازی و معاونت راهداری 
این وزارتخانه قول های مس��اعدی برای حمایت بیش��تر 
 وزارت راه و شهرسازی داده شد. موسوی لارگانی با اشاره به 
سرمایه گذاری بخش خصوصی در تکمیل کنارگذر اظهار 
داشت: طبق توافق صورت گرفته بین اداره راه و شهر سازی 
استان و بخش خصوصی، بخش��ی از این سرمایه گذاری از 

طریق پرداخت عوارض عبور تامین خواهد شد.   

  650 میلیارد تومان برای تکمیل پروژه نیاز است
حجت اله غلامی، مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان 
در حاش��یه بازدید هفته گذش��ته خود از پ��روژه کنارگذر 
درخصوص این پروژه گفت: کنارگذر یکی از پروژه های بزرگ 
استان در راستای حمل و نقل اصلی محور شمال به جنوب 
به طول 93 کیلومتر است که عملیات اجرایی آن از سال ۸3 
هم زمان با احداث کنارگذر غرب آغاز شده، اما متاسفانه به 
دلایل مسائل مالی و مسائل مشارکتی کار اتمام این پروژه که 
از آزاد راه اصفهان – کاشان شروع و به محور اصفهان– شیراز 

ختم می شود، متوقف شده است.
مدیرکل راه و شهرس��ازی اس��تان اصفهان در ادامه افزود: 

بخش اول این پروژه به طول 29 کیلومتر، از آزاد راه کاشان 
شروع و به جاده اردستان ختم می شود و بخش دوم از جاده 
اردستان آغاز و تا جاده اصفهان– نائین به طول 34 کیلومتر 

ادامه پیدا می کند.
غلامی با اش��اره به اعتبارات مورد نیاز این پروژه تصریح 
 کرد: تکمیل فاز 1 و2 این پروژه 290 میلیارد تومان هزینه 
در بر دارد و فاز 3 این پروژه از کیلومتر 63 تا 93 به دلیل 
وجود مناطق ش��هری، ابنی��ه و صنعت��ی نیازمند 330 
میلیارد تومان اعتبار اس��ت. وی کل اعتبارات مورد نیاز 
جهت تکمیل ای��ن پروژه را 6۵0 میلی��ارد تومان عنوان 
کرد و گفت: تامی��ن اعتبار برای احداث پ��روژه ای با بار 
مالی زیاد برای وزارت راه وشهرس��ازی به تنهایی امکان 
 پذیر نیست و تنها با مشارکت بخش خصوصی می توان 

این گونه پروژه ها را به سرانجام رساند.

   تکمیل پ�روژه با مش�ارکت 70 درصدی بخش 
خصوصی 

غلامی با اعلام پیگیری های انجام شده جهت تکمیل این 
پروژه بزرگ اظهار داشت: جلسات متعددی در این خصوص 
گرفته شد که نهایتا با همکاری سازمان بازنشستگی کشوری 
و با مشارکت بخش خصوصی توافقنامه ای مابین دوطرف 
ایجاد شد که در این توافقنامه کار تکمیل پروژه ۷0درصد با 
س��رمایه گذار و 30 درصد با وزارت راه و شهرسازی انجام 

خواهد شد.
وی ابراز امیدواری کرد: تا ظرف 1۸ ماه آینده فاز 1 و 2 این 
 پروژه با مش��ارکت بخش خصوصی به بهره برداری برسد و 

فاز 3 آن هم با پیگیری های انجام شده بعد از تکمیل فاز 1 و2 
راه اندازی شود. غلامی در توجیه برگشت سرمایه این پروژه 
اظهار داشت: وجود محور پرترافیک اصفهان – شیراز، وجود 
محورهای پرترانزیت نائین و اردستان، وجود محور فرودگاه 
اصفهان و احداث بندر خش��ک اصفهان و وجود س��ه شهر 
جدید بهارستان، فولادش��هر و مجلسی می تواند به عنوان 
یک توجیه بسیار قوی به منظور سرمایه گذاری در این بخش 

در نظر گرفته شود.
حسین فروغی، عضو هیات مدیره شرکت سرمایه گذاری 
آتیه صبا به عن��وان بخش خصوصی مش��ارکت کننده در 
بازدید از این پروژه گفت: این پروژه به عنوان یک پروژه ملی 
حائز اهمیت است و برای بخش خصوصی به لحاظ برگشت 
سرمایه برای پیگیری حقوق بازنشستگان کشوری می تواند 

مثمر ثمر باشد.
وی همچنین افزود: امید اس��ت که با توافق خوب مبتنی 
بر بررس��ی های واقعی، این صندوق بتواند پاسخگوی نیاز 
بازنشستگان نیز باش��د و بتوان این پروژه عظیم را در زمان 

مقرر شروع و در زمان مشخص شده تکمیل کرد.
فروغی در ادامه ضمن بازدید از مسیر کنارگذر شرق اصفهان 
خاطر نشان کرد: با توجه به اینکه صندوق بازنشستگی کشور 
 این کار را به ش��رکت آتیه صبا سپرده اس��ت و این شرکت 
پروژه های زیادی را در دست احداث دارد، امید است تا 1۸ 

ماه آینده فاز 1 و2 را با توافق انجام شده تکمیل کرد.
محمدعلی طرفه، معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
اصفهان نیز در این بازدید اظهار داش��ت: کنار گذر ش��رق 
اصفهان یکی از پروژه های نیمه تمام و قدیمی استان است 

که جهت تکمیل نیاز به سرمایه گذار توانمند دارد.
طرفه گفت: به لح��اظ موقعیت اصفهان به لح��اظ کریدور 
ش��مال– جنوب لزوم اجرای کنارگذر ش��رق اصفهان حائز 
اهمیت اس��ت که به دلیل مش��کلات مالی متوقف شده و با 
پیگیری اداره کل راه و شهرسازی استان و دستور مدیریت 

استان تکمیل این پروژه بزرگ در دستور کار قرار گرفت.
طرفه با تاکید بر اینکه استان تمام تلاش خود را جهت تسریع 
در به بهره برداری رساندن این پروژه انجام خواهد داد، اظهار 
داشت: تا آخر ش��هریور ماه مجوزهای لازم اخذ، توافقنامه 
مبادله و انتخاب پیمانکار انجام و مهرماه سال جاری عملیات 

اجرایی پروژه انجام شود.

تامین اعتبار سد راه پروژه های بزرگ است

تکمیل کنارگذر شرق استان در ابهام 
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اولویت  حل مشکل اشتغال 
ازدواج و مسکن جوانان در برنامه ششم

اصل خبر: یک عضو کمیس�یون برنامه و بودجه مجلس 
تاکید کرد: حل مشکل اشتغال، ازدواج و مسکن جوانان 
بای�د در برنامه شش�م توس�عه در اولویت ق�رار گیرد. 
حسینعلی حاجی دلیگانی،گفت: باید به این سوال پاسخ 
داده ش�ود که تا به حال چه تدابیری درخصوص مسکن 
جوانان اندیشیده شده است. البته در قالب طرح مسکن 
مه�ر و در برنامه پنجم هم مباحثی مطرح ش�ده، اما اگر 
اعتقادی به این مساله ندارند باید طرح جایگزین را ارائه 

دهند تا این مشکل به صورت اساسی حل شود. 
گذر و نظر: هرچند بیش از23نهاد و دستگاه مسوول رسیدگی 
و رفع مشکلات جوانان هس��تند، اما در عمل این حوزه متولی 
واحدی ندارد ب��ه طوری که در صورت بروز هرگونه مش��کل یا 
نقص در عملکرد نمی توان مقصر را یاف��ت! درحال حاضر این 
حوزه ملغمه ای از چندین و چند مش��کل ریشه دار است که نه 
تنها ازدواج جوانان را نیز درگیر کرده که توسعه فراگیر و همه 

جانبه کشور را نیز تحت الشعاع خود قرارداده است.
 موضوع جالب آنجاس��ت که مس��وولان ذی ربط و نمایندگان 
مجلس از جمل��ه حاجی دلیگان��ی همواره بر اولویت مس��ائل 
جوانان تاکید کرده اند، ام��ا هیچ زمان نگفته ان��د که  جوانان 
نسبت به کدام موضوع کشور در اولویت است! بازبینی سخنان 
مسوولان مملکتی نشان می دهد که همواره رفع و رسیدگی به 
همه مشکلات کشور در اولویت قرار دارد، اما در نهایت بررسی 
عملکردها و بازخورد برنامه های توسعه ای کشور راوی حکایت 

دیگری است.
در عین حال که مردم با رای خود نمایندگانی را روانه خانه ملت 
می کنند تا آنها علت نواقص را از مس��وولان جویا شوند و البته 
تنها به پرسش های نمایش��ی و تند برای جلب آرا در دوره بعد 
اکتفا نکنند. حال باید از نماینده مردم شاهین شهر درباره آنچه 
به ایسنا گفته است، پرسید:»آقای نماینده شما برای حل و فصل 

موکلان جوان خود کدام گام عملی را برداشته اید؟«

صرفا جهت يادآوري
گروه خبر

با اعتباری بالغ بر 300 میلیون ریال؛
طرح مهر تحصیلی 

در استان اصفهان اجرا می شود
مدیرکل اوقاف و ام��ور خیریه اس��تان اصفهان گف��ت: طرح مهر 
تحصیلی در اس��تان اصفهان همزمان با آغاز سال تحصیلی جدید 

برگزار می شود.
حجت الاسلام رضا صادقی در گفت وگو با خبرنگار فارس در اصفهان 
اظهار داشت: اداره کل اوقاف و امور خیریه استان اصفهان طرح مهر 
تحصیلی را همزمان با آغاز سال تحصیلی جدید در سراسر استان 

برگزار می کند.
وی در ادامه تصریح کرد: اجرای این طرح در راستای اجرای امینانه 
نیات واقفین نیک اندیش و برای دومین س��ال متوالی است که در 

استان اصفهان برگزار می شود.
مدیر کل اوقاف و امور خیریه استان اصفهان در ادامه افزود: این طرح 
به صورت همزمان در سراسر اس��تان و در 2۵ بقعه متبرکه در روز 

شنبه 2۸ شهریور ماه برگزار می شود.
وی در ادامه عنوان کرد: این اقلام در حدود بیش از ۵ هزار قلم کالای 
مورد نیاز دانش آموزان را شامل می ش��ود که به صورت بسته های 
فرهنگی تهیه ش��ده اس��ت و بین بیش از ۵00 نفر از دانش آموزان 
مستعد را توانسته ایم امسال تحت پوشش این طرح قرار دهیم که 
این افراد توسط ادارات اوقاف و امور خیریه شهرستان های سراسر 

استان شناسایی شده اند.
مدیر کل اوقاف و امور خیریه اس��تان اصفهان در ادامه خاطرنشان 
کرد: امسال این بس��ته ها براس��اس نیاز مقاطع مختلف تحصیلی 
متفاوت اس��ت که برای دانش آموزان مقطع دبستان کیف مدرسه 
نیز در این بس��ته ها قرار دارد و همچنین تمام محصولاتی که بین 
این دانش آموزان توزیع می ش��ود از تولیدات داخل و در راس��تای 
 حمایت از اقتصاد مقاومتی و همچنین با مضمون فرهنگی و اسلامی 

تهیه شده اند.
حجت الاس��لام صادقی در ادامه اظهار کرد: هزین��ه برگزاری این 
مراسم از محل موقوفات با نیات منطبق و همچنین با کمک تعدادی 
از خیرین نیکوکار در سراسر استان تامین شده است که این طرح 
در استان اصفهان با اعتباری بالغ بر 300 میلیون ریال اجرا می شود.

وی در ادامه اف��زود: اداره کل اوقاف و امور خیریه اس��تان اصفهان 
متاسفانه در راستای اجرای نیاتی همچون کمک به دانش آموزان 
و اختص��اص کمک هزینه تحصیل��ی برای دانش آموزان مس��تعد 
موقوفات بسیار کمی را در استان در اختیار دارد و در همین راستا از 
تمام خیرین نیک اندیش دعوت می کنم تا با وقف کردن هم خود را 
جاودانه کنند و همچنین از سرچشمه تا ابد جاری وقف برای خود 
تا قیامت اجر و ثواب به دس��ت بیاورند و همچنین در جهت توسعه 
جامعه مدنی و کمک به س��اختن جامعه ای آباد ب��ه جامعه بزرگ 

واقفین نیک اندیش بپیوندند.

خبر

؟

 كشف بيش از يك تن مواد
فرمانده انتظامی اس��تان اصفهان گفت: در منطقه کویری 
ورودی به شهرستان نائین با اجرای یک عملیات پیچیده 
و غافلگیر کننده، نیروی انتظامی ای��ن بخش یک خودرو 
س��نگین با محموله مواد مخدر را توقیف کردن��د.در این 
عملیات 1100 کیلو گرم مواد مخدر از نوع تریاک کشف و 
ضبط شد و دو نفر نیز در این مورد تاکنون دستگیر شده اند.

ويژه شهرستانچند خط خبر

  آغ�از عملیات زائرس�رای 
کاشانی ها در مشهد مقدس 

ش��هردار کاش��ان از آغاز عملیات 
اجرایی زائرس��رای کاشانی ها در 
 مش��هد مقدس ت��ا دو م��اه آینده 

خبر داد.
س��یدمحمد ناظم رض��وی اظهار 
داش��ت: این زائرسرا جهت استفاده 
افراد کم بضاعت با یک هزار و ۵00 
مترمربع مساحت در نزدیکی آستان 
مقدس امام هشتم علی ابن موسی 
الرض��ا )ع( و با مش��ارکت خیرین 

کاشان احداث می شود.

  خشکسالی سبب مهاجرت 
مردم از روستاهای  گلپایگان 

فرماندار گلپایگان ب��ا بیان اینکه 
منطق��ه گلپایگان ه��م در بخش 
صنعتی و هم کش��اورزی فعالیت 
دارد، گف��ت: این شهرس��تان ۵2 
روس��تا دارد که 36 روس��تای آن 
دارای دهیاری مصوبه هستند، اما 
امروز خشکسالی سبب مهاجرت 
مردم از روستاهای شهرستان شده 
و باید راه چاره ای برای این مساله 
بیندیش��یم و این موضوع چالش 

اساسی کلانشهرها نیز است.

  ناب�ودی ه�زاران زمین�ه 
اشتغال و تولید در شهرضا

ریی��س اداره تع��اون کار و رف��اه 
اجتماع��ی ش��هرضا گف��ت: در 
 ه��ر منطق��ه ای تهدی��د ه��ا و 
فرصت های متعددی دارد که اگر 
به آنها توجه مناسبی نشود. وی در 
ادامه افزود: در فاصله سال های 6۵ 
تا 90 جمعیت روستایی شهرستان 
از 4۵ هزار نفر به 19 هزار نفر کاهش 
یافته و این به معنای نابودی هزاران 
زمینه اش��تغال و تولید در منطقه 

بوده است.

  مجریان آبیاري تحت فش�ار 
وام بلاعوض مي گیرند

 ریی��س اداره جه��اد کش��اورزی 
نجف آباد گف��ت: ۸۵ درصد هزینه 
 طرح ه��ای آبیاری تحت فش��ار در 
نجف آباد ب��ه ص��ورت وام بلاعوض 
پرداخت می شود. وی افزود: اجرای 
س��امانه های آبیاری تحت فشار در 
س��طح بیش از ۵۸ هکتار از اراضی 
کشاورزی مزرعه کاظم آباد روستای 
دماب ، طرح مش��ابهی اس��ت که با 
صرف 420 میلی��ون تومان در قالب 

خودیاری اجرا شده است.

  ن�رخ بیکاری در شهرس�تان 
نطنز زیر 5درصد است

رییس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
نطنز گفت: در حال حاضر نرخ بیکاری 
در شهرس��تان نطنز زیر پنج درصد 
است. عباس مالکی،رییس اداره تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی شهرستان نطنز در 
گفت وگو با خبرنگار ایمنا از شهرستان 
نطنز، اظهار داشت: در سال گذشته 
تعدادیک  هزار و 123 شغل جدید را 
در سامانه رصد به ثبت رساندیم که با 
توجه به سهمیه شهرستان نطنز، این 

مهم 9۷درصد تحقق پیدا کرد.

عکس نوشت
گروه خبر

استاندار اصفهان با اشاره به نقش استان ها در بودجه کشور گفت: در حال حاضر 
تعادلی بین بودجه ملی و استانی وجود ندارد و لازم است در توزیع اعتبارات ملی 
و استانی تجدید نظر شود. به گزارش ایرنا، رسول زرگرپور روز گذشته در کارگروه 
استانداران منطقه دو کشور، نقش اس��تان ها را در تدوین برنامه های توسعه ملی 
و منطقه ای بهتر از گذشته خواند. اس��تاندار اصفهان به تدوین سند برنامه نیروی 
 انسانی اشاره کرد و گفت: تدوین س��ند نیروی انسانی یک فرایند آکادمیک دارد و 
سیاست های حاکم بر این سند به جای کمیت گرایی باید به سمت کیفیت گرایی 

برود. زرگرپور با تاکید بر اینکه این سیاست ها باید در راستای برنامه های 
دولت تدبیر و امید باشد، افزود: تا دو هفته آینده سیاست های حاکم بر این 

سند توسط کارشناسان تهیه شود تا مورد عمل قرار گیرد.
وی در پایان به مزیت ها و مش��کلات استان اصفهان اش��اره کرد و گفت: 
شرایط اصفهان با دارا بودن 100 هزار کیلومتر مربع وسعت، ۵ میلیون نفر 
جمعیت و 30 درصد خاک کویری، هم فرصت و هم تهدیدی را برای این 

استان ایجاد کرده است.

مدیر کمیته امداد امام خمینی )ره( شهرستان اصفهان گفت: سال گذشته 32۵ مسکن متعلق به 
مددجویان با هزینه اي بالغ بر 4 میلیارد و 300 میلیون ریال بازسازي و تعمیرات شد. علی جعفری 
درگفت وگو با خبرگزاری ایسنا با بیان اینکه یکی از وظایف و اهداف مهم کمیته امداد تهیه مسکن 
مناسب برای مددجویان تحت پوشش است، اظهار کرد: در همین زمینه کمیته امداد شهرستان 
 اصفهان پی گیري ساخت، خرید و یا تعمیر منازل مس��کونی مددجویان تحت پوشش خود را در 
 دستور کار دارد. وی افزود: سال گذشته 32۵ مورد بازسازي و تعمیرات مسکن مددجویان به مبلغ 
4 میلیارد و 300 میلیون ریال و 42 کمک هزینه خرید مسکن به مبلغ 2 میلیارد و 3۷0 میلیون ریال 

پرداخت شد که در سال جاري با کمک خیرین این میزان افزایش پیدا می کند .  مدیر کمیته امداد امام 
خمینی )ره( شهرستان اصفهان با بیان اینکه متراژ  زمین هر منزل 1۸0 متر مربع است و این منازل با 
110 متر زیربنا به تمامی امکانات گرمایشی و سرمایشی مجهز شده است، افزود: برای هر منزل حدود 
۵۵0 میلیون ریال هزینه شده و اعتبار مورد نیاز برای ساخت این منازل از محل اعتبارات دولتی، 
درآمدهای کمیته امداد و مشارکت خیرین تامین شده است. جعفري با اشاره به اینکه نیکوکاران و 
خیرین نقش مهمی در دست یابی کمیته امداد به اهداف خود دارند، گفت: امید می رود شاهد حضور 

پررنگ تر خیرین در اموري مانند ساخت منازل مسکونی برای نیازمندان باشیم.

استاندار اصفهان اعلام کرد؛

لزوم برقراری تعادل بین بودجه ملی و استانی
مدیر کمیته امداد امام خمینی )ره( شهرستان اصفهان:

بازسازي و تعمیر 325 واحد مسکونی مددجویان 

مدیرعام��ل ش��رکت آب و فاض��لاب اس��تان اصفه��ان 
گف��ت: در چهار س��ال گذش��ته ب��ا انج��ام بی��ش از 10۵ 
مورد نش��ت گی��ری روی خط��وط آبرس��انی در اس��تان 
 از هدررف��ت ح��دود 600 لیت��ر آب در ثانی��ه جلوگیری

 شده است.
به گ��زارش رواب��ط عمومی ش��رکت آبفا اس��تان اصفهان، 
 هاشم امینی افزود: عملیات نشت گیری خطوط آبرسانی و 
ش��بکه های توزیع در اس��تان اصفهان در راس��تای اجرای 
س��ند جامع مدیریت تامین، توزیع و مصرف آب در دستور 

کار ق��رار دارد.وی اف��زود: نش��ت گیری خطوط آبرس��انی 
منجر شد در سال گذش��ته میزان آب بدون درآمد شرکت 
آبف��ا اس��تان اصفهان ب��ه 1۷/2 درص��د برس��د و اصفهان 
کمترین می��زان آب ب��دون درآم��د در کش��ور را به خود 
اختصاص دهد و به رقم اس��تاندارد تعریف شده در دنیا که 

 1۵ درصد برای اقلیم های خش��ک و نیمه خش��ک اس��ت 
نزدیک شود. وی یادآور ش��د: در گذشته شرکت آبفا استان 
 اصفهان فاقد اکیپ نشت یابی بود، اما با بررسی هایی که در 
س��ال های اخیر ص��ورت گرفت، ب��ا هدف مص��رف بهینه 
آب و مدیری��ت مص��رف، واح��د نش��ت یابی در س��اختار 

نمودار س��ازمانی پیش بینی ش��د و اکنون این واحد مجهز 
 به تکنول��وژی روز ش��ده به ط��وری که مهار نش��تی ها در 

کوتاه ترین زمان ممکن انجام می شود.
رییس هیات مدیره و مدیر عامل شرکت آبفا استان اصفهان 
ابراز امیدواری کرد که م��ردم همچنان به مصرف بهینه آب 

توجه داش��ته باش��ند و افزود: مصرف بهینه آب صرفا نباید 
در تابستان از سوی مردم اعمال ش��ود و باید در طول سال 

استمرار داشته باشد. 
امینی ترویج مصرف بهینه آب را بسیار حائز اهمیت خواند و 
تصریح کرد: ترویج مصرف بهینه آب تأثیر بسزایی در اعمال 
مدیریت مصرف دارد؛ چرا که با اقداماتی که در راستای ترویج 
مصرف بهینه آب در دس��تور کار قرار گرفت کاهش سرانه 
مصرف آب حاصل شد و میزان سرانه مصرف از 1۸3 لیتر در 
سال ۸9 به 1۵3 لیتر در شبانه روز در سال 93 کاهش یافت.

با جلوگیری از هدر رفت حدود 600 لیتر آب در ثانیه در اصفهان؛

سرانه مصرف آب کاهش یافت

دیروز نصف جهان، داغدار تشییع بزرگمردی بود که سال ها 
مدال پیرغلامی خاندان عصمت و طهارت )علیهم السلام( 
را بر سینه داشت. او از نسل مردانی بود که امروز شاید کمتر 
می ش��ود از آنها پیدا کرد. مداحی که اصالت خویش نگاه 
داشته و بر س��نتی اصیل ره می پیمود. سَبکش و مَنشش 
متفاوت از آن چیزی بود که اکنون رایج گشته است.  پدر 
و پدربزرگش همه زیر سایه اهل بیت )علیهم السلام( طی 
 طریق می کردند او  نی��ز تنها 11 س��ال از بهار زندگیش 
می گذشت که مجلس نش��ین عزاداری اباعبدالله)ع( شد 
 و مداح��ی را اغاز کرد. هنوز ب��ه مکتب نرفته ب��ود، اما در 
روضه ه��ای هفتگی که اش��عار را م��ی خواندند، مرتضی 
آنها را حفظ می ش��د و می خواند. به 13 سالگی که رسید 
نخستین شعرش را سرود اما در س��وگ مادرش.سال ها 
پس از نخستین سروده اش، همه س��رودهایش در دیوان 
شعری گرد هم آمده اند.  اشعارش همه در مدح و مرثیه ائمه 
اطهار بود. اعتقادش بر این بود که یک بیت شعر، انسان را 
از عالمی به عالم دیگر می برد.  معتقد بود در مداحی های 
قدیم شعرهای اصیل خوانده می شد اما اکنون شعرهایی 
خوانده می ش��ود که برخ��ی مورد تأیید نیس��ت و محتوا 

ندارد. باور داشت که دلیل ندارد مداح برای جذب بیشتر 
مخاطب به هر کاری دست بزند. مهم ترین ویژگی مداح را 
در گام اول اخلاص و تقوا می دانست و سپس فهم و درک 
آنچه می خواند. می گفت مداح باید شعرهایی بخواند که 
موعظه داشته باشد. باید وقت شناس باشد و ببیند برای 

که، چه بخواند.
1۵ سال ریاست شورای هیئات مذهبی اصفهان و حومه را 
به عهده داشت و بیش از 100 مداح را تربیت کرد. شاگردانی 
همچون محسن خیری، رسول پورسعادت، مهدی دوستی، 
ابراهیم شیرانی و احمد مقدم و ... که به گفته خودش همه 
اصیل می خوانند و هم��واره همراه خودش در جلس��ات 
حاضر می شدند. وقتی از او پرسیدند راز موفقیتت چه بود 
گفت: »پدر مرحومم همیشه توصیه می کرد در مداحی ها 
وقتی برای حضرت علی)ع( و امام حسین)ع( می خوانی، 
به گونه ای بخوان که انگار ایشان حاضرند.« شاعر و مداح 
اهل بیت)ع(، خادم الحسین)ع( و پیر غلامان اهل البیت 
 )علیهم السلام( مرحوم حاج مرتضی اشتری که دیروز بر سر 
دست های مردمان این دیار، به دیار باقی شتافت چه زیبا 
گفت:» تمام دعواها و بحث ها س��ر یک چیز اس��ت؛ اینکه 

هرکس باید جای خ��ودش را بداند و همان جا باش��د. اگر 
من را خدا هدایت کند و س��ر جای خودم باشد همه چیز 
درست می شود. باید به امید رحمت خداوند در خانه امام 
حس��ین)ع( بیایم و ش��فاعت بخواهیم«. » مردم دار بود، 
 کوچک ترها را ملاطف��ت می کرد، ب��ه جوان ترها میدان 
می داد،توجه ویژه ای به معنویات و نماز اول وقت و نماز شب 
داشت، پهلوان بود و با اخلاص و متواضع« اینها توصیفاتی 
است که حاج مجید صابری از مرحوم حاج مرتضی اشتری 
 دارد. او که از س��ال 60 مرحوم اش��تری را می شناس��د 
می گوید:» استاد اشتری هم به لحاظ کسوت، هم به لحاظ 
دانش بسیار بالاتر و سرتر از دیگران بود. یک انسان تمام 
عیار بود. در زمینه ش��اعری و ادبیات برجس��تگی ایشان 
بارز بود به همین جهت چند دیوان شعر داشت که مورد 
تفقد مقام معظم رهبری هم قرار گرفت.  علاوه بر شعر از 
ذاکرین و مداحان خوب استان و کشور بود. همه نامه تلمذ 
به ایشان می دادند. مرحوم پدرشان هم از پیشکسوت ها و 
پیرغلامان اهل بیت )علیهم السلام( بود و این خانواده نسل 
اندر نس��ل نوکر خاندان عصمت و طهار ت بود. در زمینه 
شاعری کسی را نمی توان نام برد که بتواند جای ایشان را پر 

کند. شاگردان بسیاری داشت،چون عاشق مرامش بودند.«  
حاج مجید صابری می گوید: » سردار اشتری پسر مرحوم 
 حاج مرتضی اشتری نقل می کند هر بار که به بیت رهبری 
می رفتند، زمانی که حضرت آقا ایش��ان را می دیدند اول 
سراغ پدرش را می گرفتند و این احوالپرسی نشان می دهد 
حضرت آقا علاقه خاصی به مرحوم حاج مرتضی اشتری 
داشتند«. صابری درگذشت مرحوم اشتری را ضایعه ای 
بزرگ برای اصفهان می داند که ش��اید ب��ه این زودی ها 
کسی نتواند جای ایشان را پر کند و معتقد است: » هرچند 
همه ما باید این مسیر را طی کنیم،اما چه بهتر که نوکری 
اهل بیت )علیهم السلام( را در تمام مراحل زندگی خود با 

اخلاص   انتخاب کنیم همان طور که مرحوم اشتری اینگونه 
بود«. امامزاده شاه میر حمزه اصفهان، دیروز پذیرای پیکر 
مرحوم حاج مرتضی اشتری بود تا وی در این امامزاده آرام 
بگیرد.  مراسم تشییع پیکر این مرحوم از ساعت ۸:30 صبح 
از مقابل از مسجد سید اصفهان به سمت چهار راه تختی، 
خیابان چهارباغ پایین، میدان شهدا، خیابان ابن سینا، چهار 
راه عسگریه تا امامزاده شاه میر حمزه برگزار شد. این مراسم 
با حضور گسترده اقشار مختلف مردم، مسوولان کشوری و 
استانی نیروی انتظامی استان اصفهان، با اقامه نماز بر پیکر 
مرحوم مرتضی اشتری به امامت نماینده ولی فقیه در استان 

اصفهان به پایان رسید. روحش شاد و یادش گرامی باد.

با حضور گسترده مردم   استان، پیکر حاج مرتضی اشتری تشییع شد

خداحافظی با پیشکسوتی از هیات های مذهبی اصفهان



ایرنا : رییس سازمان تولید اسکناس و مسکوک بانک مرکزی اعلام کرد: تاکنون با هیچ 
مورد جعل اس��کناس که در آن ویژگی های امنیتی اس��کناس در آن شبیه سازی شده 

باشد، برخورد نکرده ایم.
امیر شکری افزود: کپی رنگی از اسکناس که در دس��ت مردم به عنوان اسکناس جعلی 

شناخته می شود، جعل محسوب نمی شود.
وی با بیان اینکه جعل؛ یعنی شبیه س��ازی ویژگی های امنیتی اسکناس، اظهار داشت: 
تاکنون موردی دیده نشده که در آن ویژگی های امنیتی اسکناس در آن جعل شده باشد.

رییس سازمان تولید اس��کناس و مس��کوک بانک مرکزی دلیل وجود کپی های رنگی 
اسکناس در کش��ور را در زیاد بودن دستگاه های کپی رنگی در کش��ور دانست و اظهار 
داش��ت: بانک مرکزی در بخش عرضه تمام تلاش خود را به کار م��ی برد تا وجوه ممیزه 
قابل تشخیص برای اصل بودن اس��کناس قرار دهد و در بخش تقاضا هم مردم باید دقت 
لازم را به خرج داده و وجوه ممیزه را شناس��ایی کنند تا بتوانند اسکناس اصل را از جعل 
تشخیص دهند. شکری گفت: طبق برنامه قرار است 800 میلیون قطعه اسکناس تا پایان 

سال تولید شود.

تسنيم: مجمع جهانی اقتصاد با اشاره به این که 8 درصد مردم ایران با درآمد کمتر از ۲ دلار 
در روز زندگی می کنند گستردگی فقر در ایران را کمتر از برزیل، اندونزی، چین، الجزایر و 

بسیاری از کشورهای در حال توسعه دیگر دانست. 
مجمع جهانی اقتصاد در گزارشی از وضعیت فقر در 8۲ کشور در حال توسعه جهان اعلام 
کرد فقر در ایران کمتر از 57 کشور است.بر اساس محاسبات این نهاد بین المللی که بر پایه 
آمار سال ۲01۲ تهیه شده است 8 درصد مردم ایران با درآمد کمتر از ۲ دلار در روز زندگی 
می کنند.ایران از نظر نرخ فقر در رتبه 58 بین 8۲ کشور در حال توسعه قرار گرفته است. 

برخی کشورها که فقر بیشتری نسبت به ایران دارند عبارتند از برزیل با 10.8 درصد، الجزایر 
با ۲3.6 درصد، هند با 68.7 درصد، پاکس��تان با 60.۲ درصد، زامبیا با 86.6 درصد، چین 

با ۲7.۲ درصد، غنا با 51.8 درصد، اندونزی با 43.3 درصد، و تاجیکستان با ۲7.7 درصد.
از جمله کشورهایی که فقر کمتری نسبت به ایران دارند نیز می توان به آرژانتین با ۲ درصد، 
روس��یه با ۲ درصد، ترکیه با 4.7 درصد، و تایلند با 4.1 درصد اش��اره کرد.بروندی دارای 
بیشترین گستردگی فقر شناخته شده است به طوری که 93.5 درصد مردم این کشور با 

درآمد کمتر از ۲ دلار در روز زندگی می کنند.

بانک مرکزی اعلام کرد:

اسکناس جعلی با ویژگی های امنيتی وجود ندارد
مجمع جهانی اقتصاد:  

۸ درصد مردم ایران فقيرند 
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شرایط توسعه یافتگی اقتصادی
 در جامعه اسلامی 

توس��عه یافتگی اقتصادی در جامعه اس��لامی و به وسیله  نیروی 
انس��انی با فراهم بودن ش��رایط ذیل امکان پذیر و قابل دستیابی 

است: 
1- زمینه شکوفایی استعدادها و به فعلیت رسیدن قابلیت ها برای 

همه افراد جامعه فراهم باشد. 
2- نیروهای انسانی جامعه به تناسب وظیفه ها و مسوولیت هایشان 

تخصص، دانش و کارآمدی لازم را داشته باشند. 
3- به منظور انجام درس��ت و متقن کارها، افراد جامعه از تعهد و 

مسوولیت پذیری لازم بهره مند باشند. 
4- حاکمیت با افراد صالح و کاردان باش��د تا برقراری رابطه های 

عادلانه در زمینه های تولید، توزیع و مصرف ممکن شود. 
5- با تحقق این شرایط، انسان می تواند با تسلط نسبی بر طبیعت 
و استفاده معقول از آن، بعد اقتصادی حیات خود را سامان بخشد. 
به این معنا که با نیروی اندیشه خود، همراه با بهره گیری از معارف 
وحیانی، حیات طیبه ای که خالق این جهان به وی معرفی کرده 
شناسایی و راه کارهای رس��یدن به آن را از راه های عقل و وحی 

بجوید و بهترین شیوه را برگزیند. 

با حضورفعالان اقتصادی در نمایشگاه هاي عمان؛ 
محصولات پزشکی و غذایی ایرانی 

به دنيا عرضه می شود
 اصفهان زیبا:پاویون جمهوری اس��لامی ای��ران در دهمین 
نمایش��گاه بین الملل��ی صنعت غ��ذا و هتل��داری و همچنین 
پنجمین نمایشگاه و کنفرانس بین المللی تجهیزات و خدمات 
پزش��کی عمان توس��ط ش��رکت نمایش��گاه های بین المللی 
 اس��تان اصفهان به عنوان نماینده انحصاری مرکز نمایشگاهی 
Oman Expo و منتخب سازمان توسعه تجارت ایران، دایر 
شد و شرکت های ایرانی، در میان ش��رکت هایی از ۲0 کشور 

جهان به ارایه توانمندی های خود پرداختند.
رسول محققیان، مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی 
اس��تان اصفهان، در این باره گفت: این اقدام با هدف توس��عه 
تعاملات تجاری با کش��ورهای منطقه و جهان و دسترس��ی به 

بازارهای جدید انجام گرفت.
وی اظهار داش��ت: انواع تجهیزات پزش��کی و آزمایش��گاهی، 
خدمات درمانی و توریس��م س��لامت در بخش پزشکی و انواع 
فرآورده های غذایی و سردخانه های صنعتی در بخش غذایی 
از جمله توانمندی های کش��ور بود که طی س��ه روز رقابت به 

جهانیان معرفی شد.
در این نمایش��گاه ها، س��ازمان جمعیت هلال احمر جمهوری 
اسلامی ایران، مؤسسه فناوری بن یاخته های رویان، بیمارستان 
بنت الهدی مشهد، ش��رکت تجهیز طب بارمان، شرکت توسعه 
و تجهیز کارما، ش��رکت راما مهر آریا و ش��رکت پارسین گستر 
جنوب، توانستند بخشی از توانمندی های خود را در یک رقابت 

سه روزه به جهانیان معرفی کنند. 
غرفه داران ایرانی در کنار شرکت های مطرح دیگر از کشورهای 
مختلف جهان همچ��ون ایتالیا، اردن، آلم��ان، امارات متحده 
عربی، هند، تایلند، بلغارستان، پاکستان، بنگلادش، سنگاپور، 
کویت، استرالیا، آمریکا، بحرین، ترکیه، فرانسه، مالزی، لبنان، 
چین، سوئیس، اسپانیا، هلند و عمان، توانستند بازدیدکنندگان 
زیادی را به خ��ود جلب کنند ک��ه انتظار م��ی رود این میزان 
بازدیدکنن��ده در یافت��ن ش��رکای تج��اری و بازارهای هدف 

صادراتی جدید مثمر ثمر بوده باشد.
مراسم افتتاحیه این نمایش��گاه که در هتل گلدن تولیپ سیب 
و با حضور مدعوین ویژه برگزار شد، سرآغازی مهم برای رقابت 
سه روزه تجاری جهت حضور فعال در بازار رو به رشد عمان و در 

قالب یک رویداد بین المللی بود.
 پ��س از مراس��م افتتاحی��ه، غرف��ه های نمایش��گاه ب��ه ویژه 
غرفه های ایران مورد بازدید رسمی قرار گرفت. در این بازدیدها 
حس��ن زاده مهینی، کاردار س��فارت ایران در عمان از نزدیک 
 با غرفه داران کش��ور صحبت ک��رد و در جری��ان فعالیت آنها

 قرار گرفت.

فدراسيون صادرکنندگان انرژی پيشنهاد داد؛
واقعي شدن قيمت آب و برق 

ایس�نا: رییس فدراس��یون صادرکنن��دگان ان��رژی و صنایع 
وابسته معتقد است برای واقعی شدن قیمت آب و برق، سالیانه 
باید حداقل پنج درصد بیش��تر از نرخ ت��ورم، قیمت  آب و برق 

افزایش یابد.
محمد پارسا درباره  احتمال افزایش قیمت آب و صحبت های مسوولان 
وزارت نیرو در خصوص ضرورت افزایش تعرفه آب گفت: در خصوص 
افزایش قیمت آب و برق، مجلس شورای اسلامی پیش از این برنامه ای 
را به تصویب رسانده بود تا قیمت ها در یک برنامه سه ساله به سمت 
واقعی ش��دن حرکت کند اما به دلیل مواجه ش��دن ب��ا تحریم های 
اقتصادی و همچنین افزای��ش نرخ تورم، افزای��ش قیمت آب و برق 

متوقف ماند.
وی یادآور شد: در شورای گفت وگوی بخش خصوصی و دولت، 
اتاق بازرگانی این پیشنهاد را مطرح کرد که افزایش قیمت آب 
و برق با ش��یب ملایم تری و در یک برنامه سه تا هفت ساله و با 

شیب پنج تا 10 درصدی بالای تورم سالیانه افزایش یابد.
پارسا تصریح کرد: با بیان اینکه دولت باید سالیانه تعرفه آب و 

برق را افزایش دهد.

اقتصاد مقاومتی

گزارش

سید مهدی سلطانی

دی
حم

از ا
یکی از بازارهایی که همزمان با فرارس��یدن ماه مهن

مهر و بازگش��ایی مدارس پرجن��ب و جوش و 
پرمتقاضی می گردد، بازار لوازم التحریراست. به 
گفته رییس اتحادیه لوازم التحریر کشورهرساله 
حدود 4 میلیارد گردش مالی در این بازارصورت 
می گیرد که متاسفانه بخش��ی از این درآمد به جیب 
کش��ورهای بیگانه صادرکننده لوازم التحریر به کشور 

ما سرازیر می شود.

  چين همچنان بزرگ ترین صادر کننده
عب��اس هدایتی��ان، رییس اتحادی��ه ل��وازم التحریر 
کشورگفت: کشور چین در راس کشورهای صادرکننده 
لوازم التحریر به ایران است و هرساله سود خوبی را از 
این راه برای اقتص��اد مملکت خود رق��م می زند.وی 
ادامه داد: این اتفاق هرس��اله در حالی رخ می دهد که 
کشور ما پتانسیل کافی برای تولیدانواع  لوازم التحریر، 
حتی ب��ه مراتب باکیفی��ت تر از نمونه ه��ای خارجی  
را دارد.یک��ی از فرمایش ه��ای مقام معظ��م رهبری 
و تاکیدات ایش��ان حمای��ت از تولید مل��ی و پرهیز از 
مصرف گرایی به منظور ارتقا و شکوفایی اقتصاد ایران 
اس��ت که متاس��فانه تاکنون به دلیل نبودن فرهنگ 
 مناس��ب توس��ط اقش��ارمختلف جامعه جدی گرفته

 نشده است.
  یکی از مصادی��ق فرمایش های مق��ام معظم رهبری 
می تواند تولید و مصرف  لوازم التحریرایرانی – اسلامی 
باشد.خوشبختانه از سه سال گذشته در کشور مجمعی 
خودجوش، به نام مجمع نوش��ت افزار اسلامی ایرانی 
با هدف تروی��ج فرهنگ ایرانی– اس��لامی، حمایت از 
 تولید داخلی و جلوگیری از مصرف زدگی  در کش��ور 
 پایه ری��زی ش��د و ابتدا درته��ران و س��پس دردیگر 

استان های کشور آغاز به کار کرد.
در اس��تان اصفهان نی��ز تولید ان��واع ل��وازم التحریر 
ایرانی– اس��لامی از سه س��ال پیش آغاز شده است و 
اکنون در س��ال چهارم خود ق��راردارد واین تولیدات 
 هرساله هم به صورت  عرضه نمایشگاهی و هم عرضه 

در فروشگاه های سراسر اس��تان به دست متقاضیان 
می رسد.

  گردش مالي هزار ميلياردي توليدات داخلي 
امسال نیز نمایش��گاهی با نام نمایش��گاه نوشت افزار 
ایرانی-اسلامی در موسسه فرهنگی پژوهشی فرهنگ 
اول واقع در خیابان س��روش،با ه��دف ترویج فرهنگ 
ایرانی- اس��لامی و حمای��ت از تولید داخل��ی  برگزار 

شده است.
عضو هیات مدیره مجمع نوشت افزار ایرانی- اسلامی 
اصفهان در خصوص نحوه عملک��رد این مجمع گفت: 

در حال حاضر چند تولید کننده  معتبر ایرانی در این 
مجمع حضور دارند و پیش��رفت خیلی خوبی درتولید 

انواع لوازم التحریر ایرانی– اسلامی داشته اند.
مه��دی کلانت��ری اظهارداش��ت: درآغ��از ب��ه دلیل 
نبودن فرهنگ مناس��ب و عدم حمایت ه��ای لازم ، 
تولیدکنن��دگان داخل کش��ور متحمل ض��رر و زیان 
فراوان شدند ،اما با پایداری و حتی گسترش و افزایش 
تولیدات خود در سال های بعدی توانستند ۲0 درصد 
بازارلوازم التحریر را دست بگیرند و مقداری از سود و 
 بازدهی موجود در گردش مالی بازارنوشت افزار را ازآن 

خود کنند.

 وی اف��زود: اکنون کل گ��ردش مالی موج��ود دربازار
لوازم التحریرایرانی- اسلامی در کشورسالیانه حدود 
4هزارمیلیارد تومان است که  کمتر به هزار میلیارد آن 

به تولیدات داخلی اختصاص دارد.
عضو هیات مدیره مجمع نوشت افزار ایرانی- اسلامی 
اصفهان عنوان کرد: درست است که هنوز راه زیادی تا 
تسلط محصولات ایرانی بر کل بازارنوشت افزار کشور 
باقی مانده است،اما با تلاش روزافزون تولیدکنندگان 
برای تن��وع و ارتق��ای کیفیت  در محص��ولات خود و 
افزایش فرهنگ سازی و تفهیم این نکته مهم به آحاد 
مردم جامعه ک��ه خرید ل��وازم التحریرخارجی کمک 

 به دشمنان ایران اس��ت،امیدواریم تا پایان برنامه ده 
ساله ای که مجمع برای اعضای خود تبیین کرده است 
به هدف مهم خود که حمایت از تولید داخلی و افزایش 
فرهنگ ک��ودکان و نوجوانان و جوانان کش��ور برای 

خودباوری است، دست پیداکنیم.
کلانتری تاکید کرد: کودکان امروز هس��تند که آینده 
اقتصاد کش��ور به دست آنها س��پرده می شود و ذهن 
آنها بای��د از هم اکنون به خود ب��اوری ملی و فرهنگی 
 برسد، پس لزوم استفاده از لوازم التحریری که به آنها 
ارزش ها و افتخارات کشورشان را نشان بدهد از اکنون 

باید در نظر گرفته شود.

  تخفيف 20 درصدی نمایشگاه به خریداران
مس��وول پژوه��ش موسس��ه فرهنگ��ی پژوهش��ی 
فرهن��گ اول نی��ز درخص��وص برگزاری نمایش��گاه 
نوش��ت افزار ایرانی – اس��لامی گفت: این نمایشگاه 
از ۲۲ ش��هریور تا 11مهرم��اه برقرار اس��ت که تمام 
 محصولات خود را ب��ه صورت تخفی��ف ۲0 درصدی 

عرضه می کند.
ایمان شمس بیان داش��ت: در این نمایشگاه از برندها 
و آرم ه��ای ایرانی – اس��لامی برروی  ل��وازم التحریر 
 استفاده شده است و عوض پرداختن به شخصیت های 
بی مفهوم و بعضا مخرب خارجی به ش��خصیت های 
مهم و مفاخر ایرانی پرداخته شده است، به نحوی که 
کودک با دیدن این تصاویر با فرهنگ پرافتخار و اصیل 

کشور خود آشنا می شود.
وی ادامه داد: این نمایش��گاه همزمان با تهران در 30 
استان دیگر کشور درحال برگزاری است و هدف مهم 
ارتقای فرهنگ ایرانی- اسلامی و افزایش خودباوری 
در کودکان و جوانان را دنبال می کند.در پایان گفتنی 
است نمایشگاه نوش��ت افزار ایرانی– اسلامی اصفهان 
در موسس��ه فرهنگی پژوهش��ی فرهنگ اول واقع در 
میدان قدس،ابتدای خیابان سروش،کوی 6۲ از تاریخ 
۲۲شهریور تا 11مهرجهت بازدید عموم علاقه مندان 

برقرار است.

تنها 20 درصد از بازارنوشت افزاردر قلمرو ايران است؛

عرضه برندهاي ايراني- اسلامي نوشت افزاردر اصفهان

فارس: معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه اگر 
فرجه زمانی داده شده برای اتمام مسکن مهر از دست 
برود و متقاضیان نیز آورده خ��ود را به موقع پرداخت 
نکنند با ثبات قیمت نمی توان به وضعیت فعلی ادامه 
داد،گفت: قطعا طولانی شدن زمان اتمام مسکن مهر 

آثاری خواهد داشت.
سید محمد پژمان مبنی بر اینکه ظاهرا بحث افزایش 
مجدد قیمت مسکن مهر مطرح ش��ده است، گفت: 
توافق هایی بین سازندگان و صاحبان واحدها در قالب 
تفاهم سه جانبه و تعاونی ها به امضا رسیده است و در 
حقیقت دولت در این تفاهمنامه  ها نقش��ی ندارد، اما 
باید اذعان کرد به دلیل شوک قیمت مسکن در سال 
91 هیچ سازنده و پیمانکاری پیش بینی تغییر قیمت با 

این حجم را نداشت.
وی افزود: وقتی قراردادی به امضا می رسد همیشه 10 

تا 15 درصد افزایش قیمت پیش بینی می شود.

پارسيک: عضو هیات رییسه شورای ملی زعفران بیان 
کرد: در روزهای آینده با توجه به آستانه فصل زراعی 

جدید شاهد ثبات نسبی قیمت زعفران خواهیم بود.
علی حسینی اظهار داشت: در روزهای آینده با توجه 
به آستانه فصل زراعی جدید شاهد ثبات نسبی قیمت 
زعفران خواهیم بود. وی افزود: در حال حاضر یکی از 
دلایل بی ثباتی قیمت زعفران بلاتکلیفی خریداران و 
فروشندگان است که در ماه آینده با برداشت زعفران و 
ارزیابی عملکرد تولید این وضعیت برطرف خواهد شد.

حس��ینی گفت: با ص��ادرات بس��ته بندی های خرد 
زعفران 300 الی 400 دلار ارزش افزوده بیشتری در 
هر کیلوگرم نصیب کشور می شود .وی تصریح کرد: 
در واقع با تعادل و رقابتی ش��دن قیمت مهار کردن 
فعالی��ت دلالان و افزایش کیفی��ت محصول قطعا 
صادرات بیش��تری می توانیم به کشورهای مختلف 

دنیا داشته باشیم.

مهر: رییس کنفدراسیون صادرات، شناور نبودن نرخ 
دلار را عامل عدم افزایش تجارت خارجی دانست و 
گفت: بالا ب��ودن قیمت نهایی، افزای��ش تورم، نرخ 
تصنعتی دلار و جزیره ای عمل کردن دس��تگاه ها؛ 
سرعت گیر جهش صادراتی هستند. محمد لاهوتی 
عنوان کرد: تجارت خارجی کشور نباید تحت الشعاع 
مشکلات تولید داخلی قرار گیرد؛ به این معنا که نگاه 
ما به تجارت خارجی و اصولا ص��ادرات و یا واردات 
در خدمت صادرات، باید ف��ارغ از بحث های داخلی 
و مشکلات ساختاری باش��د. وی با اشاره به کاهش 
آمار واردات کش��ور در ش��ش ماهه ابتدایی س��ال 
جاری، افزود: کشوری که 80 درصد وارداتش، مواد 
اولیه و واسطه ای است؛ وقتی که واردات آن کاهش 
می یابد؛ یعنی عملا تولید قفل شده است و این جای 
خوشحالی ندارد در حالی که دولتمردان به نیکی از 

این کاهش واردات یاد می کنند.

مهر: معاون وزیر اقتصاد با اشاره به پیش بینی جذب 
30 میلیارددلار س��رمایه خارج��ی در جریان اجرای 
برنامه ششم توسعه اعلام کرد: 5 برنامه جدید به منظور 
تس��هیل و تس��ریع جذب س��رمایه های خارجی در 
پس��اتحریم در حال اجراس��ت. محمد خزاعی درباره 
مهمترین برنامه های جذب س��رمایه خارجی در بازار 
س��رمایه ایران در دوره پس��اتحریم گفت: س��ازمان 
سرمایه گذاري از حدود یکسال پیش برنامه ریزي هاي 
گسترده ای را به منظور کس��ب آمادگي برای پذیرش 
سرمایه گذاران خارجي و هدایت منابع مالي خارجي به 
زیرساخت هاي مورد نیاز توسعه اي کشور و بخش هاي 
اولویت دار دس��تگاههاي اجرایي تخصصي آغاز کرده 
 اس��ت. معاون وزیر اقتصاد اظهار داش��ت: پیش بیني 
 مي ش��ود که با اج��راي تواف��ق برجام و رف��ع کامل 
تحریم ه��اي غیرقانوني برخ��ي دول��ت غربي علیه 

کشورمان، بر این حجم سرمایه گذاری افزوده شود.

فارس: رییس سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری 
کشور با بیان اینکه برداشت چوب از جنگل های کشور 
از س��طح ۲ میلیون هکتار به 500 ه��زار مترمکعب 
کاهش یافته است، گفت: سالیانه 8 میلیون مترمکعب 
سوخت هیزمی در کشور به مصرف می رسد.خداکرم 
جلالی در مورد وضعیت برداشت چوب از جنگل  های 
کش��ور گفت: از 14.3 میلیون هکتار جنگل کشور، 
برداش��ت چوب فقط از س��طح یک میلی��ون هکتار 
آن انجام می ش��ود و در س��ایر جنگل ها رویکردمان 

حفاظتی است.
وی افزود: در سال های گذشته به طور متوسط سالانه 
حدود ۲ میلیون مترمکعب از سطح جنگل های کشور 
چوب برداشت می شود، اما با تصویب دولت در سال 9۲ 
در مورد بهره برداری از جنگل های کشور، هم اکنون 
میزان برداشت به حدود 500 هزار مترمکعب در سال 

رسیده است.

احتمال افزایش قيمت 
مسکن مهر

ثبات نسبی
 قيمت زعفران 

شناور نبودن نرخ دلار 
مانع تجارت خارجی

ورود30ميليارد دلار 
سرمایه خارجی

هيزم شدن ساليانه ۸ ميليون 
مترمکعب چوب در ایران

ایرنا: عضو اتاق بازرگانی، صنایع و کشاورزی تهران، صنعتی 
شدن کشور طی 10 س��ال آینده را با اجرایی شدن یک اصل 
ممکن دانس��ت و گف��ت: حمایت واقع��ی و ن��ه روی کاغذ از 
صنعتگران و گرامی داشتن تولیدکنندگان عامل اصلی تحقق 

این رویاست.
احمد پورفلاح ، اجرایی شدن قانون بهبود مستمر محیط کسب 
و کار فراموش شده در دولت های نهم و دهم و لایحه حمایت از 
تولید و ارتقای نظام بانکی را جزء حمایت های واقعی از صنعت 
عنوان کرد و افزود: ام��روز بزرگ ترین مش��کل کارخانه ها و 

صنایع، تامین نقدینگی برای گردش مالی است که این امر نیاز 
به افزایش سرمایه دارد و نظام بانکی باید هرچه سریع تر برای 

رفع این مشکل اصلاح شود.
 عضو ات��اق بازرگان��ی تهران گفت: آس��ان تر ش��دن راه های 
سرمایه گذاری در کشور سرمایه گذاران خارجی را نیز متمایل 

به فعالیت در ایران می کند.
وی وجود م��واد اولیه زیرزمین��ی فراوان در مقایس��ه با دیگر 
کشورها، برخورداری از نیروی تحصیلکرده را که خیلی از آنها 

اکنون بیکار مانده اند از مزایای کشور دانست.

تسنيم : رییس اتاق تعاون ایران گفت: عدم باور بخش زیادی 
از سیاس��ت گذاران و مس��وولان کش��ور به فرهنگ تعاونی و 
قابلیت بخش تعاون به ایفای نقش موثر و س��ازنده در اقتصاد 

کشور، موجب ناکامی بخش تعاون شده است.
 بهمن عبداللهی ،با اش��اره به اینکه یکی از مه��م ترین موانع 
توسعه اقتصادی در کشورهای درحال توسعه کمبود سرمایه 
اس��ت، گفت: همین س��رمایه کم نیز به دلیل نب��ود فرهنگ 

سرمایه گذاری، صرف فعالیت های غیراقتصادی می شود.
 شرکت های تعاونی از طریق آموزش اعضا و ایجاد زمینه های 

سالم اقتصادی قادرند در کاهش میزان مصرف افراد و در نتیجه 
افزایش پس انداز دخالت کرده و این س��رمایه ها را در جهت 

سرمایه گذاری در تولید هدایت کنند.
 وی ادامه داد: تعاونی ها می توانند این وجوه متمرکز شده را در 
یک صندوق تجمیع کرده و با انجام عملیات بانکی موجب به 

کار افتادن آن در جریان سرمایه گذاری شوند. 
ه��دف اقتص��اد تعاونی ت��ا پای��ان برنام��ه پنجم توس��عه در 
 اختی��ار داش��تن ۲5 درص��د از اقتصاد کش��ور تعیین ش��ده

 است.

ایلنا: عضو کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه در حال حاضر 
 درآمد دولت صرف هزین��ه های جاری می ش��ود و در تخصیص 
بودجه های عمرانی با کمبود منابع جدی مواجه هس��تیم،  گفت: 
پروسه ساخت پروژه های عمرانی به حدی طولانی شده است که 

قبل از افتتاح سوخت و فرسوده می شوند. 
نکو  با تاکید بر اینکه بخش خصوصی در بخش هایی سرمایه گذاری 
می کند که بازگشت سرمایه و سود خوبی داشته باشد، ادامه داد: 
دولت برای جذب سرمایه ها باید تسهیلات و امتیازات قابل توجه 
برای بخش خصوصی قائل ش��ود. وی با بیان اینکه بعید می دانم 

بودجه عمرانی سال جاری به طور کامل تخصیص داده شود،  گفت: 
عمده درآمدهای دولت صرف هزینه های جاری می شود و با کمبود 

منابع پروژه های مهمی نیمه تمام مانده اند و خاک می خورند.
این عضو کمیسیون مجلس افزود: دولت توانایی تخصیص اعتبار را 
ندارد و از سوی دیگر هم راکدن ماندن پروژه ها برای دولت هزینه زا 
است و اعتباراتی را هم که کرده است با طولانی شدن زمان ساخت، 
سوخت می ش��ود.  نکو تاکید کرد: به طور قطع دولت از پس تمام 
پروژه های عمرانی نمی تواند بر آید و در این شرایط باید دست به 

دامن بخش خصوصی شویم.

ایرنا : مدیر امور بین الملل شرکت ملی نفت ایران گفت: برخی 
نظرات غیرکارشناسی مبنی بر افزایش و یا کاهش فروش نفت 
ایران مطرح می شود که سندیت ندارند و ایران در حال حاضر 
به طور میانگین روزانه یک میلیون بش��که نفت خام به فروش 

می رساند.
سیدمحسن قمصری در خصوص ادعای برخی رسانه ها مبنی 
بر کاهش صادرات نفت ایران، اظهار داشت: البته فروش روزانه 
یک میلیون بش��که در روز به این معنا نیست که به طور ثابت 
روزانه باید یک میلیون بش��که نف��ت خام صادر ش��ود، بلکه 

میانگین فروش نفت در یک س��ال باید یک میلیون بشکه در 
روز باشد.

مدیر امور بین الملل شرکت ملی نفت ایران خاطرنشان کرد: 
امکان دارد ک��ه یک پالایش��گاه در یک ماه به عل��ت فنی و یا 
تعمیرات، دریافت نفت خام خود را کاهش دهد، اما در ماه های 
بعد میزان برداش��ت را افزایش خواهد داد تا به میانگین مورد 

نظر در قرارداد برسد.
وی تاکیدک��رد: مش��کلی در قراردادهای خرید نفت توس��ط 

پالایشگاه ها وجود ندارد.

پروژه های عمرانی قبل از افتتاح فرسوده می شوند   ایجاد ایران صنعتی با حمایت واقعی از توليدکنندگان 

  تغيير نکردن ميانگين ساليانه صادرات نفت ایرانمسوولان کشور به ناکامی بخش تعاون  دامن زدند

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:  عضو  اتاق پايتخت:

شرکت ملی نفت:ريیس اتاق تعاون ايران:



مدیرکل ثبت احوال استان اصفهان: در چهار 
ماهه ابتدای س��ال جاری13ه��زار و 834  واقعه 
ازدواج در دفاتر ثبت احوال استان اصفهان به ثبت 
رسید که این عدد در مقایسه با مدت مشابه سال 
قبل با افزایش 10.4 درصدی مواجه بوده، که از این 
تعداد13 هزار و 238 مورد در مناطق شهری و 596 مورد 
در مناطق روستایی استان بوده است. همچنین در این 
مدت طلاق 3 هزار و 271 زوج در استان اصفهان ثبت شد 
که 3 هزار و 178 مورد مربوط به مناطق شهری استان و 

93 مورد در مناطق روستایی بوده است.
رییس کل دادگس�تری اس�تان اصفهان: مقایسه 
آمار پنج ماهه ابتدای س��ال جاری با مدت مش��ابه سال 
گذشته نش��ان می دهد که طلاق توافقی در شهرستان 
اصفهان25درصد و در کل استان 15درصد کاهش داشته 
است. در پنج ماهه سال گذشته دو هزار و317پرونده به 
دادگستری اس��تان وارد ش��ده و این در حالی است که 
این ورودی در مدت زمان یاد ش��ده س��ال ج��اری هزار 

و732پرونده بوده است.

  یک روز به نام ازدواج
مدت هاس��ت که تش��کیل خانواده و ازدواج برای آنها که 
فرهنگ غرب را به چشم تمدن نگاه می کنند، از مد افتاده و 
 ازدواج سپید و دوستی های خاص را جایگزینش کرده اند.

این همه ماجرا نیس��ت، دس��ته دیگری که قدم در راه 
 ازدواج می گذارند با دست اندازها و موانع متعددی مواجه 
می شوند که عدم آگاهی از شیوه انتخاب شریک زندگی و 
مشکلات اقتصادی از جمله سنگ های درشتی است که 
پشیمانی از ازدواج را حاصل می کند. و در نهایت دسته 
سومی هم هستند که س��نت ها را شکسته و برق تجمل 
را مهمان مراس��م پرزرق و برق خود می کنند تا بدعتی 

سنگین را برای دیگران به ودیعه بگذارند.
در میان همه این اما و اگرها هستند انگشت شمار زوج هایی 
که به ازدواج، به عنوان بخشی از زندگی و مسیری برای 
تکامل می نگرند و واژه»آسان« را چاشنی مراسمی گرم 

و بی تکلف می کنند.
آمار عجی��ب و غریبی این روزها دس��ت به دس��ت می 
شود که اگر واقعیت داشته باش��د پس لرزه اش، دنیایی 
را س��خت تکان خواهد داد. ثبت س��اعتی 17طلاق و یا 
نرخ20تا25درصد برای فروپاش��ی خان��واده ها، حرفی 
است که به تلخی و توام با س��ختی در دهان می چرخد؛ 
خاصه آنکه اکثر طلاق ها در پنج س��ال نخست زندگی 
مشترک اتفاق می افتد و  افزایش زنان جوان و مطلقه در 
یک جامعه، بدون شک آسیب های خاص خود را در پی 

خواهد داشت.

از دیگر س��و کاهش آمار ازدواج  نیز مباح��ث مرتبط با 
تحدید نسل را طرح کرده که در عین حال به آسیب های 
اجتماعی نیز دامن زده اس��ت. رییس کل دادگس��تری 
استان اصفهان، ضمن تایید این مشکل، توضیح می دهد 
که بخش��ی از جرائم غیر اخلاقی در جامعه، ریش��ه در 
کاهش آمار ازدواج دارد.گویا برای پایان دادن به همه آنچه 

 گفته شد، چند سالی است که روزی به نام »کاهش طلاق« 
و هفته ازدواج به تقویم کشور افزوده شده به امید فرهنگ 
س��ازی! امروز طلاقی ثبت نخواهد ش��د، ولی فردا روز 

دیگری است برای رشد صعودی نمودارها.

  کمیته ساماندهی

معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان 
اس��تان، متولی ازدواج جوانان اصفهان است. کریمی از 
کمیته تخصصی ازدواج صحبت می کند که ذیل س��تاد 
ساماندهی امور جوانان اس��تان فعال بوده و23دستگاه 
 و نهاد اجرایی عضو آن، موانع ازدواج جوانان را بررس��ی 
می کنند و عجیب اینجاس��ت که این اسامی درشت که 

در قالب کمیته و دستگاه اجرایی جمع شده چرا توانسته 
مشکلات فرهنگی و اقتصادی ازدواج را برطرف کند!

کریمی می گوید:» اولویت نخست دولت اشتغالزایی برای 
جوانان است و به همین دلیل 4 هزار میلیارد تومان برای 
این منظور و 4هزار و500 میلیارد تومان نیز به تسهیلات 
ازدواج تخصیص داده، اما سال گذش��ته از 1.5میلیون 
نفر متقاضی وام ازدواج، تنها300هزار نفر موفق به اخذ 
وام ش��دند.« او تاکید می کند که حل مش��کل اشتغال 
و تس��هیلات ازدواج از وظایف وزارت کار تع��اون و رفاه 
اجتماعی است، اما با این وجود با 3یا5 میلیون تومان نیز 
نمی توان یک زندگی مشترک را آغاز کرد؛ چرا که دوام 

اقتصادی خانواده وابسته به وجود شغلی پایدار است.

  از انتخاب همسر تا ازدواج ساده
کریمی تنها راهکاری که برای کاهش هزینه های ازدواج 
به غیر از مباحث فرهنگ س��ازی ارائه می دهد، مراجعه 
به کانون های پیوند مهر اس��ت که به صورت NGO و 
با کمک خیران تشکیل ش��ده و نه تنها مراسم ازدواج را 
با هزینه اندک انجام می دهد، مباحث فرهنگی نیز را به 
 زوجین عرضه می کند. در س��ال های اخیر انتخاب های

نا آگاهانه به رشد آمار طلاق انجامیده است. از سوی دیگر 
سایت های غیر مجاز همسریابی نیز فضا را برای انتخاب 
آگاهانه تنگ کرده است. کریمی تنها راهبردی که برای 
مشکل ارائه می دهد سایت مجاز همسریابی تبیان است 
که زیر نظر وزارت ورزش و جوان��ان فعال بوده و دختر و 
پسر توسط واسطه هایی که از قبل گزینش شده اند، به 
یکدیگر معرفی می شوند. بدین ترتیب با کمک واسطه ها و 
مشاوران این سایت، افراد هم کفو به یکدیگر معرفی شده 
و در صورت وقوع ازدواج، پس از شش ماه موفقیت زندگی 
مشترک توسط مشاوران ارزیابی شده و خدمات ویژه برای 
تحکیم آن به زوجین ارائه می شود. این روند تا چند سال 
 پس از آغاز زندگی مشترک ادامه یافته و زوجین با بسته ها

و کلاس های آموزشی، قدم به قدم همراهی می شوند.

  حکایت ازدواج پایدار و ماهواره
برای کاهش آسیب های ناش��ی از افزایش سن ازدواج، 
نمی توان به ترغیب جوانان و منحنی صعودی تش��کیل 
زندگی مشترک دل سپرد؛ چرا که خاتمه زود هنگام یک 
ازدواج به طور حتم تبعات دیگری را برای جامعه در پی 

خواهد داشت.
رییس کل دادگستری استان اصفهان به مهم ترین دلایل 
وقوع طلاق ب��ا تکیه بر محتوای پرونده ه��ای ورودی به 

دادگاه های خانواده در استان اصفهان اشاره می کند.
به گفته خسروی وفا، یافته های یک پژوهش در اصفهان 
 نشان داد که ماهواره بنیان خانواده ها را تیر باران می کند.

او تاکید می کند که هجمه ها و فیلم های شبکه ماهواره، 
مهم ترین عامل طلاق در اصفهان بوده است و این در حالی 
است که بسیاری از جوانان نمی دانند فیلم های ماهواره 
چه پیام های مخربی برای آنها خواهد داشت، همچنین 
دخالت والدین در زندگی زوجین نیز عاملی مهم در وقوع 
طلاق در اصفهان بوده که پایه زندگی های مش��ترک را 

متلاشی کرده است.

پس از گذشت10 س��ال دبیر مجمع تشخیص مصلحت 
نظ��ام به تازگ��ی اع��لام می کند که تش��کیل ش��وراي 
عالي22 نف��ره اي به ریاس��ت قوه قضاییه تح��ت عنوان 
ش��وراي عال��ي پیش��گیري از وق��وع ج��رم  در مجمع 
 تش��خیص مصلح��ت ب��ه تصوی��ب رس��یده و وظایف

و نحوه اجراي مصوبات این شورا مورد بحث قرار گرفت که 
به دلیل اختلافات میان قوه قضاییه و دولت، قرار شده در 

جلسه آینده بررسي شود.
حدود هشت سال قبل آیت الله سید محمود شاهرودی، 
رییس وقت قوه قضاییه تعداد عناوین مجرمانه در قانون 

را1000 عنوان اعلام و تاکید کرد: متاسفانه مجازات بیشتر 
این جرائم زندان اس��ت. قرار بود همان زمان ساز و کاری 
برای کاهش جرم در دستور کار قرار بگیرد که صحبت ها 
به نتیجه خاصی نرسید؛ در حقیقت ماجرای پیشگیری از 

جرم و قانونی شدن اجرای آن به سال 1381 باز می گردد. 
به دنبال تاس��یس ش��ورای عالیتوس��عه قضایی در سال 
81 تشکیل »کمیته  پیش��گیری از وقوع جرم«  زیر نظر 

کمیسیون تدوین سیاست جنایی و اصلاح قوانین  کیفری 
در دستور کار این شورا قرار گرفت. 

نتیجه ت��لاش ای��ن کمیته  تدوی��ن لایحه  ایب��ا عنوان 
»قانون پیش��گیری از جرم«  ب��ود ک��ه در تاریخ11تیر 
1387 در مجلس شورای اس��لامی اعلام وصول شد و با 
 آنچه در سال 1381 مطرح ش��ده بود تفاوت های زیادی 

داشت. 

اما در سال 88 لایحه10 ماده ای پیشگیری از وقوع جرم 
با10 ایراد شورای نگهبان دوباره به مجلس بازگشت و در 
اواخر همان سال این لایحه بار دیگر با رفع ایراد به شورای 
نگهبان رفت، اما ش��ورای نگهبان ایرادات را حل نش��ده 
دانست و مجلس هم پافش��اری کرد تا اینکه لایحه سر از 

مجمع تشخیص مصلحت نظام در آورد.
در سال 88 رییس وقت قوه قضاییه تعداد عناوین مجرمانه 

را هزار عنوان اعلام کرد، اما امروز این تعداد به رقم بیش 
از هزار و600 عنوان رس��یده اس��ت. در ح��ال حاضر نیز 
بودجه پیشگیری از وقوع جرم قوه قضاییه که در سال90 
حدود20 میلیارد تومان بود با کاهش چشمگیری مواجه 
شده که مشخص نیست این بودجه از آسیب های جامعه 

پیشگیری کند.
آنچه که باعث شد تا این لایحه بالاخره به نتیجه ای نصفه 

و نیمه برسد، نزدیک شده به انتخابات در پایان سال جاری 
است. اما آنچه که باعث شد تا این روند سرعت بگیرد در 

حقیقت حجم پرونده های ورودی به دادگستری است. 
به تازگی معاون قوه قضاییه در گفت وگ��و با مهر، تعداد 
پرونده های ورودی را حدود11میلیون فقره اعلام کرده 
که س��رقت و ضرب و جرح در راس این پرون��ده ها قرار 
داشته اس��ت. هرچند این لایحه به تازگی مورد بررسی 
 قرار گرفته اما باید طی یک بررسی دقیق مشخص شود که 
معاونت های پیشگیری از جرم دادگستری های استان ها  

تا کنون چه عملکردی داشته اند.

این دوربین ها چشم شهرند
می گوید:» همه ما زماني که به دوربین هاي کنترل ترافیک و نظارتي 
مي رسیم، نگاهي به عقربه سرعت خودروي مان مي اندازیم و پس از آن 
پا ي مان را براي کاهش سرعت روي پدال ترمز مي گذاریم. این رفتاري 
است که پس از چند متر گذشتن از دوربین از یاد مي رود و دوباره همان 
سرعت اولیه را از سر مي گیریم.« و این تعریف سرهنگ رضا رضایي، 
رییس پلیس راه فرماندهي انتظامي استان اصفهان از فرهنگ ترافیک 

این روزهای جاده های اصفهان است.

   زیر ساخت های لازم برای مواجهه با ترافیک چگونه شکل 
گرفت؟

در حقیق��ت از زماني که وس��ایل نقلیه موتوري پا ب��ه عرصه حیات 
گذاشتند و وارد زندگي بش��ري شدند، احس��اس نیاز به خدمات و 
زیرساخت هاي حمل ونقل روزبه روز جدي تر و پررنگ تر شد. در یک 
دسته بندي کلي نخستین دوره ایجاد زیرساخت هاي حمل  و نقل در 
کشورهاي پیش��رفته به دهه 1960 بازمي گردد. در این دوره بیشتر 
سیاست هاي حمل ونقلي به ساخت و توسعه شبکه معابر، اختصاص 
داده شد که در این زمینه مي توان به احداث معابر جدید، تعریض معابر 
موجود، ساخت تقاطع هاي غیرهمس��طح و سایر تسهیلات مرتبط 
اشاره کرد. پس از گذشت چند سال و مشاهده روند رو به رشد سرانه 
مالکیت خودروهاي شخصي، راه حل منطقي پاسخ به تقاضا، سیاست 

عنوان شده نیست.

     اینکه شما گفتید به معنای عدم توانایی این زیرساخت ها
 برای مواجهه با ترافیک است. سیاست ها از چه زمان تغییر 

کرد؟
از ابتداي دهه 1970 سیاست دوم توسعه حمل ونقل، یعني راه اندازي و 
تقویت سیستم حمل ونقل همگاني به طور جدي در دستور کار مدیریت 
شهري قرار گرفت. البته برخي ش��هرهاي پیشرفته دنیا پیش از این 

تاریخ، این دوره از خدمات را آغاز کرده و به بهره برداري رسانده بود.
خدمات حمل ونقل تا حدي باعث بهبود سطح این خدمات شد، اما یک 
واقعیت انکارناپذیر، رجحان و برتري استفاده از خودروهاي شخصي 
بر حمل ونقل همگاني بود. این برتري در کشورهاي در حال توسعه که 
در آنها مالکیت وسیله شخصي و استفاده بیشتر از آن جزو افتخارات 

و فرهنگ عمومي جامعه به حساب مي آید، نمود بیشتري داشت. 

   این تغییرات دوره سوم هم داشت؟
بله، دوره سوم را به  عنوان ارائه دهنده خدمات حمل ونقلي با تکیه بر 
مدیریت سیستم حمل ونقل)TSM( می توان یاد کرد. در حقیقت 
هدف اصلي استفاده از این ابزار مدیریتي را محدود کردن استفاده از 
خودروهاي شخصي، به خصوص در مناطق متراکم و آلوده شهرهاي 
بزرگ هست که در کنار این موضوع، به تقویت حمل ونقل همگاني نیز 
توجه شد تا از این راه تعادل مناسبي میان عرضه و تقاضاي حمل ونقل 
برقرار شود. در ادامه دوره سوم اقدامات مهمي که به صورت جدي در 
مرکز توجه مدیریت شهري قرار گرفت، بحث استفاده از سیستم هاي 
حمل ونقل هوشمند)ITS( و توسعه آن بود که تا به امروز نیز در حال 

رشد و شکوفایي است.

    این سیستم های هوشمند به طور قطع انواع مختلف دارد. 
کابردها را توضیح می دهید.

 در یک تعریف ساده سیستم هاي حمل ونقل هوشمند عبارت است از:
کاربرد ترکیبي فناوري هاي ارتباطات و کنترل و پردازش اطلاعات 
براي بهبود مدیریت سیستم حمل ونقل.  یکي از بارزترین ویژگي هاي 
این سیستم، مدیریت لحظه اي و تصمیم گیري بر مبناي مشاهدات و 
واقعیات موجود است که از طریق آن مي توان در کمترین زمان ممکن، 
مسائل و مشکلات حمل ونقل شهري را مشاهده، شناسایي و تحلیل 

کرد و براي حل و رفع آن اقدامات فوري داشت. 
در یک دس��ته بندي کلي خدمات ارائه ش��ده از سوي سیستم هاي 
 حمل ونقل هوش��مند به هفت دسته تقسیم مي ش��ود و در این باره 
می توان به سامانه هاي پیش��رفته مدیریت ترافیک که با استفاده از 
ابزارهاي هوش��مندي همچون: دوربین هاي نظارت تصویري، تمام 

شبکه معابر شهري را پوشش داده و زیر نظر مي گیرد، اشاره کرد.
سامانه پیشرفته اطلاعات مسافر یکي دیگر از زیرمجموعه هاي این 
دسته بندي است که در این مرحله براس��اس مشاهدات و اطلاعات 
برداشت شده از سطح شهر، به استفاده کنندگان و گردانندگان سیستم 

حمل ونقل در زمینه تصمیم گیري کمک مي شود. 

    سامانه های پیشرفته کنترل در کدام رده قرار می گیرند؟
سامانه پیشرفته کنترل وسایل نقلیه را که در آن به هدایت و کنترل 
ناوگان حمل ونقل و وسایل نقلیه کمک مي ش��ود یکي دیگر از این 
زیرمجموعه هاست و در توضیح موارد دیگر »سامانه بهره برداري از 
وسایل نقلیه تجاري، خدماتي در خور توجه؛ از جمله نظارت بر تردد 
بار در طول مسیر و توزیع محموله هاي ترافیکي را ارائه مي دهد. ضمن 
آنکه سامانه پرداخت الکترونیک و س��امانه ایمني و امنیتي از دیگر 

سیستم هاي حمل ونقل هوشمند محسوب مي شود.«
سامانه پیشرفته حمل ونقل عمومي نیز به عنوان یکي از شاخص ترین 
خدمات ارائه شده از سوي سیستم هاي حمل ونقل هوشمند است: 
»این سیستم، اطلاعاتي دقیق را به مسافران پیش از تصمیم گیري 

آنها براي انجام سفر ارائه مي  دهد.«
مرکز کنترل ترافی��ک به عنوان یک��ي از مراکز مهم سیس��تم هاي 

حمل ونقل هوشمند در شهرهاي دنیاست.

    عملکرد دوربین های سرعت س�نج را در ایجاد فرهنگ 
ترافیک چگونه ارزیابی می کنید؟ 

این دوربین ها چشم شهر هستندوکنترل سرعت به خاطر آسایش 
شهروندان است. خوشبختانه پیشرفت فناوري باعث افزایش کیفیت 
در این زمینه شده و با وجود دوربین هاي کنترل سرعت دیگر شاهد 
سرعت گیرهایي که از نظر فني مشکل داشته اند، در بزرگراه ها نیستیم.

آلاچیق
گروه جامعه
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حکایت پیشگیری از جرم

برای نخستین بار در چند سال اخیر رخ داد 

کاهش 25 درصدی طلاق توافقی اصفهانی ها
با 5میلیون تومان نمی توان زیر یک سقف رفت

رییس کل دادگستری استان اصفهان گفت: استفاده 
از ماهواره و شبکه های اجتماعی به عنوان مهم ترین و 
نخستین دلیل وقوع طلاق در اصفهان به ثبت رسیده 
است. خسروی وفا با اش��اره به پژوهش انجام شده 
در دادگستری استان، اظهار داشت: تیمی مجرب، 
پرونده های طلاق موجود در دادگستری اصفهان را 
بررسی و 10عامل مهم وقوع طلاق در اصفهان را ثبت 
کردند. وی به تشریح عوامل یاد شده پرداخت و ادامه 
داد: عدم تفاهم اخلاقی زوجین با 16درصد فراوانی 
در میان پرونده های بررسی شده در رتبه دوم دلایل 
وقوع طلاق قرار دارد. رییس کل دادگستری استان 
اصفهان از اعتیاد به عنوان دلیل سوم یاد کرد و افزود: 
اعتیاد با 15درصد در جایگاه سوم قرار دارد. خسروی وفا 
ادامه داد: دخالت اطرافیان با فراوانی13درصد در رتبه 

چهارم و ضرب و شتم با 9درصد در رده پنجم ایستاده 
است. وی از مش��کلات اقتصادی و تفاوت فرهنگی 
خانواده ها به عنوان دلیل آخر طلاق یاد کرد و گفت: 
دادگستری استان آمادگی خود را برای ارائه پژوهش 
فوق به سازمان های ذیربط مقوله ازدواج برای بررسی 

و ارائه راهکار اعلام می کند.
خسروی وفا با اشاره به تغییر و بازنگری قانون حمایت 
از خانواده، گفت: مطابق ای��ن بازنگری، دادگاه های 
خانواده مکلف به استخدام مشاور قضایی زن شدند 
که این امر در دادگاه های استان به مرحله اجرا درآمد. 
وی ادامه داد: همچنین به زودی مجتمع تخصصی 

خانواده در مرکز استان راه اندازی می شود.
وی در بخش دیگری از س��خنانش به افزایش سن 
ازدواج اشاره کرد و گفت: در سال های نه چندان دور 

که شرایط ازدواج ساده تر و س��ن ازدواج کمتر بود، 
میزان وقوع جرائم مرتبط نیز کمتر بود. خسروی وفا 
افزود: در سال های اخیر هر روز شرایط ازدواج برای 
جوانان سخت تر می شود و معتقدم که متولیان امر 
باید تلاش لازم را برای بهبود ای��ن وضعیت فراهم 
کنند. وی در عین حال معتقد است که زوجین قبل از 
طرح دعوا برای طلاق، می توانند با مراجعه به مشاوران 

معتبر، مشکل خود را حل کنند.
رییس کل دادگستری استان اصفهان ادامه داد: در 
گذشته از حکمیت در خانواده ها استفاده می شد که 
ضروری است امروز نیز این سنت احیا شود. وی افزود: 
زمانی که دادگاه درخواست حکم برای طرفین کرد، 
باید حکم معرفی شده ریشه اختلاف را حل کند تا 

بدین ترتیب از آمار طلاق کاسته شود.

 10علت فروپاشی خانواده ها در استان

 ماهواره اولین  عامل طلاق در اصفهان است

چون به امر مهم ازدواج و زناش��ویی که از امور طبیعی و ضروری بشر است در کشور ایران 
عموما بشر است در کشور ایران و در شهر ما، در  اصفهان به صورت نامطلوبی در آمده و قیود 
و شروط و تشریفات زائد و غیرلازم و مراسم طاقت فرسایی که معمول و اجرا می گردد، باعث 
گردیده است که ده ها هزار دختر و پسر که سن آنها برای ازدواج مناسب است نمی توانند 
این عمل طبیعی و امر لازم و ضروری را انجام بدهند و قدرت پرداخت مخارج آن همه قیود و 
تشریفات خانمان بر باد ده از آنها سلب گردیده و در نتیجه سن بسیاری از دخترها از سنینی 
که متناسب با ازدواج است، گذشته و خانه نشین شده اند. لذا بر حسب تقاضای عده زیادی 
از شنوندگان مصلح و دور اندیش رادیو اصفهان اداره انتشارات رادیو استان دهم به منظور 

هدایت افکار و انصراف بعضی از خانواده ها که در این مورد پیروی از حق و حقیقت و دستورات 
سهل و ساده شریعت اسلام نمی کند، و در اثر انجام بعضی اعمال غیر ضروری و در عین حال 
مخالف مصلحت و دین راه ازدواج سهل و آس��ان و عاقلانه را بر دخترها و پسرهای جوان 
بسته اند، هفته ای سه روز قسمتی از برنامه »همه چیز از همه جا« را اختصاص به این امر 
می دهد و با جلب نظر عقلا و افراد دور اندیش و دلسوز جامعه معایب و مضار این نحوه ازدواج 
خلاف مصلحت و وجدان و دین را تشریح نموده و از شنودگان ارجمند نیز دعوت می کند 

تا پیشنهادات و نظرات و عقایدی که برای عملی ساختن آن مدنظر است، واصل نمایند.
وبلاگ تاریخ مردم اصفهان/عبدالمهدی رجایی

درصد تاثیردلایل تاخیر در ازدواج    

  40/90موارد اقتصادی

 21/84نا آگاهی

 18/18روابط خاص

 15/9بی توجهی به فرهنگ

3/28ضعف مذهب

 اطلاعیه
 اداره انتشارات 
 رادیو اصفهان
 در سال1340درباره 
ترویج ازدواج سالم
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کاهش46درص��دی س��رقت، کاهش36درصدی 
 جرائم اخلاقی و کاهش80 درصدی حضور موتور در

پارک های شهر باعث شده تا فضای پارک های شهر 
برای خانواده ها امن تر شود.

   دل مشغولی تابستانه مردم شهر
در غیبت زاینده رود، پارک ها به فضایی برای گذران اوقات 
فراغت مردم شهر تبدیل ش��د.60 پارک موجود در سطح 
شهر پذیرای خانواده ها و مسافرانی اس��ت که برای فرار از 
بعدازظهرها و شب های گرم تابس��تان به آن پناه آورده و با 
کمترین هزینه، دورهمی های شاد خانوادگی ترتیب می دهند.

با این وجود به علت بی توجهی والدی��ن به وضعیت اوقات 
فراغت نوجوانان و جوانان و انتخاب دوس��ت مناسب، پای 
جمع های دوستانه نیز به علت کم هزینه بودن گذران اوقات 
بطالت به پارک بازشده که آسیب های خاصی را نیز با خود 

به همراه آورده و امنیت فضای پارک را برهم زده است.
از روابط خارج از شرع دختر و پسر تا مصرف سیگار، قلیان، 
پاسور و بعضا مواد مخدر که در نهایت به جدل و بحث و حتی 
تهدید به استفاده از سلاح س��رد نیز انجامیده است. هرچه 
 به ساعات غروب آفتاب و س��اعت های پایانی شب نزدیک 
می شوید، جمع های به اصطلاح دوستانه که اغلب جمعیت 
ناهمگونی از نوجوانان و جوانان غیر همس��ن و سال است، 

افزایش می یابد که جای جای پارک ل��م داده اند و صدای 
فریادشان پارک را پرکرده، به گونه ای که خانواده ها به ندرت 
در ساعات یاد شده رغبت به حضور در پارک دارند؛ چرا که 
احتمال آسیب را در این ساعات و به خصوص در پارک های 

دور افتاده و بدون نور کافی رد نمی کنند.
قلیان، پاسور و تلفن همراه با شبکه های اجتماعی پای ثابت 
این شب نشینی هاست و موتوری ها و دوچرخه سوارانی که 
آرامش را از فضای پارک گرفته اند، امکان بروز هرگونه جرم 

و آسیب به عابران را ممکن می سازد.
این روزه��ا اوقات فراغت برخ��ی جوانان، فضای��ی را برای 
بروز رفتارهای��ی فراهم می آورد  که ب��ا هنجارهای جامعه 
مطابقت ندارد. اوک��م هزینه ترین راه برای گ��ذران اوقات 
فراغت را خیاب��ان گردی و پارک گردی م��ی داند تا ضمن 
 به دست آوردن اس��تقلالش، اوقات خود را نیز سپری کند

 که به طورحتم موجب ب��روز رفتارهای انحرافی و نابهنجار 
نیز توسط او خواهد شد.

  تولد پلیس پارک
فرمانده انتظامی استان از فعال کردن پلیس پارک در سطح 
 پارک های شهر اصفهان و شهرستان ها در تابستان سال جاری

 خبر می دهد. به گفته سردار آقاخانی، این پلیس به صورت 
ساماندهی شده و به صورت لباس شخصی است و مردم در 

 تمامی پارک های پرتردد با حضور مقتدرانه پلیس و گشت های
 پیاده برای رسیدگی به مسائل امنیتی و انتظامی در پارک ها 
مواجه خواهند ش��د. او توضیح می دهد که پلیس پارک با 
تمامی جرائم مشهود؛ از جمله توزیع موادمخدر، تجمع اراذل 
و اوباش، قماربازی، س��گ گردانی، مزاحمت برای بانوان، 
 استعمال موادمخدر و س��رقت از اطفال برخورد کرده اند. 
آقاخانی تصریح می کند که مرک��ز فوریت های110با این 
گشت ها مرتبط است و بنابراین مردم در صورت مشاهده 
هرگونه جرمی می توانند با این شماره تماس بگیرند که در 
این صورت ماموران حاضر در محل یاد شده در جریان امر 
 قرار گرفته و در حداقل زمان ممکن به موضوع رس��یدگی 
می کنند. فرمانده انتظامی استان با اشاره به حضور مردم در 
طول تابستان در پارک های شهر،  برتامین امنیت آنها توسط 

پلیس تاکید  می کند.

  احساس امنیت
امنیت به معنای نداشتن دلهره و ترس و شامل موضوعاتی 
نظیر رهایی از خطر تهدید، آسیب، هراس و اضطراب، اعتماد 
و آسایش عمومی در فضاهای ش��هری است؛ یعنی اینکه 
شهروندان بتوانند آزادانه امرارمعاش کنند، با همشهریان 
خود ارتباط داشته باشند و به فعالیت های اجتماعی مشغول 
باش��ند بدون آنکه ترس از دس��ت دادن م��ال و جان خود 

را داشته باش��ند که این خود نش��انگر قانونمندی و ثبات 
جامعه است.

فضاهای عمومی شهری و عمومی ترکیبی از هر دو فضای 
عمومی و خصوصی افراد است، به گونه ای که لازم و ملزوم 
یکدیگرند که می تواند بستری برای تشکیل هویت فردی و 

اجتماعی افراد باشد.
امنیت از مهم ترین خواس��ته ها و نیازهای افراد در زندگی 
شهری اس��ت. در محلات و س��کونتگاه های افراد عواملی 
 باعث کم شدن احس��اس امنیت افراد می ش��ود که از آن

 می توان به بیگانگی )مردم همسایگان شان را نمی شناسند(، 
فقدان نظارت و دسترس بودن راه فرار که باعث گریز هر چه 
سریع تر مجرم از صحنه جرم می شود، یادکرد. همچنین از 
اصلی ترین علل بروز جرائم در فضاهای شهری می توان از 

یکدست نبودن جوامع شهری از لحاظ ویژگی های قومی، 
نژادی و یا مذهبی نام برد . این تفاوت ها و در تقابل قرار گرفتن 
این عوامل و احساس وجود تبعیض بین آنها زمینه های بروز 
جرائم را فراهم می کند. کوچه، میدان، خیابان، پارک، مراکز 
تفریحی و تجاری از فضاهای نیمه عمومی شهری هستند 
که گاهی ترس از تاریکی، ترس از گوشه های پنهان، عدم 
شناخت و عدم ارتباط همسایگان از یک دیگر، مکان های 
 بن بست فضاهای باب طبع ارازل و اوباش، مکان های خلوت 

می تواند جرم را افزایش و از احساس امنیت افراد بکاهد.
در این راستا فضاسازی محیطی محل ها و پارک ها براساس 
نیاز به ورزش، ملاقات، صرف غذا، تماشای فیلم، غرفه های 
فروش و... می تواند احساس امنیت را افزایش و از احتمال 

بروز بزه بکاهد.

گشت های نامحسوس پلیس در  اماکن تفریحی باعث  شد

افزایش احساس امنیت در پارک های شهر
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تسنیم: فرنگی کار وزن ۵۹ کیلوگرم کشورمان گفت: برای دیدن یکی از اعضای خانواده در 
لس آنجلس ماندم و بحث پناهندگی ام مطرح نیست. محسن حاجی پور، در خصوص شایعه 
پناهندگی اش در آمریکا اظهار داشت: به هیچ عنوان چنین موضوعی صحت ندارد و من برای 
دیدن یکی از اعضای خانواده ام چند روز بیش��تر در لس آنجلس ماندم. وی افزود: از ابتدا نیز 
چنین قصدی داش��تم و با توجه به اینکه مدت ها این فرد را ندیده بودم تصمیم گرفتم چند 
روز بیش��تر بمانم و پس از آن همراه تیم ملی کش��تی آزاد به ایران بازگردم. فرنگی کار وزن 
۵۹ کیلوگرم کشورمان خاطرنشان کرد: نمی دانم دلیل این همه شلوغ کردن چیست؟ کدام 

پناهندگی؟ من ایران را با هیچ جای دنیا 
عوض نمی کنم و چنین شایعاتی صحت 
ندارد. قطعا با تیم آزاد باز خواهم گشت 

و مشکلی نیست.
حاجی پ��ور ادام��ه داد: یک��ی از اعضای 

فدراسیون نیز اکنون همراه من است و تعجب می کنم 
که چرا برخی شایعه می سازند.

بانک ورزش: مل��ی پوش ایرانی اف اس فاو فرانکف��ورت، در اولین 
تجربه بوندسلیگایی خود نمره ضعیفی از نشریه کیکر دریافت کرد.

احس��ان حاج صفی که در آخرین س��اعات از نق��ل و انتقالات 
تابس��تانی اقدام به ترک تیم فوتبال سپاهان 
اصفهان کرد و به تیم » اف.اس.فاو فرانکفورت« 
  از دس��ته دوم بوندس��لیگا آلمان پیوس��ت،

  روز یکشنبه موفق شد اولین حضورش را در پیراهن 

تیم جدید اعلام کند. وی در دیدار خانگی با اینتراخت برانشوایگ از آغاز نیمه دوم به جای فلیپه 
پیرس به میدان رفت و در پست هافبک چپ فرانکفورتی ها به بازی گرفته شد. هافبک 2۵ ساله 
کشورمان در اولین حضورش نتوانست شاهد برد تیمش باش��د؛ زیرا در این بازی یارانش سه بر 
صفر مغلوب شدند. نش��ریه کیکر به روال همه هفته که به بازیکنان نمره یک )بهترین( تا شش 
)ضعیف ترین ( می  دهد، به بازیکنان اف.اس.فاو و تیم حریف نم��ره داد. در این میان حاج صفی 
نمره بازی ضعیف 4.۵ را به خاطر 4۵ دقیقه حضور گرفت. در این باخت سنگین بهترین نفرات 

فرانکفورتی ها وایس، پردیداج ، حلیمی و برگ گرن بودند که نمره سه )متوسط( گرفتند.

نمره ضعیف کیکر برای اولین بازی حاج صفی در آلمان تکذیب پناهندگی کشتی گیر تیم ملی
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روزهای شلوغ ورزشگاه غدیر
ورزش سه: ورزشگاه غدیر اهواز در این هفته برگزاری سه بازی 

را به خود دیده و می بیند.
روز یکش��نبه از س��ری رقابت های جام حذفی، اس��تقلال اهواز 
و کارای ش��یراز در ورزش��گاه غدیر به مصاف هم رفتند، دیروز 
اس��تقلال خوزس��تان و صبا در این زمین دی��دار کردند و امروز 
 فولاد خوزس��تان و ذوب آهن اصفه��ان رو در روی یکدیگر قرار 
می گیرند. انجام سه بازی در سه روز متوالی در یک چمن می تواند 
آن را آسیب پذیر کند و خطرساز شود باید دید مسوولان فکری 

به حال چمن ورزشگاه غدیر برای بازی امروز کرده اند یا خیر ؟

تاخیر در پرواز سرخ های تبریز
ورزش سه: تراکتورسازان که یکشنبه شب برای برگزاری اردویی 
چند ساعته عازم تهران بودند با تاخیر مواجه شدند. تراکتورسازان 
تبریز با دو ساعت تاخیر به تهران رسیدند و در هتل المپیک مستقر 
شدند. سرخ پوشان تبریز یک جلسه تمرینی سبک قبل از بازی با 
سپاهان در تهران برگزار کردند و با پرواز ساعت چهار راهی اصفهان 

شدند.

 3 مامور مخفی نفت 
در تمرینات الاهلی امارات!

فارس: سرمربی تیم فوتبال نفت تهران س��ه مامور مخفی در 
تمرینات الاهلی ام��ارات به کار گرفته اس��ت. در حالی که تیم 
فوتبال نفت تهران چهارشنبه شب باید مقابل الاهلی امارات به 
میدان برود تا تکلیف یکی از چهار تیم برتر قاره آسیا مشخص 
شود، اما سرمربی تیم فوتبال نفت در اقدامی جالب و زیرکانه سه 
مامور مخفی در تمرینات تیم الاهلی به کار گرفته است. این سه 
نفر که ایرانی- اماراتی هستند آخرین وضعیت تیم الاهلی را از 
مصاحبه ها گرفته تا شرایط تاکتیکی در حدود20 روزی است 
 که به علیرض��ا منصوریان گزارش می دهن��د. جالب اینکه این

 سه نفر در کنار تیم الاهلی هس��تند و خود مسوولان الاهلی از 
این کار هوشمندانه سرمربی نفت اطلاعی ندارند.

کی روش به کفاشیان برنامه می دهد
بانک ورزش: سرمربی تیم ملی کشورمان قرار است برنامه هایش 
برای برگ��زاری ب��ازی و اردوی تدارکات��ی این تی��م را به رییس 
فدراسیون فوتبال بدهد. علی کفاشیان در س��فر به هلند و آلمان 
با روسای فدراس��یون فوتبال این دو کش��ور دیدارهایی را برگزار 
کرد و قرار ش��د همکاری هایی بین فدراس��یون فوتب��ال ایران با 
فدراسیون های هلند و آلمان صورت بگیرد. رییس فدراسیون ایران 
که پیش از برگزاری این سفر هماهنگی هایی را با کارلوس کی روش 
انجام داده بود، شرایطی را برای برگزاری دیدار دوستانه تیم ملی نیز 
فراهم کرده و در صورت تایید نهایی کی روش مذاکراتی برای انجام 
بازی تدارکاتی صورت خواهد گرفت. کفاشیان اکنون منتظر ارائه 
برنامه ای از سوی کی روش است و در صورتی که سرمربی تیم ملی 
برنامه هایش را اعلام کند، مذاکرات فدراسیون فوتبال آغاز خواهد 
شد. ممکن است کی روش برای انجام بازی تدارکاتی و اردو پیشنهاد 
دیگری به فدراسیون فوتبال بدهد که در این صورت کفاشیان باید 

تلاش کند برنامه های سرمربی تیم ملی را پیش ببرد.

بدرقه ملی پوشان بسکتبال با حضور 
گودرزی و کیومرث هاشمی

ایسنا: مراسم بدرقه تیم ملی بسکتبال برای حضور در جام ملت های 
آسیا جمعه با حضور وزیر ورزش و رییس کمیته ملی المپیک برگزار 
می شود. این مراسم با حضور وزیر ورزش و جوانان و همچنین رییس 
کمیته ملی المپیک و ریاست فدراسیون به همراه بازیکنان و کادر فنی 
و اصحاب رسانه در تالار بسکتبال آزادی برگزار خواهد شد. این مراسم 
روز جمعه ساعت 11 برگزار می شود و کاروان تیم ملی روز شنبه عازم 

چین خواهد شد.

سبدخبر
گروه ورزش

نایب قهرمانی تی��م ملی کش��تی آزاد و رتبه 
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چهارمی تیم ملی کشتی فرنگی در مسابقات 
جام جهانی 201۵ در شرایطی رقم خورد که 
یک س��ال مانده به برگزاری المپیک 2016، 
نگرانی های زیادی را پیرام��ون نتیجه گیری 
رشته اول ورزش کشور در این رویداد مهم به وجود 

آورده است.
در ورزش کش��ورمان، رش��ته کش��تی در المپیک 
وظیفه اصلی مدال آوری را برعهده داش��ته اس��ت و 
 به طور حتم ب��رای رقابت های المپی��ک 2016 نیز

 به طور طبیعی انتظار می رود تا کشتی گیران ایرانی 
بتوانند این وظیفه را ب��ه بهترین نحو ممکن صورت 
 بدهند، اما با توجه به نتایج رقم خورده در رقابت های 
جام جهانی وضعیت نامطمئنی در مورد این رش��ته 

ایجاد شده است.

  در حسرت طلا ماندیم
در رقابت های جام جهانی کش��تی فرنگی، تیم ملی 
کش��ورمان در رده چهارم��ی جای گرف��ت. در این 
مسابقات روس��یه با یک طلا، چهار برنز و 4۵ امتیاز 

عنوان قهرمانی را از آن خود کرد. 
آذربایجان با کسب یک مدال طلا، یک نقره، یک برنز 
و 3۹ امتیاز نایب قهرمان شد. اوکراین هم با یک مدال 
طلا، یک نقره، دو برنز و 3۵ امتیاز بر س��کوی س��وم 
ایس��تاد. ایران هم با یک نقره رضایی، دو برنز و یک 
عنوان پنجمی عبدولی با 31 امتیاز به عنوانی بهتر از 

چهارمی نرسید.
تیم کشتی فرنگی کشورمان س��ال گذشته قهرمان 
این مسابقات شده بود، اما امسال نتواست از عنوانش 
دفاع کند و سقوطی سه رده ای در جدول رده بندی، 

حاصل کار فرنگی کاران ایرانی بود.
در رقابت های کشتی آزاد نیز تیم کشورمان با کسب 
دو مدال نقره، دو برنز و 48 امتیاز بعد از روسیه، برای 
هفتمین بار نایب قهرمان ش��د. تیم روسیه با کسب 
دو مدال طلا، یک نق��ره، چهار برن��ز و 61 امتیاز بر 
سکوی قهرمانی ایس��تاد و تیم گرجستان نیز با یک 
طلا، دو برنز و 42 امتیاز به رتبه س��ومی دست پیدا 
 کرد که نقط��ه مش��ابهت دو تیم عدم دس��تیابی به 

مدال طلا بود.

  8 سهمیه برای کشتی
رقابت های جام جهانی کشتی 201۵ حکم نخستین 
مرحله کس��ب س��همیه المپیک را نیز داشت که در 
مجموع در رشته کشتی آزاد و فرنگی هشت سهمیه 
برای کشتی ایران به دست آمد و تکلیف سایر اوزان 

به میادین پیش رو موکول شد.
حسن رحیمی در وزن ۵7، س��یداحمد محمدی در 
وزن 6۵، علیرضا قاسمی در وزن 74، علیرضا کریمی 
در وزن 86، عباس طحان در وزن ۹7 س��همیه های 
کشتی آزاد را کس��ب کردند، اما پرویز هادی در وزن 

12۵ کیلوگرم از کسب سهمیه بازماند. 
در رش��ته کش��تی فرنگی نی��ز س��عید عبدولی در 
وزن 7۵، حبی��ب الله اخلاق��ی در وزن 8۵ و قاس��م 
رضایی در وزن ۹8 کیلوگرم س��همیه کسب کردند 
 و تکلی��ف اوزان باقیمان��ده ب��ه مس��ابقات آین��ده 

واگذار شد.

مسابقات آستانه قزاقس��تان دومین رویداد پیش رو 
برای کس��ب س��همیه المپیک خواهد بود که اواخر 
اسفندماه س��ال جاری برگزار می ش��ود و قهرمان و 

نایب قهرمان این 
رقابت ها سهمیه المپیک 

را کسب خواهند کرد.
رقابت های جهانی مغولستان 

و اس��تانبول ترکی��ه ک��ه در 
اردیبهشت ماه س��ال آینده برگزار 

می ش��ود، دو رویداد دیگ��ر پیش رو 
هس��تند تا کش��ورهایی که موفق به 

کسب سهمیه کامل نشده اند، ترکیب خود را تکمیل 
کنند و البته کشورهایی که سهمیه گرفته اند، اجازه 
شرکت ندارند. در رقابت های المپیک 2012 لندن، 
تیم کشتی آزاد با ترکیب کامل و تیم کشتی فرنگی 
با شش کش��تی گیر در این رقابت ها شرکت داشتند 
و البته فدراسیون کشتی بارها ابراز امیدواری کرده 
که در این دوره، در هر دو رش��ته نفرات کامل 

شرکت داشته باشند.

   خی�ال آزاد راحت 
دغدغ�ه  ش�د؛ 
ب�رای  مض�اف 

فرنگی
در ح��ال حاضر و 
در فاصله یک سال 
مانده به رقابت های 
المپیک، کس��ب 
فع��لا  س��همیه 
اولوی��ت مه��م 
پی��ش روی 

تمامی رشته های ورزش��ی و به ویژه در رشته کشتی 
است. 

در کشتی آزاد با توجه به کسب شش سهمیه، کادر 
فنی و کشتی گیران می توانند با تمرکز بیشتر و خیال 
راحت به فکر آماده سازی خود باش��ند، اما در مورد 

کشتی فرنگی شرایط متفاوت است.
چهارمی این تیم در مس��ابقات جام جهانی موجب 
ش��ده تا موج انتقادات یک ب��ار دیگر بلند ش��ود تا 
 جایی که برخی از کارشناسان، بازگشت محمد بنا را 
راه حل پیش روی این تیم برای برون رفت از شرایط 
فعلی عنوان کرده اند که البته آقای خاص کشتی به 
روال معمول اظهار نظری پیرامون نتیجه کسب شده 

توسط این تیم نداشته است. 
ضمن اینکه این تیم فعلا س��ه س��همیه را به دست 
آورده و دریافت کامل س��همیه های المپیکی نیز به 
یکی از دغدغه های هم این تیم تبدیل شده است که 
تا حدودی تمرکز کادر فنی را از آماده سازی کشتی گیران 

بر هم می زند.
تیم ملی کشتی فرنگی کش��ورمان در لندن 2012 
نتیجه فوق تصوری کسب کرد و سه مدال طلای به 
دس��ت آمده به طور حتم انتظارات از این تیم را بالا 
خواهد برد و به همان میزان نیز می تواند فشار روانی 

منفی پیرامون این تیم ایجاد کند.
با این حال م��ی توانیم امیدوار باش��یم ک��ه نتیجه 
ب��ه دس��ت آم��ده در مس��ابقات جهانی 
لاس وگاس آمری��کا تلنگ��ری ب��رای 
رس��ول خ��ادم و س��ایر س��کانداران 
کشتی کش��ور باش��د تا فاصله یک سال 
 باق��ی مان��ده ت��ا المپیک ری��و را

 قدر بدانند. 

هشدار جدی یک سال پیش از المپیک

برای رشته اول ایران نگران شدیم

رقاب��ت های ج��ام حذفی ظرف روزه��ای اخیر 
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برگزار ش��د و جز اس��تقلال اهوازی که نتیجه 
مایوس کننده ای مقابل کارای شیراز کسب کرد 
و از رسیدن به مرحله بعدی این مسابقات حذف 
ش��د، تقریبا تمام تیم های لی��گ برتری مجوز 

صعود به مرحله یک هشتم را دریافت کردند. 
در واقع تنها بایس��تی منتظر نتیجه دیدار ذوب آهن و 
دیانای باقرشهر باشیم تا مطمئن شویم فقط یک تیم 

لیگ برتری در این مرحله حاضر نیست.

  حذف لیگ یکی ها نقطه تاریک جام حذفی
پیش از اینکه نگاهی به ش��رایط تیم ه��ای حاضر در 

رقابت ه��ای جام حذفی و معادلات دو س��مت جدول 
فینال داشته باشیم بایستی به حذف تیم های دسته اولی 
از این جام اش��اره کنیم. همین چند سال قبل بود که 
در اس��پانیا آلکورکون، تیم بزرگ رئال مادرید را برد و 
این نش��ان از اتفاقات عجیب و غری��ب در جام حذفی 
دارد. چه بسا اگر تیم های دس��ته اولی شرایط حضور 
در جام حذفی را می داشتند، می توانستند این جام را 
تحت تاثیر دهند و به کیفیت این جام همواره در تلاطم 
کمک کنند. نبایستی فراموش کرد که اساسا جام های 
مختلف برای حفظ انگیزه ها و جبران ضعف در جامی 
دیگر وجود دارد و خیلی زیبنده نیست که دسته اولی ها 
در این فصل تنه��ا در گیر 38 ب��ازی در یک لیگ 20 

 تیمی باشند. اگرچه که یک گروهی شدن رقابت های
جام حذفی ام��کان رقابت بهتر و ب��ا کیفیت تر فراهم 
می آورد و از طرفی باعث می شود این لیگ بازیکنانی 
آماده را برای سرازیر شدن به لیگ برتر آماده کند، ولی 
نبایس��تی فراموش کرد که جام حذفی محکی بسیار 
خوب برای تیم هایی بود که در این لیگ حضور دارند 

و می توانستند یقه بزرگان را بگیرند.

   استقلال و پرسپولیس تا فینال به هم نمی خورند
ایراد دیگری که در جام حذفی وجود دارد این اس��ت 
که سرخابی ها تا فینال به هم نمی خورند. این موضوع 
که دو تیم، در دو ط��رف جدول ج��ای گیرند اتفاقی 

هدفمند است که به هر شکل ممکن معادلات اتفاقی 
جام حذفی را تحت الش��عاع قرار می دهد. نبایس��تی 
از نظر دور داشت که این مس��اله وقتی برای تیم های 
دیگر رعایت نمی شود به هر شکل امتیازی است که به 
سرخابی ها به صورت ویژه داده می شود. حالا استقلال 
و پرس��پولیس مطمئنا که اگر همه بازی ها را ببرند در 
فینال همدیگر را ملاقات خواهند کرد، ولی سپاهان و 
ذوب آهن حتی اگر خیلی هم خوب باشند در فینال نه، 

بلکه در نیمه نهایی به ملاقات همدیگر خواهند رفت.

   بالانس دو سوی جدول جام حذفی
تنها نام ناآشنا در مرحله یک هشتم نهایی جام حذفی 
کارای شیراز است. تیمی که در اهواز یقه استقلال اهواز 
را گرفت و حالا بایستی به مصاف قدرتی برود که نامش 

سپاهان است.
فارغ از اینکه شاید کارا خیلی در جدول رقابت ها دوام 
نیاورد و دیر یا زود بایستی با این جام وداع کند بایستی 
به تعادل در سوی جدول اشاره کرد. در همین سمت 
جدول که سپاهان حضور دارد، مدافع عنوان قهرمانی؛ 
یعن��ی ذوب آهن هم حض��ور دارد که به س��ختی و با 
شکست بادران به این مرحله رسید و البته نباید از نام 
پرسپولیس هم گذش��ت که رفته رفته بهتر می شود. 
فرهاد کاظمی با راه آهن، ملوان انزلی، گسترش فولاد و 
استقلال خوزستان آماده هم می توانند بر روی این جام 
برای اولین آسیایی شدن حساب کنند؛ چرا که هریک 

دلایلی برای موفقیت دارند.
در س��وی دیگر جدول، اما نام استقلال دیده می شود 
و البته نفت تهران و تراکتورسازی که همگی در فصل 
قبل جزو مدعیان لیگ بودند و حالا هم در جام حذفی 

از حقوق خودشان کوتاه نخواهند آمد.
 البته نفت تهران به احتمال ف��راوان در جمع تیم های 
مرحله یک هشتم حاضر خواهد بود؛ چرا که دیانا خیلی 

شبیه تیمی مثل الاهلی نیست. 
از س��وی دیگر نباید در این س��وی ج��دول هم فولاد 
خوزستان، تیم های مش��هدی پدیده و سیاه جامگان 
و سایپا را دست کم گرفت که می توانند معادلات جام 

را به هم بریزند.

خبر
تعادل در مسیر رسیدن به فینال حذفی

فینال سرخابی آری؛  فینال اصفهانی نه! لیگ قهرمانان آسیا 
شانس بالای 2 غول قاره

امروز دور برگشت مرحله یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان 
آس��یا پیگری می ش��ود و دو تیم مدعی قهرمانی مقابل 

حریفان خود صف آرایی خواهند کرد.
در اولین ب��ازی گوانگجو چین با هدای��ت لوئیس فلیپه 

اسکولاری میزبان کاشیوا ریسول ژاپن است.
تیم چینی در خاک ژاپن با نتیجه س��ه ب��ر یک پیروز 
 شده و در ورزشگاه خانگی خود کار آسانی برای صعود

 به نیمه نهایی دارد.
گوانگجو چند س��الی اس��ت که خود را به عنوان یکی 
از برترین تیم های قاره کهن معرفی کرده و در س��ال های 
گذش��ته همواره در میان چه��ار تیم برتر آس��یا قرار 

داشته است.
در دیگر بازی الهلال عربستان، دیگر تیم پرافتخار آسیا 

در خانه لخویا قطر به میدان می رود.
الهلال در بازی رفت با چهار گل لخویا را درهم کوبیده و 
بسیار امیدوار است با کسب نتیجه موردنظر خود را مهیای 
حضور در جمع چهار تیم برتر قاره کهن کند. )دیدار رفت 

چهار بر یک به سود الهلال(
الهلالی ها که سال گذش��ته نایب قهرمان آسیا شدند 
امیدوارند بار دیگر به این مرحله برسند و این بار عنوان 

قهرمانی را از آن خود کنند.
گفتنی است؛ در این مرحله نفت تهران چهارشنبه شب به 
مصاف الاهلی خواهد رفت تا آخرین شانس صعود به جمع 

چهارتیم برتر آسیا را در امارات دنبال کند. 
اگر چه که نفتی ها در دیدار رفت در تهران یک بر صفر 
شکس��ت خوردند، اما می دانند ک��ه توانایی یک بازی 

خوب و انجام کارهای خاص در دوبی را دارند.
این در حالی است که طی روزهای گذشته تیم نفت تهران با 
حاشیه هایی دست و پنجه نرم می کرد و علیرضا منصوریان، 
 س��رمربی این تیم در تلاش ب��ود تا به نحوی مان��ع از بروز 

حاشیه ها در تیمش شود.

لیگ برتر از امروز وارد هفته ششم خود می شود و 
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تیم های اصفهان��ی در این هفته بای��د به مصاف 
قرمزهای تبریز و اهواز بروند. یکی در اصفهان کار 
 بس��یار س��ختی پی��ش رو دارد و دیگ��ری در 

گرمای اهواز.

   س�پاهان - تراکتورس�ازی؛ نب�رد قهرمان و 
نایب قهرمان

سپاهان صدرنش��ین لیگ برتر که همچون تیم فوتبال 
پاریسن ژرمن در فرانس��ه از پنج بازی 13 امتیاز کسب 
کرده است امروز بار دیگر در خانه به مصاف حریف خواهد 

رفت و نام حریفش تراکتورسازی است.
تراکتورس��ازی فصل گذش��ته قهرمانی را در هفته آخر 
لیگ از دست داد و جام به اصفهانی ها رسید و تبریزی ها 
نایب قهرمان ش��دند، اکنون این دو تیم مقابل یکدیگر 
قرار می گیرند آن هم در شرایطی که دیگر دو تیم مثل 

گذشته روابط حسنه با یکدیگر ندارند. سپاهان اگر بتواند 
در این مسابقه هم پیروز شود در آن صورت تنها تیم بدون 
باخت در شش هفته اول لیگ خواهد بود و همچنان تک 
و تنها در صدر جدول باقی می ماند. تراکتورس��ازی، اما 
در این فصل خ��وب نتیجه نگرفته و روی نوار مس��اوی 

گام برمی دارد.
 سرخ پوشان تبریزی روزهای نسبتا پرحاشیه ای را هم 
سپری کردند و تونی اولیویرا حتی در یکی از نشست های 
خبری حرف هایی علیه برخی مسوولان باشگاه بر زبان 
آورد با این حال اگر تراکتورس��ازی بتوان��د در اصفهان 
س��ه امتیاز از س��پاهان بگیرد در آن صورت این تیم به 
آرامش بیشتری خواهد رس��ید، اما شکست یا تساوی 
 در نصف جهان ش��رایط تراکتورس��ازی را نابسامان تر 

خواهد کرد. 
البته اوضاع سپاهان هم خیلی بهتر از حریفش نیست. این 
تیم بدون محرم و حاج صفی و در شرایطی که سرمربی 
اش سعی دارد با نوشتن نامه حریف هواداران تیمش را 
همراه سازد خوب نتیجه می گیرد و نگران نتیجه گرفتن 

و شعار برای محرم هم هست!

   فولاد خوزستان - ذوب آهن؛ نبرد در غبار!
دیروز که هوای اهواز خراب نبود و ذوب آهن فعلا علاوه 
بر فولاد و گرم��ا، خاک را حریفش نمی بین��د، اما آنچه 
مشخص است ذوب آهنی که بدون حدادی فر تسلطش 
را بر روی میانه زمینه از دس��ت داده اس��ت کار سختی 
 در اه��واز مقابل ف��ولادی دارد که اگر نبرد رس��ما وارد

 حاشیه می شود.
فولاد با اسکوچیچ در این فصل موفق نبوده و قرمزپوشان 
اهوازی به ته جدول چس��بیده اند و سه ش��نبه هم کار 
س��ختی مقابل ذوب آهن دارند. اگ��ر ذوب آهن در این 
بازی پیروز شود شاید اس��کوچیچ به سمت در خروجی 

باشگاه هدایت شود.
ذوب آهن بدون قاسم حدادی فر هنوز نتوانسته به وضعیت 
ایده آل خود برسد با این حال ذوب آهن تیم سخت کوشی 
است که فوتبال را روان و زیبا بازی می کند و حریف اول آنها 

در اهواز هوای گرم و غبارآلود شهر است. 
فولاد اگر در این بازی پیروز ش��ود از انتهای جدول جدا 
خواهد شد، ولی مساوی خیلی به کار قرمزپوشان اهوازی 

نمی آید.

   برنامه و اسامی داوران هفته ششم لیگ برتر:
دوشنبه 23 شهریور

اس��تقلال خوزس��تان – صبای قم از س��اعت 18:4۵ در 
ورزشگاه غدیر

سه شنبه 24 شهریورماه
گسترش فولاد تبریز – اس��تقلال تهران از ساعت 17 در 

ورزشگاه اختصاصی گسترش
پدیده خراسان – سیاه جامگان از ساعت 17در  ورزشگاه ثامن

سپاهان  - تراکتورسازی تبریز از ساعت 17:30 در ورزشگاه 
فولاد شهر

راه آهن  - ملوان بندر انزلی از س��اعت 17:30 در ورزشگاه 
شهدای شهر قدس

فولاد خوزستان – ذوب آهن از ساعت 18:4۵ در ورزشگاه 
غدیر

چهارشنبه 25 شهریورماه
پرسپولیس – سایپا از ساعت 18:40 در ورزشگاه آزادی

عکس نوشت
گروه  ورزش

آقای خونسرد
دیدار تیم های پرسپولیس و پیکان در جام حذفی؛ وقتی کریم باقری 

خونسرد عصبانی می شود.

گروه ورزش

لیگ برتر وارد هفته ششم شد

کار سخت سپاهان و ذوب آهن مقابل قرمزها
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اذان صبح/  05:25  
طلوع آفتاب/ 06:46  
اذان ظهر/ 12:58  
اذان مغرب/ 19:27  
نیمه شب شرعی/ 00:17

پله هشتم/  شبکه  3 ،  11:45
فوتبال گسترش فولاد –استقلال     /شبکه 3، 17:00 
آقا و خانم سنگی/ شبکه  3 ، 21:00
مردم چی میگن/ شبکه 3 ، 19:00  
نود / شبکه  3 ، 23:15     

قدس / محمد رسول الله )ص( /  نهنگ عنبر
ساحل / محمد رسول الله )ص( 
خانواده   / مردن به وقت شهریور
سپاهان  / محمد رسول الله )ص( 
فرهنگیان   /  نهنگ عنبر
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 بیست و هفتمین جشنواره تئاتر اصفهان با حضور
۱3 گروه برگزار می شود. در این جشنواره از 30 اثر 

ارسالی ۱3 اثر در بخش صحنه ای منتخب شدند.
نمایش های هفت خوان هملت بر اساس هملت از 
نجف آباد، تربت از کاشان، رد تیغ برعروسان شروه خوان، 
آلزایمر و شیت آخر از شاهین شهر،گزارش خیالی 
دور از فلاورجان، فراموشی، کافه نمایش، سه روایت 
س��وخته، چش��م بد دور، آوانگارد از سمیرم، مرگ 
کسب و کار من اس��ت و کوکتل از اصفهان منتخب 

شدند.

بیست و هفتمین جشنواره تئاتر اصفهان از 24 لغایت 
28 شهریور ماه درتالار هنر و مجتمع فرهنگی و هنری 

مجتمع فرشچیان برگزار می شود.
 برنامه اجرای تئاترها به این صورت است: روز سه شنبه

24 ش��هریور: »ش��یت آخر« به کارگردانی هومن 
حیدری، محل اجرا تالار هنر ساعت9:30، »آلزایمر« 
کاری از ک��وروش ش��مس در ت��الار هنر س��اعت 

۱5:30،»تربت« کارگردان فاطمه آیافت در مجتمع 
فرشچیان ساعت ۱9:45

روز چهارش��نبه 25ش��هریور: »کاف��ه نمایش« به 
کارگردانی مجید کیمیایی پور در تالار هنر ساعت 
9:30،»هفت خ��وان هملت براس��اس هملت« به 
کارگردانی محمد جواد سجادی در تالار هنر ساعت 
۱5:30، نمایش »گزارش خیالی دور« کاری از حمید 

اکبری در مجتمع فرشچیان، ساعت ۱9:30
روز پنجشنبه 26ش��هریورماه: نمایش»آوانگارد« 
به کارگردانی احسان فاضلی ،»فراموشی« کاری از 
احس��ان جانمی ، »رد تیغ برعروسان شروه خوان« 
کاری از صادق فرمندیان و نمایش »چشم بد دور« 

از الهام زنجانی
روز جمعه 27 ش��هریور: اجرای» مرگ کسب وکار 
من اس��ت« کاری از پیم��ان کریمی،»کوکتل« به 
کارگردانی امید نیاز، »س��یری در سرای سه سرباز 

سوخته« به کارگردانی جواد ایزددوست

»تراری��وم« درلغ��ت ب��ه معن��ی ب��اغ شیش��ه ای اس��ت؛ یعنی 
ظرف دربس��ته از جنس شیش��ه یا پلاس��تیک ش��فاف که درون 
آن گیاهان س��ازگار با یکدیگر پ��رورش داده می ش��وند. گیاهان 
 درون ظروف��ی ازجن��س شیش��ه ی��ا دیگر م��واد ش��فاف احاطه 
می ش��وند ک��ه تم��اس آنه��ا ب��ا ه��وای بی��رون غیرممک��ن یا 
 بس��یار محدود اس��ت، به همین دلی��ل محی��ط درون »تراریوم« 
ریزاقلیمی است با رطوبت بالا که امکان پرورش بس��یاری ازگیاهان 
حساس به خش��کی را که در ش��رایط معمولی امکان پذیر نیست، 
میس��ر می س��ازد. برای ادامه این مبحث و آش��نایی با نحوه تهیه 
»تراریوم« م��ی توانید با مراجع��ه به مجموعه تفریحی آموزش��ی 
باغ گل ها واقع در میدان بزرگمهر، ابتدای خیابان س��لمان فارسی 
و یا تم��اس با ش��ماره تلف��ن32672079 در دوره ه��ای آموزش 
 ش��هروندی س��ازمان پارک ها و فضای س��بز ثبت ن��ام کنید. این 
دوره های آموزشی همه روزه صبح و بعدازظهر به صورت رایگان با 

عناوین زیر در خدمت علاقه مندان است :
   آشنایی با کاکتوس و گیاهان گوشتی

  پرورش و تکثیر بامبو
  پرورش و تکثیر آلوئه ورا

  ساخت تراریوم
   سبزی کاری در منزل

  آش��نایی با گیاه��ان فضای باز درخ��ت و درختچ��ه، گل های
 فصلی و دائمی

  آشنایی و پرورش گل ها و گیاهان آپارتمانی
  معرفی و نحوه نگهداری گل های شاخه بریده

   آشنایی با گیاهان دارویی
   معرفی و آموزش روش های اجرای بام سبز و دیوار سبز

   آشنایی با روش های آبیاری قطره ای منازل
  آشنایی با گیاهان گلدانی 

   آشنایی با بن سای و گیاهان مینیاتوری
  آشنایی با گل های پیازی

   آشنایی با اصول تغذیه و بستر کشت گیاهان 

از کجا بفهمیم افسردگی داریم؟
افسردگی، بیماری روانی است که علاوه بر ذهن و روان، بر بدن نیز تاثیر 

می گذارد. به برخی از این مشکلات اشاره می شود. 
 

  مشکلات خواب 
 مشکلات خواب می تواند یکی از علائم افسردگی باشد. دشواری در 
به خواب رفتن یا خوابیدن پیوس��ته در افراد افسرده شایع است، اما 

برخی از این افراد نیز ممکن است بیش از حد بخوابند. 

  درد سینه 
درد س��ینه می تواند نشانه مش��کلات قلبی، ریه، معده یا مشکلات 
فیزیکی دیگر باش��د. برای رد احتمال بیماری های جدی که باعث 
درد سینه می شود به پزشک مراجعه کنید. گاهی اوقات درد سینه 
ممکن است از جمله علائم افسردگی باشد. افسردگی و بیماری قلبی 
با هم ارتباط دارند؛ به این صورت که افسردگی می تواند خطر بیماری 
قلبی را افزایش دهد و در افرادی که حمله قلبی داشته اند، احتمال 

افسردگی بیشتر است.   

  خستگی و کسالت 
اگر احساس می کنید به قدری خسته هستید که برای کارهای روزمره 
انرژی ندارید؟ حتی زمانی که خواب یا استراحت زیادی داشته اید، 
ممکن است دچار افسردگی باشید. افسردگی و خستگی می توانند بر 

روی هم تاثیر متقابل داشته باشند. 
طبق یک پژوهش گسترده، مشخص شد افرادی که افسرده هستند 
بیش از چهار برابر دیگران دچار خستگی بدون علت می شوند و افرادی 
که زیاد دچار خستگی می شوند، تقریبا سه برابر دیگران احتمال دارد 
که افسرده شوند. افسردگی و خستگی در کنار هم می توانند هر دو 

وضعیت را تشدید کنند. 

  درد مفاصل و عضلات 
درد و افس��ردگی ارتباط نزدیکی با هم دارن��د. درد مزمن در زندگی 
احتمال افسردگی را افزایش می دهد. خود افسردگی نیز ممکن است 
درد ایجاد کند؛ چون در هر دو وضعیت پیام رس��ان های شیمیایی 
 مغز یکی هستند. احتمال درد مزمن در افرادی که افسرده هستند،

سه برابر بیشتر از دیگران است. 

انضباط ترافیکی؛  ضرورت تداوم 
ارتباط های شهروندی

بی نظمی های ترافیکی درسطح خیابان ها و پیاده روهایی که محل 
عبور و مرور موتورسیکلت ها شده و  احساس امنیت جانی را از عابران 
سلب کرده اس��ت و موارد دیگری که هنگام رانندگی در خیابان ها 
و بزرگراه ها ش��اهدیم، نمونه های بارزی از بی نظمی هایی است که 
 درس��طح ش��هر می بینیم. برخی از افراد آنگونه که می خواهند در 
خیابان ها رانندگی می کنند و در بزرگراه ها با بی نظمی، مخاطراتی را 
به وجود می آورند. مانور دادن درخیابان ها و تقاطع های شهر باعث 

ایجاد مشکلات ترافیکی برای شهروندان می شود.
خط کشی های عابرپیاده ازعناصر اصلی پیشگیرانه در بروز تصادفات 
 است و روش��ی برای ارائه اطلاعات به رانندگان و س��ایرین به شمار 
می رود. خط کشی، راهکار صحیح را به رانندگان در مانورهای مجاز 
و به عابران پیاده هنگام عبور ازخیابان ارائه می دهد. برقراری انضباط 
ترافیکی درخیابان های شهر از اولویت های زندگی روزمره در هنگام 
رانندگی و حرمت قائل شدن  برای تمام ش��هروندان است. با تغییر 
رفتارهای ترافیکی درش��هر می توان از وقوع بس��یاری از حوادث و 
تصادفات شهری جلوگیری کرد و باعث افزایش انضباط در رانندگی 
شد. گسترش آموزش و فرهنگ س��ازی دراین زمینه بسیار اثرگذار 
است. رانندگی بی خطر با رفتارهای مثبت ترافیکی، حرکت عابران در 
بین خطوط و احترام به گذرگاه عابران پیاده باعث تحول در فرهنگ 
ترافیک می شود. درفرهنگ ترافیک، افزایش سطح وظیفه شناسی، 
نظم و انضباط اجتماعی و ارتقای س��طح آرامش و سلامت روحی و 
روانی جامعه، پایبندی به رفتار و اخلاق ه��ای ترافیکی از ملزومات 

زندگی شهرنشینی است.
وقتی این ضرورت ب��رای مردم و ب��ه خصوص رانن��دگان به خوبی 
تفهیم ش��ود، می توان انتظار ی��ک رانندگی بی خطر را داش��ت، در 
 غیر این صورت نمی توانیم توقع ترافیک منظمی را داش��ته باشیم. 
خط کش��ی های معابر برای عبور عابران پیاده و انضباط بخش��ی به 
ترافیک ازموارد قابل اهمیت اس��ت که در ارتقای فرهنگ ترافیک و 
بهبود رفتار شهروندان ها نقش عمده ای دارد. حرکت منظم خودروها 
 در خیابان ه��ا و رعایت نظ��م ترافیکی حوادث احتمال��ی را کاهش 
می دهد و موجب آرامش در هنگام رانندگی می شود. وقتی یک راننده 
درهنگام رانندگی به خط کشی های عرضی درخیابان ها توجه داشته 
باشد، توجه به همین نکته موقعیت امنی را برای عابران ایجاد خواهد 
کرد و از س��وی دیگرعابران هم برای عبور از این گ��ذرگاه ها نگرانی 
 چندانی ندارند و رانندگان هم برای عبور از  خیابان قوانین را نادیده 
نمی گیرند، در واقع با ای��ن کار حق عابران پی��اده را رعایت کرده و 
درکنار آن سلامتی و ایمنی برایش��ان مهیا می شود که حصول این 
امر با مشارکت پذیری ش��هروندان امکان پذیراست، بنابراین هرچه 
نظم را درترافیک  ش��هری با ایستادن پش��ت خط عابرپیاده، نادیده 
نگرفتن گذرگاه عابرپیاده، رعایت سرعت، سبقت و... رعایت کنیم، 
 در حقیقت ش��اهد عبور و مرور بی خطر و بی ترافیک درسطح شهر

خواهیم بود.
مطمئنا اصلاح رفتارهای رانندگی با ایجاد فرهنگ س��ازی بیشتر و 
اجرای انضباط درترافیک در کاهش حوادث و آلودگی هوا تاثیر بسزایی 

دارد، همچنین انضباط، ضرورت تداوم ارتباط های شهروندی است.

 دید خود را عوض کنید 
تا هرگز تاخیر نداشته باشید 

احتمالا برای شما هم پیش آمده که با دوستی قرار گذاشته باشید 
اما او به موقع نرس��د. اگر شما هم از این دوس��تان در اطراف خود 
داش��ته باش��ید، این مورد را تجربه کرده اید که به جای سر وقت 
حاضرشدن با نیم ساعت تاخیر برسد. همیشه هم دلیلی برای این 
کار وجود دارد. جلسه ای بوده که به درازا کشیده است. ترافیک در

سطح شهر وحشتناک بوده یا اینکه اوضاع کاری به هم ریخته و آن 
شخص نتوانسته است به موقع به قرار برسد. اینگونه افراد همیشه با 
تاخیر به پرواز می رسند و گاهی جلسات و قرارهای مهم را از دست 
می دهند. آیا خود شما هم یکی از این افراد هستید؟ آیا مسوولیت های 
خود را به موقع انجام نمی دهید؟ آیا خود را پشت مشکلات آب و 
هوا، ترافیک و جامعه مخفی می کنید ت��ا دلیلی برای تاخیرهای 
خود داشته باشید؟ خبر خوب این است که می توانید این مشکل 
 را حل کنید. حال به این سوال پاسخ دهید؛ اگر به شما بگویند که 
می توانید یک میلیارد تومان جایزه بگیرید اگر برای قرار فردا سر 
وقت حاضر شوید، آیا خود را به موقع به قرار می رسانید؟ مشخصا 
پاسخ شما مثبت خواهدبود. هیچ کسی دوست ندارد یک میلیارد 
تومان را از دس��ت بدهد. در این مواقع، جلسه خود را زود به اتمام 
می رس��انید، از تماس های تلفن��ی بی مورد پرهی��ز می کنید و 
لیس��ت کارهای روزانه خود را طوری مرتب می کنید که به موقع 
 به قرار برسید. دلیل آن هم ساده است. این شما هستید که تعیین 
می کنید به موقع به قرار برسید یا اینکه تاخیر داشته باشید. این 
مورد کاملا در دست شماس��ت که فرد وقت شناسی باشید. برای 
قرارهای بعد چطور؟ فقط کافی اس��ت هر بار از خود این سوال را 
بپرسید که آیا یک میلیارد تومان منتظر من می ماند که اگر یک 
تماس تلفنی دیگر داشته باشم یا در جلسه دیگری شرکت کنم؟ 
تنها نیاز است که دید خود را عوض کنید. اگر به همه برنامه های 
خود از این دید نگاه کنید، می بینید که دلیلی برای تاخیر نخواهید 
داشت. با این دید برنامه غیرضروری را از لیس��ت کارهای روزانه 
حذف می کنید، زودتر سرکار می روید تا کارهای آن روز را قبل از 
زمان قرار انجام دهید، ایمیل های خود را اولویت بندی می کنید 
و مهم ترین موارد آن را انجام م��ی دهید، همه مواردی که ممکن 
است به زمان قرار شما مرتبط باشد همانند ترافیک، آب و هوا، پر 
 کردن باک بنزین، زمان پیدا کردن جای پارک و غیره را مدنظر قرار 
می دهید و برای همه آنها زمان کنار می گذارید. همه این کارها را 
برای آن انجام می دهید؛ چون دید خود را نسبت به قرار میلیارد 

تومانی عوض کرده اید.

سلامتخبر ویژه

حجت الاسلام علیرضا پناهیان: تقوا یک عامل 
بازدارنده درونی است که باعث می شود بی نیاز 
از هرگونه عامل بازدارنده بیرونی، انس��ان را از 
بدی ها بازدارد و در نهاد انس��ان قدرتی برای 

اصلاح و ارتقای معنوی ایجاد کند.
اگر بخواهیم عامل بازدارنده درونی دیگری را 
نام ببریم، باید به سراغ وجدان برویم؛ همان که

مش��هور اس��ت: یگانه محکمه ای اس��ت که 
 نیاز به قاضی ندارد. وج��دان اگرچه با قدرتی 
ضعیف تر، اما م��ی تواند تا حدی ش��بیه تقوا 
عمل کند و از درون انس��ان و بی نیاز از عوامل 
بیرونی، به تقویت مقاومت انسان در برابر بدی ها 

اقدام کند.

سید عباس صالحی، معاون فرهنگی وزیر 
ارشاد: کتاب عصاره پیشرفت و تمدن سازی 
و محصول فکری یک جامعه است و ایران پس 
 از انقلاب در نش��ر کت��اب با کش��ور آلمان که 
به عنوان کشوری با قدمتی دیرینه در این حوزه 
شناخته می شود برابری می کند، اما متاسفانه 
س��رعت مطالعه در ایران به پای سرعت نشر 
نمی رسد و وضعیت مطالعه در بین ایرانی ها 
مناسب نیست. اگر هر فرد روزانه ۱2 دقیقه از 
وقت خود را صرف مطالعه کند، سالانه موفق 
به مطالعه 76 عنوان کتاب می شود و در طول 
متوس��ط عمر 26 س��اله خود می تواند هزار 

کتاب را مطالعه کند.

حجت الاسلام محمدی، نماینده ولی فقیه 
و رییس سازمان اوقاف: قدرت مسلمانان و 
نشان دادن آن در مراسم اجتماعی و فرهنگی 
باعث ترس دشمنان اس��لام می شود که این 
قدرت در زمینه های گوناگون سیاسی، نظامی، 
فرهنگی و اجتماعی بروز کرده است، اما قدرت 
فرهنگی ما در وهله اول به توان دشمن شناسی 
ما مربوط می شود. مقام معظم رهبری تاکید 
فرمودند که در بحث استکبار جهانی خواب و 
خیال راه ندارد و واقعیتی است که باید به آن 
توجه داش��ت، بنابراین لازم اس��ت مشکلات 
فرهنگی را مانند مش��کلات اقتصادی جدی 

بگیریم و آن را توهم و خیال فرض نکنیم.

حمید قبادی، دبیر س�اماندهی کارگروه 
م�د و لباس کش�ور: در کش��ور ما ب��ه علل 
گوناگون ی��ک وادادگی ج��دی در عرصه مد 
 و لباس چ��ه قب��ل از انقلاب و چه بع��د از آن 

دیده می شود.
نوع لب��اس در دوران قبل از انق��لاب الگویی 
از غرب ب��ود و بع��د از آن نیز تح��ول خاصی 
دیده نش��د تا اینکه در س��ال 82 تغییراتی در 
ای��ن عرص��ه رخ داد و تنوع هایی دیده ش��د، 
اما هیچ برندی در س��طح فروش��گاه های مد 
 و لباس ب��دون اخذ مج��وز از مراک��ز مربوط 
صلاحی��ت تبلیغ��ات نداش��ته و از نظ��ر م��ا 

غیرقانونی است.

وجدان
 نیاز به قاضی ندارد

وضعیت مطالعه ایرانی ها 
مناسب نیست

مشکلات فرهنگی را 
جدی بگیریم

تبلیغ بدون مجوز 
غیرقانونی است

عکس روز
ایمنا

ویژه برنامه »چهار دشمن دوست داشتنی«

پنجمین نمایش��گاه س��الیانه کانون عکس انجمن 
سینمای جوانان اصفهان از روز پنجشنبه 26 شهریور 
در گالری نقش خانه حوزه هن��ری  اصفهان میزبان 
علاقه من��دان به هنر عکاس��ی خواهد ب��ود. در این 
نمایش��گاه آثار 25عکاس عضو کانون، ش��امل 22 
اثر و دو مجموعه عکس با موضوع عکاس��ی شهری 
و ۱7اثر و س��ه مجموع��ه عکس با موض��وع آزاد در 
ابعاد 50*75 به نمایش گذاش��ته خواهدش��د. این 
نمایشگاه که پنجمین نمایشگاه سالیانه و هشتمین 
نمایشگاه گروهی اعضای کانون عکس اصفهان است، 
کارنامه تلاش یک ساله اعضای کانون در نیمه دوم 
سال 93 و نیمه اول س��ال 94 است.  39 تک عکس 
وپنج مجموعه عکس برگزیده این نمایش��گاه، پس 

از فراخوان عمومی، از می��ان 599 تک عکس و 22 
مجموعه عکس، توس��ط هیات داوران متش��کل از 
آقایان محمدرض��ا مومنی)EFIAP(، س��ید علی 
میرعمادی)AFIAP(، سید محمود موسوی، صفا 
 پیرش��یری و خانم منیرالسادات موس��وی انتخاب 
ش��ده اند. آیین گشایش نمایش��گاه 26 شهریورماه 
ساعت ۱7در گالری نقش خانه حوزه هنری برگزار 
شده و پس از آن، عکاسان و میهمانان با حضور خود، 

آغاز به کار نمایشگاه را شاهد خواهند بود.
این نمایش��گاه تا 3۱ ش��هریور ماه هر روز صبح9 تا 
۱2 و بعدازظهر۱6 تا ۱9 )غیر از روزهای تعطیل( در 
گالری نقش خانه حوزه هنری واقع در خیابان آمادگاه  

پذیرای علاقه مندان به عکاسی خواهد بود.

نمایش��گاهی از آثار نقاش��ی آبرن��گ هنرآموزان 
نادر مهذب نیا در نگارخانه س��یتی سنتر اصفهان 

پذیرای بازدید علاقه مندان به هنر است.
مهذب نیا درباره این نمایش��گاه م��ی گوید: آثار 
موجود در این نمایش��گاه با موض��وع هویت ملی 
طراحی شده که شامل بناهای تاریخی، پوشش، 
آیین، س��نت ه��ا و اصالت ه��ای قدیم��ی ایرانی 
است.36 اثر این نمایشگاه همگی دارای رنگ آبی 
فیروزه ای  است که به نوعی نماد شهر اصفهان و 
بناهای تاریخی وکاش��ی کاری های مساجد این 
مرز و بوم است. مهذب نیا با اشاره به اینکه تاکنون 
چند کش��ور با تکیه بر فرهنگ و سنت های خود 
رنگی را به ن��ام خود ثبت کرده اند، به مس��وولان 

اصفهان نکته جالب��ی را متذکر می ش��ود: رنگ 
 آبی فیروزه ای نش��انی از فرهنگ باستان ایران و

به وی��ژه اصفه��ان اس��ت. امیدواریم مس��وولان 
فرهنگی اصفهان هم نس��بت به این مس��اله نگاه 

ویژه ای داشته باشند و در این زمینه اقدام کنند.
گفتنی اس��ت؛ آثار این نمایش��گاه حاصل تلاش 
هنرمندانی چون ساغر احمدی، مرضیه تیموریان، 
نغمه حدادی، فرن��وش دانش، آزیت��ا داورخواه، 
مهرنوش شیران، سوگل طغیانی، فاطمه فاضلی، 
غزل فوده، ریحانه فهامی، ایمان��ه کاظمی و مینا 
نیک طبع است. این نمایش��گاه از20 شهریور ماه 
در نگارخانه سیتی سنتر اصفهان برپا شده و تا 24 

شهریور ماه نیز ادامه دارد.

درگالری نقش خانه حوزه هنری تماشا کنید؛
پنجمین نمایشگاه   کانون عکس انجمن سینمای جوانان اصفهان

تا 24 شهریور ماه برپاست؛
نگارخانه سیتی سنتر اصفهان میزبان نمایشگاه  »نقاشان آبرنگ« 

شهروندیمهارت
ترجمه:  امیرحسین واعظ

24 لغایت 28شهریورماه با حضور13گروه؛ 

بیست و هفتمین جشنواره تئاتر اصفهان برگزار می شود

در نگارخانه مرکزی برگزار می شود؛

نمایشگاه آثار تجسمی ندا  نصر
نمایشگاه آثار هنرهای تجسمی ندا نصر در نگارخانه 
مرکزی برپا شده است. این نمایشگاه60 اثر هنری 
این هنرمند را در تکنیک ه��ای مختلفی همچون 
کلاژ، آیین��ه کاری، نقش برجس��ته، س��ه بعدی و 
طراحی بر روی س��طوح مختلف��ی همچون چوب، 
شیش��ه و ظروف برای بازدید هنرمندان به نمایش 

گذاش��ته اس��ت.تعدادی از آثار ندا نصر تابلوهای 
مینیات��ور در ابعاد ب��زرگ و ترکی��ب و تنوع رنگ 
بسیار اس��ت. گفتنی است؛ اس��تفاده از مواد اولیه 

متنوع از ویژگی های بارز آثار این هنرمند است. مواد 
اولیه ای که این تابلوهای هنری از آنها ش��کل یافته 
دارای گوناگونی و تنوع بسیار است که شامل انواع 

خمیرهای مختلف می شود. نمایشگاه آثار تجسمی 
ندا نصر از 2۱ تا 26 شهریورماه در گالری شماره یک 
نگارخانه مرکزی واقع در خیابان باغ گلدسته دایر 
اس��ت. علاقه مندان می توانند جهت بازدید از این 
نمایشگاه از ساعت 9 صبح تا ۱3 و ۱6 تا 20 به این 

مکان مراجعه کنند.

گروه اطلاع رسانی

اکرم کیانی

دوره های آموزش شهروندی رایگان در باغ گل ها

آشنایی با باغ شیشه ای
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